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Kot opažajo na Elektru Ma-

ribor, na mesečno porabo ele-

ktrične energije močno vpliva 

predvsem obseg gospodarskih 

dejavnosti, dolžina dneva, zu-

nanje temperature, število dni 

v mesecu, prazniki, ki niso del 

vikenda, obdobja letnih dopu-

stov … »Poraba električne ener-

gije na distribucijskem obmo-

čju Elektra Maribor je bila v de-

cembru 2013 in 2014 za 1,1 % 

oz. 2,8 % višja kot v novembru. 

Poraba električne energije pri 

večjih, industrijskih odjemal-

cih na srednji napetosti (SN) je 

v decembru v vseh obravnava-

nih letih nižja kot v novembru. 

Poraba električne energije v 

gospodinjstvih pa je v decem-

bru v vseh obravnavanih letih 

višja,« je pojasnila tiskovna 

predstavnica Karin Zagomil-

šek Cizelj. 

Maja Ivančič iz Elektra Celje 

je dodala: »Celotna poraba v 

decembru ni problematična, 

saj industrija po 20. decembru 

2015 ustavlja proizvodnjo. V 

decembru običajno beležimo 

upad distribuirane energije gle-

de na november.«

Da novoletna okrasitev ne 

vpliva bistveno na porabo ener-

gije, so sporočili tudi iz Elektra 

Ljubljana, čeprav zgolj prestol-
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Pozitivne novice o 
negativnih dogodkih

Na dogodek lahko zmeraj gledaš 

z različnih zornih kotov. Vse je od-

visno od tvojega karakterja, videnja 

in dojemanja stvari. Ne obstajata človeka, ki bosta na 

enakem dogodku in bosta o njem poročala identično. 

In ker novinarji vse prevečkrat poslušamo, da na stva-

ri gledamo negativno, bom tokrat bolj prizanesljiva. 

Ne bom napisala, da se v ptujski (tako kot v državni) 

politiki dogajajo igrice v smislu „vi nam, mi vam“, o 

katerih se javnosti niti ne sanja. Napisala bom, da se v 

luči dobrega sodelovanja člani občinskega sveta tvorno 

dogovarjajo.

Ne bom napisala niti, da bo zavod, ki ga bodo usta-

navljali, podprt zato, ker sta se zaradi svojih političnih 

interesov tako domenili dve največji politični stranki. 

Napisala bom, da ga res potrebujemo, saj je učinkovitej-

ša izraba turističnih potencialov za naše mesto nujna.

Niti tega ne bom napisala, da že leta in leta decembra 

ne ponujamo nič posebnega, novega, nobenih program-

skih zanimivosti ali nevsakdanje okrašenega mestnega 

jedra. Ničesar, kar bi morda tudi kakšne sodržavljane 

(podobno kot v Ljubljano, Maribor ali Celje) privabilo v 

naše mesto. Ne, tokrat bom kratka in bom izpostavila le, 

da je mesto praznično in lepo okrašeno.

Izognila se bom tudi vzvišenemu in lažno moralnemu 

odnosu določenih politikov in direktorjev javnih zavo-

dov, ki si zraven plač na različne načine zagotavljajo še 

drugi vir zaslužka. Tudi to bom tokrat pustila ob strani, 

rekoč, da je tisto, kar ni nezakonito, povsem legitimno.

Vse je torej odvisno od tega, kako zadeve predstavimo. 

Jaz jih tokrat v luči praznikov predstavljam optimistič-

no in pozitivno. Z upanjem, da bo v letu 2016 bistveno 

več dobrih novic.

Da bomo pisali o poštenih direktorjih (ki jih ni malo), 

o uspešnih in potrebnih zavodih ter o čudovito okraše-

nem mestu in novostih, ki so vanj z inovativnimi ide-

jami novoustanovljenega zavoda na Ptuj privabile na 

tisoče obiskovalcev.
Dženana Kmetec

Uvodnik

Podravje � Praznična razsvetljava ne vpliva na porabo električne energije 

Podjetja v decembru porabijo 
gospodinjstva tudi do 15 % več
V prestolnici, v Mariboru in Celju že od prve adventne nedelje dolge zimske večere razsvetljujejo kilometri novoletnih 
za dnem bodo praznično podobo pridobivale tudi ulice, vasi, hiše. Pozanimali smo se, kako decembrska 

Foto: Črtomir Goznik

Šele ko so v smeti vgradili GPS, so ugotovili, kam 
so jih odpeljali

Glede na to, da je trgovina z odpadki v Sloveniji in po svetu zelo živahna in ob dejstvu, 
da prihodnji mesec na domačem terenu več ne bomo imeli prostora za odlaganje, se je za 
vprašati, kam vse bodo naše smeti potovale (ali pa morda že potujejo leta in leta, pa o tem 
ne vemo nič, ker ni nadzora). Zanimiv je dokumentarec, ki ga je na temo trgovine s smetmi 
predvajala televizijska postaja National Geographic. Da bi prišli do odgovora, kje odpadki 
dejansko končajo, so v posamezne kose vgradili navigacijski sistem (GPS). Rezultati o tem, 
kam so smeti odpotovale, so bili šokantni. Izvor odpadkov, ki so jim vgradili GPS, je bil v ZDA, 
njihova pot se je končala povsod po svetu (večinoma za reciklažo oz. predelavo), na območju 
ZDA jih ni ostalo skoraj nič.

Da so v smeti vgradili GPS, je zelo bistra pogruntavščina, saj je tokovom, po katerih potuje-
jo, izjemno težko slediti. Sistem namreč dopušča veliko prirejanja oziroma ponarejanja. 

Vprašanje, kam bodo izvajalci odpadke iz občin na Ptujskem in Ormoškem vozili po novem 
letu in za kakšno ceno, ostaja neodgovorjeno. Variant in predračunov doslej v javnosti ni 
predstavil še nihče. Bodo naše smeti končale na katerem izmed bližnjih odlagališč (Pucon-
ci, Celje, Slovenska Bistrica) ali bodo šle čez mejo (Hrvaška, Avstrija, Madžarska, Italija …). 
Morda tudi čez ocean. Ker ni nadzora, vlada na tem področju popolni kaos, smetarji pa ob 
tem fino služijo.

komunalnimi odpadki. Zadnja 

informacija je, da je SOU izdala 

upravno odločbo, da se konce-

sija podeli konzorciju podjetij 

Javne službe (JS), Čisto mesto 

(ČM) in Saubermacher. Od-

ločba še ni pravnomočna, na 

Snagi so včeraj za naš časopis 

potrdili, da so se na odločitev 

SOU vnovič pritožili. 

Sp. Podravje � Gordijski vozel okrog odpadkov se samo še bolj in bolj zateguje

Markovci, Gorišnica, Dornava in Hajd
O ravnanju s komunalnimi odpadki smo v zadnjem obdobju v našem časopisu prelili že toliko črnila kot verjetno za nobeno drugo temo. Po 

Po novem letu se komunalni 

odpadki na način, kot se je to iz-

vajalo doslej, več ne bodo sme-

li odlagati. Ormoška deponija 

na Dobravi se s 1. januarjem 

zapira. Gajke na Ptuju smejo 

obratovati naprej, vendar obrat 

nima ne naprav in ne opreme, 

s katerimi bi odpadke ustrezno 

obdelali in jih po obdelavi od-

ložili. Zato je ena izmed mo-

žnosti, da bodo odpadke, zbra-

ne v regiji, vozili na obdelavo 

na neko drugo lokacijo in jih 

potem obdelane vozili nazaj na 

odlaganje na domačo deponi-

jo. Ker nad snovnim tokom od-

padkov v Sloveniji tako ali tako 

ni pravega nadzora, je možno, 

da se odpadkov, ustvarjenih v 

naši regiji, v Sloveniji sploh več 

ne bi odlagalo. Odpeljejo jih 

lahko čez mejo v Avstrijo, kjer 

končajo v sežigalnici. Ali pa čez 

mejo na Hrvaško, kjer bi jih od-

ložili na kateri izmed deponij. 

Kakšni so potem dejansko stro-

ški izvajanja dejavnosti ravna-

nja z odpadki, razen izvajalca 

dejavnosti ne bo vedel nihče. 

Skorajda nemogoče bo izvede-

ti, za kakšno ceno se je zasebni 

podjetnik izpogajal za predajo 

odpadkov z drugim podje-

tjem (slovenskim, avstrijskim, 

hrvaškim, madžarskim ali še 

katerim drugim). Stroškom, 

ki nastajajo pri izvajanju go-

spodarske javne službe (GJS)

ravnanja z odpadki, bo nemo-

goče slediti. Glede na to, kako 

piškavo se nad potmi in tokovi 

odpadkov izvaja nadzor, sploh 

ne bo jasno, kje bodo na kon-

cu naši odpadki pristali: ali na 

odlagališču v Sloveniji ali čez 

mejo, v kateri izmed sežigal-

nic – najverjetneje v tujini, ali 

pa bodo morda celo pluli čez 

ocean. Da, smeti iz Luke Koper 

v kontejnerjih odhajajo celo v 

Kitajsko. Snovnega toka smeti 

iz Slovenije (in tistih, ki gredo 

čez Slovenijo) nihče detajlno 

ne nadzira. 

Smeti so surovina 
za nadaljnjo prodajo

V poslu smeti že precej 

časa niso več definirane kot 

odpadek – nekaj, kar je za 

odpad, temveč kot surovina: 

za reciklažo, kompostiranje, 

energetiko (sežigalnice) ... 

Smetarji lahko v zvezi z od-

padki služijo na dveh straneh: 

od uporabnikov, ki plačajo 

storitev, da jim smeti odpe-

ljejo, in v drugi fazi s proda-

jo smeti kot surovin. Zaradi 

popolne zmede (domala celo 

anarhije) za področje ravna-

nja s komunalnimi odpadki 

je Evropska unija Slovenijo 

že večkrat opozorila. Na ne-

pravilnosti in nedoslednosti 

je septembra letos opozorilo 

tudi Računsko sodišče. V od-

govoru na poročilo Račun-

skega sodišča je ministrica za 

okolje Irena Majcen povedala, 

da naj bi država na področju 

ravnanja z odpadki red vzpo-

stavila v obdobju dveh let.

SOU izbrala 
koncesionarja, 
Snaga ponovno 
vlaga pritožbo

Naslednji vozel, ki ga 17 ob-

čin Spodnjega Podravja na čelu 

s Skupno občinsko upravo 

(SOU) vse bolj in bolj zapleta, 

je postopek podelitve konce-

sije za izvajanje GJS ravnanja s 

nergije 

potrdili, da so se na odločitev 

SOU vnovič pritožili.
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Uporaba december/
november na območju 
Elektra Maribor

2011 2012 2013 2014

Industrija -10,1 % -9,6 % -7,6 % -9,8 %
Poslovni odjemalci 0,0 % 0,5 % 2,1 % 7,7 %
Gospodinjstva 7,1 % 8,6 % 10,7 % 14,6 %
SKUPAJ -1,9 % -0,9 % 1,1 % 2,8 %

Elektro Maribor

manj elektrike, 

lučk, od torka je praznično razsvetljen tudi Ptuj. Dan 
okrašenost vpliva na porabo električne energije.

ina v sodelovanje s Komunalo Ptuj
dveh letih, odkar spremljamo problematiko, so stvari na isti točki ali pa morda še malo bolj zapletene, kot so bile takrat.

Foto: Črtomir Goznik

V Spodnjem Podravju je težav 
na področju odpadkov več. 
Koncesionarja izbirajo že tri 
leta, negotova je tudi priho-
dnost odlagališča v Gajkah.

katerih argumentov in dejstev 

so upravno odločbo za podeli-

tev koncesije izdali konzorciju 

JS, ČM in Saubermacher. Do 

danes odgovora nismo dobili, 

čeprav smo SOU v minulem 

tednu še dvakrat (pisno in 

ustno) zaprosili, naj nam ven-

darle odgovorijo. Pa niso. Po-

leg tega, da je postopek izdaje 

upravne odločbe sporen, izva-

jalci (še preden je koncesijska 

pogodba sploh podpisana, za 

zdaj je samo izdana odločba) 

že predlagajo povišanje cene. 

Razumi, če moreš. SOU torej v 

imenu občin na podlagi v po-

nudbi predloženih cen izbere 

koncesionarja. Slednji pa, še 

preden sploh ima podpisano 

koncesijsko pogodbo, že priti-

ska na cene. Ali mar ne bo ve-

ljala cena, ki je bila predložena 

v ponudbi, na podlagi katere 

je bil ponudnik kakor da naj-

ugodnejši in je zato pridobil 

koncesijo? Nastala situacija 

je samo še dokaz več, kako se 

lahko s cenami za ravnanje s 

komunalnimi odpadki brez-

mejno manevrira. 

Komunala Ptuj bi 
bila cenejša

Nadaljujmo. SOU je upravno 

odločbo za podelitev koncesi-

je izdala za 17 občin (vse obči-

ne na območju upravne enote 

Ptuj in občina Duplek). Za to, 

da SOU nastopa v imenu vseh 

občin, ima njihova pooblastila. 

O podelitvi koncesije je odlo-

čila komisija, ki jo sestavljajo 

direktorji občinskih uprav. Le 

nekaj dni za tem, ko se je raz-

širila novica o izdaji upravne 

odločbe za izbiro koncesionar-

ja, smo pridobili informacijo, 

da pa bodo štiri občine iz sku-

pnega sistema najverjetneje 

izstopile in bo za komunalne 

odpadke na njihovem obmo-

čju skrbelo Komunalno pod-

jetje (KP) Ptuj. Gre za občine 

Markovci, Gorišnica, Dornava 

in Hajdina. Zbiranje odpadkov 

v teh občinah ni posebej zah-

tevno, saj pretežno ležijo na 

ravninskem delu. KP Ptuj je za 

zbiranje odpadkov v primerja-

vi z obstoječo ponudila za ne-

kaj evrov nižjo ceno. Občine 

lahko Komunali (ker so njene 

solastnice) koncesijo podelijo 

neposredno, brez javnega raz-

pisa.

Spremljali bomo, kako bo si-

tuacija potekala naprej. Tema-

tiko odpadkov so obravnavali 

tudi na včerajšnji seji kolegija 

županov občin Spodnjega Po-

dravja. Podrobneje o tem pa 

v prihodnji izdaji Štajerskega 

tednika.
Mojca Zemljarič

nico krasi 64 kilometrov sve-

tlobnih skulptur. »Ko se priž-

gejo okrasitve, se ne prižge si-

ceršnja javna razsvetljava. Pred 

nastopom LED-tehnologije za 

novoletno okrasitev se je upo-

rabljalo na stotine klasičnih 

žarnic z žarilno nitko, kar je 

pomenilo resnično povečano 

porabo električne energije in 

se je odražalo tudi na računih. 

Na splošno pa je poraba elek-

trične energije za razsvetljavo 

v poslovnih stavbah, naših do-

movih in seveda tudi za javno 

razsvetljavo v zimskih mesecih 

večja. Na to najbolj vpliva krat-

ka dolžina dneva in oblačnost. 

Kot primer lahko navedemo 

javno razsvetljavo, ki se sa-

modejno prižge ob zmanjša-

ni osvetljenosti,« je povedala 

Uršula Krisper. Ob tem pa na 

ljubljanskem Elektru svetujejo, 

da naj bodo posamezniki pri 

nakupu električne opreme po-

zorni na to, da je opremljena 

z osnovnimi certifikati in ne 

kupujejo poceni blaga nezna-

nega izvora. »Prav tako dajmo 

prednost LED-tehnologiji. Po-

raba električne energije takšne 

okrasitve je minimalna. Pre-

udarni bi morali biti tudi pri 

uporabi novoletne okrasitve 

(lučk, slapov, smrekic in dru-

gih oblik svetlobnega okrasja) 

za domačo uporabo,« je še po-

vedala Uršula Krisper.
Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

Bo Snaga novi Meltal?
Po Ptuju so se začela širiti ugibanja, da bi lahko primer Snage postal novi Meltal. V primeru 

Meltala so občine izgubile spor na sodišču in so mu morale za nastalo poslovno škodo plačati 
večmilijonsko odškodnino. Zaradi vseh spodrsljajev, ki so se (ali pa se morda še bodo) zgodili 
v primeru podelitve smetarske koncesije – ko so si občine in SOU celo drznile povoziti pravno-

močno odločitev sodišča – bi lahko Snaga v prihodnje od njih terjala odškodnino za poslovno 
škodo. Postopek podelitve koncesije se vleče tri leta. Razpis je bil objavljen jeseni 2012. Po 
letu in pol, aprila 2014, je SOU za koncesionarja izbrala konzorcij JS, ČM in Saubermacher. 
Snaga kot neizbrani ponudnik se je pritožila. Župani kot prvostopenjski pritožbeni organ so 
njen ugovor zavrnili. A so Mariborčani s pritožbo vztrajali naprej. Maja letos je sodišče njihovi 

pritožbi ugodilo in upravno odločbo o podelitvi koncesije odpravilo. Pod popolnoma enakimi 
pogoji kot lani je SOU zdaj koncesijo še enkrat podelila istim izvajalcem (JS, ČM, Saubermacher). 
Zakaj so se odločili tako, javnosti ne pojasnijo. Če se Snaga pritoži, bo s pritožbo najverjetneje 
spet uspela. Je odgovornim sploh mar? Saj se bodo morebitne odškodnine ponovno izplačale iz 
davkoplačevalskega denarja, ne pa iz njihovih osebnih žepov …

Foto: Črtomir Goznik

Slovenske in evropske smeti tudi 
na Kitajsko

Inšpekcija za okolje in naravo je skupaj s predstavniki 
Finančne uprave letos v začetku maja v Luki Koper izvedla 
nadzor nad pošiljanjem odpadkov preko državnih meja. Pre-
gledali so 20 kontejnerjev; v 17 primerih se je prevažala od-
padna plastika, v dveh primerih odpadne ribiške mreže (uvoz 
v Slovenijo), v enem pa odpadne kovine. V šestih primerih so 
se odpadki izvažali iz Slovenije v Kitajsko oz. Hong Kong, v 
dveh primerih je šlo za uvoz odpadkov iz Vietnama in Irske v 
Slovenijo (odpadne ribiške mreže za predelavo). V dvanajstih 
primerih so se odpadki preko koprskega pristanišča pošilja-
li iz Italije in Madžarske v Kitajsko oz. Hong Kong. V enem 
primeru je bil podan sum o nezakoniti pošiljki odpadkov – 
inšpektorji so ugotovili, da se iz Italije v Hong Kong prevaža 
mešanica odpadkov namesto odpadne plastike. V ostalih pri-
merih nepravilnosti ni bilo ugotovljenih.

Pa tudi sicer je pri zdajšnjem 

postopku treba opozoriti na 

številne nejasnosti. SOU je od-

ločbo o izbiri koncesionarja 

izdala na podlagi preračunov 

cen izpred dveh oz. treh let. 

Od takrat do danes so se lahko 

predračunske količine, cene 

in pogoji izvajanja dejavnosti 

spremenili. Najbolj logično 

bi bilo, da bi SOU (če že po-

stopek po razpisu nadaljuje) 

ponudnike pozvala k vnovični 

predložitvi cen. Tega niso sto-

rili, temveč so svojo odločitev 

najverjetneje oprli na mnenje, 

ki ga je na prošnjo Sauberma-

cherja (!!!) – torej izvajalca, ki 

se poteguje za posel, spisalo 

Ministrstvo za okolje in pro-

stor. SOU je pri tem zaobšla 

odločitev upravnega sodišča, 

ki je lani aprila razsodilo, da je 

podelitev koncesije neveljavna. 

Vodstvo SOU (Zdenko Bezjak) 

smo pred tednom dni zapro-

sili za pojasnila, na podlagi 

Foto: Črtomir Goznik

V Spodnjem Podravju je težav 
na področju odpadkov več.
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Vodstvo SOU (Zdenko Bezjak) 

smo pred tednom dni zapro-

sili za pojasnila, na podlagi 
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Foto: Slavica Strelec

Foto: Mojca Vtič

Jubilejno 10. srečanje kmečkih žena

Otroci so pridni in ubogljivi

Na kratko

Podravje � Društvo gospodinj Stoperce, Društvi žena 
Majšperk in Tisa Ptujska Gora so v sodelovanju s Kmetij-
sko svetovalno službo KGZ Ptuj konec novembra priredili 
10. srečanje predsednic in predstavnic društev podeželskih 
žena, gospodinj in kmetic, ki delujejo na območju UE Ptuj.
Članice društev so se srečale 26. novembra, letos v občini 
Majšperk. Ogledale so si baziliko Marije Zavetnice na Ptujski 
Gori, tovarno v Majšperku, občinske prostore, v okviru sreča-
nja so obiskale tudi kmetijo Valerije Lampret v Zgornji Sveči. 
Valerija skupaj z možem Jakom dela na prašičerejski kmetiji, 
trenutno redijo 25 plemenskih svinj. Na kmetiji imajo lastno 
klavnico in predelavo mesa. Valerija je posebna ženska, saj 
zbrane ženske niso mogle verjeti, da sama zakolje prašiča, ga 
razdela in naredi zelo okusne mesne izdelke. Gospodinje iz 
Stoperc so obiskovalkam še predstavile svoj kraj in jih odpelja-
le do bližnjega gostišča.
Prav vse udeleženke srečanja so se domov vračale s podob-
nimi občutki: »Hvaležne smo bile organizatorki, gostiteljicam in 
županji Majšperka Darinki Fakin za zelo prijetno preživet dan. 
Vesele smo, da smo spoznale še eno od naših bližnjih občin. 
Naslednje leto se ponovno srečamo v občini Juršinci.«

MV

Majšperk � »Miklavž, Miklavž, Miklavž!« so z otroško 
gorečnostjo vzklikali najmlajši iz občine Majšperk. In Mi-
klavž je prišel, skupaj s parkljema in seveda tudi angeli ter 
predšolske otroke obdaril že 21. leto zapored.
Otroci, starši in drugi, ki so se zbrali v dvorani Kulturno-po-
slovnega centra Majšperk 5. decembra, so si najprej ogledali 
lutkovno predstavo vzgojiteljic iz vrtca Majšperk. Glavna tema 
pravljice je dobrota medvedka, ki pod dežnik sprejme premra-
žene prijatelje.
Takoj po predstavi pa radovedno pogledovali v smeri odprtih 
vrat in čakali, da bo prišel prvi izmed dobrih decembrskih mož. 
Miklavž je pred obdarovanjem otroke povprašal, ali si darila 
sploh zaslužijo. In glede na soglasno zatrjevanje majšperških 
otrok, starih od dveh do pet let, so ti nadvse ubogljivi, se ne 
prepirajo ali pretepajo ter so nadvse pridni. Tako so bili vsi 
otroci obdarjeni. Darila je Miklavžu v prvi vrsti pomagala kupiti 
občina Majšperk, preostalo so pridali sponzorji. 

MV

Foto: ZG
Dobrodelni koncert Karitas

Ptuj � 27. novembra je v minoritski cerkvi sv. Petra in Pa-
vla na Ptuju potekal že 21. tradicionalni dobrodelni kon-
cert, ki so ga pripravili na dekanijski ravni pod vodstvom p. 
Milana Kvasa in Franja Toliča ter pripravljalnega odbora. 
Nastopili so: Zasebna glasbena šola sv. Petra in Pavla, ljudski 
pevci Vinogradniki, Nejc Kralj, Nuša Bezjak, Mejaši, učiteljsko-
vzgojiteljski pevski zbor OŠ Hajdina, Peter Januš, Fabolous 4 
ter zbor in orkester Ptujske mladine. Sredstva, ki so bila zbrana 
na koncertu, bodo namenjena vsem tistim, ki so potrebni pomo-
či. Koncerta se je udeležilo veliko uglednih gostov. Vse navzo-
če je pozdravil mariborski nadškof metropolit Alojzij Cvikl.

ZG

Slovenske gorice � O problematiki financiranja Knjižnice Lenart

Šauperl: „Tako ne moremo 
„Prosim, da občine zagotovijo sredstva v skupni višini 220.000 evrov in ostanejo na ravni dogovora 
čistimo 860 m². V katerem zavodu to delajo, ne vem,“ je na 5. kolegiju županov UE Lenart povedala 
na posebej za to sklicani seji.

Foto: Črtomir Goznik

Direktorica Knjižnice Lenart Marija Šauperl je za zagotavljanje knjižnične dejavnosti v skladu z za-
konodajo kot najcenejšo varianto predlagala nakup kombibusa v naslednjih letih. (Na posnetku je 
bibiliobus ptujske knjižnice Ivana Potrča).

Velikonočne in božične razstave TD 

Ptuj pripravlja v minoritskem samo-

stanu že 10 let. 

„Razstava jaslic poudari pomen 

druženja in ustvarjanja v harmoniji in 

spoštovanju različnosti, zato je priča-

kovati, da se bodo razstave nadaljevale 

tudi v prihodnje, saj bogatijo praznič-

no ponudbo našega mesta. Verjamem, 

da bo vsak, ki si bo razstavo ogledal, 

ta prostor zapuščal z veseljem in za-

dovoljstvom, da v teh težkih časih še 

obstajajo druženja, kjer nastajajo dela, 

ki pričajo o naši slovenski sposobno-

sti ohranjati kulturne vrednote, našo 

identiteto,“ je na otvoritveni slovesno-

sti poudarila predsednica organizacij-

skega odbora razstave Rozika Ojster-

šek. Ptujski župan Miran Senčar pa je 

poudaril, da je božič poseben praznik, 

pravega božiča pa ni brez jaslic. Zahva-

lil se je TD Ptuj in vsem, ki so zaslužni 

za postavitev te razstave. Predsednik 

TD Ptuj Peter Pribožič se je zahvalil 

vsem članom UO TD Ptuj za vse delo 

pri postavitvi največje letošnje razsta-

ve jaslic v Sloveniji: »V Sloveniji danes 

odmeva, da so na Ptuju postavljene ja-

Ptuj � Osrednja slovenska razstava jaslic

»V Sloveniji danes odmeva, da 
postavljene jaslice, ne pa zgod
Osrednja slovenska razstava jaslic v letu 2015, ki so jo 4. decembra odprli v minoritskem samostanu na Ptuju in je 
nja ptujskega TD. Pripravilo jo je v sodelovanju z Društvom ljubiteljev jaslic Slovenije in minoritskim samostanom 
samostan vabijo dvotonske jaslice, ki jih je izdelal Stane Vuga iz Goriških brd, in veliki adventni venček, ki so ga 

Na 5. kolegiju županov občin 

Benedikt, Cerkvenjak, Lenart, 

Sv. Ana, Sv. Jurij in Sv. Trojica 

je direktorica Knjižnice Lenart 

predstavila program in finanč-

ne izračune za delovanje Knji-

žnice Lenart za leto 2016. Kot je 

povedala, je težava v financira-

nju, saj nekatere občine ne zago-

tavljajo dogovorjenih sredstev. 

„Nazadnje smo se usklajevali 

leta 2013, ko smo se dogovorili, 

da je absolutni znesek 220.000 

evrov od vseh občin, ki pride v 

poštev in da na njem gradimo 

finančne načrte knjižnice. Tega 

se držita samo dve občini,“ je 

ostro povedala Šauperlova in s 

prstom pokazala na predložene 

dokumente s primerjalno tabe-

lo finančnega načrta od 2013 

do 2015. Prisotnim je dala jasno 

vedeti, da tako ne gre naprej: 

„Ker so pri nekaterih občinah 

Foto: Črtomir Goznik

Tradicija postavljanja jaslic je v Sloveniji dolga. S postavljanjem jaslic želijo kristjani 
vsako leto znova obuditi spomin na Jezusovo rojstvo. Ni natančno znano, kdaj naj bi jih 
začeli postavljati. Znano pa je, da so v rimskih podzemnih rovih (katakombah), kjer so se 
prvi kristjani skrivali pred preganjanjem, ohranjene preproste risbe o Jezusovem rojstvu 
in Jezusu dobrem pastirju. To sicer še niso prave jaslice, so pa njihove korenine. Za za-
četnika jaslic naj bi veljal sv. Frančišek Asiški, ki je v božični noči 1223. leta postavil prve 
žive jaslice. Prve jaslice v Sloveniji pa so bile postavljene leta 1644 v cerkvi sv. Jakoba v 
Ljubljani. Iz cerkev so jaslice prišle v domove. 

zamude pri nakazilih, iz mese-

ca v mesec čakamo, ali bomo 

lahko dali plače. Tukaj pa sem 

tudi zato, ker je med tistim, kar 

smo se dogovorili 2013 in da-

nes, bistvena razlika. Prosim, 

da občine zagotovijo sredstva v 

skupni višini 220.000 evrov in 

ostanejo na ravni dogovora iz 

leta 2012. Tako ne moremo de-

lati! Za ilustracijo lahko povem, 

da za pol čistilke čistimo 860 

m². V katerem zavodu to delajo, 

ne vem.“ Pri tem pa je še pre-

dlagala, da če občine ne bodo 

mogle zagotoviti dogovorjenih 

sredstev, naj razliko sredstev 

pridobijo iz naslova sofinanci-

ranja EU-projektov, v katere bi 

se Knjižnica Lenart vključila 

kot partnerica občin.

Vodstvo knjižnice 
kot najcenejšo 
varianto predlaga 
nakup kombibusa

Na območju vseh šestih ob-

čin z okrog 20.000 prebivalci 

pod okriljem Knjižnice Lenart 
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poleg osrednje knjižnice de-

lujeta dve krajevni knjižnici (v 

Cerkvenjaku in Voličini) ter 

pilotska knjižnica pri Sv. Ani. 

Po zakonu pa mora knjižnica 

v primeru, ko so na območju 

splošne knjižnice območja z 

več kot 1.500 prebivalci, ki so 

več kot 4 kilometri oddaljeni 

od osrednje knjižnice, organi-

zirati izposojališča oz. krajev-

ne knjižnice ter postajališča za 

potujoče knjižnice. Šauperlova 

je za zagotavljanje knjižnične 

dejavnosti v skladu z zakonoda-

jo zato kot najcenejšo varianto 

predlagala nakup kombibusa. 

„To je ena krajevna knjižnica na 

kolesih. To je velika pocenitev 

in uskladitev z zakonodajo, ker 

je potrebna ena zbirka knjižnič-

nega gradiva, en strošek, en 

knjižničar, za vsako krajevno 

knjižnico pa potrebujemo svo-

jega knjižničarja in gradivo.“ Z 

upoštevanjem veljavne zakono-

daje in pravilnikov bi bil letni 

strošek izvajanja knjižnične 

dejavnosti Knjižnice Lenart 

467.230 evrov, na osnovi pravil-

nika s kombibusom pa 370.098 

evrov. „Pričakujem, da sprej-

mete sklep, ali je možnost – to 

ni vizija za 2016, mogoče ne za 

2017 – da vsaj podpirate in se 

vsi skupaj pripravimo na držav-

ni razpis za sofinanciranje na-

kupa,“ je še pozvala župane. 

Sicer pa naj bi po pridoblje-

nem izračunu enega izmed 

ponudnikov predelava kombi-

niranega vozila v potujočo knji-

žnico stala 108.000 evrov.
Monika Levanič

delati. Dihamo na škrge.“
iz leta 2012. Tako ne moremo delati, dihamo na škrge. Za ilustracijo lahko povem, da za pol čistilke 
direktorica Knjižnice Lenart Marija Šauperl. Župani so sklenili, da bodo o tej problematiki razpravljali 

so na Ptuju 
be o tajkunih!«
zbrala 92 slovenskih jaslic, je uvod v 130-letnico delova-
na Ptuju. Na ogled razstave že ob vhodu v minoritski 
izdelale dijakinje Biotehniške šole Ptuj.

slice, ne pa zgodbe o tajkunih!« 

Razstavljavci prihajajo iz vseh 

koncev Slovenije. V imenu mi-

noritskega samostana Ptuj je 

dobrodošlico letošnji razstavi 

jaslic, ki ga je navdušila, izrekel 

p. Dominik Tikvič. Navdušila 

ga je tudi zagnanost prostovolj-

cev TD Ptuj pri postavljanju ja-

slic. Po besedah p. Milana Kosa, 

provincialnega ministra, ki je 

razstavo blagoslovil, bodo tudi 

te jaslice v prazničnih dneh v 

ljudeh prebujale harmonijo. 

Za kulturne utrinke ob odpr-

tju največje slovenske razsta-

ve jaslic so s petjem in glasbo 

poskrbeli člani družine Cep iz 

Sestrž.
MG

Povedal je, da je mehurčka-

nje mineralnih vod s haloža-

nom postalo tradicionalna in 

najpomembnejša priložnost, 

da potrošnikom ponudijo mo-

žnost najboljše izbire pri tako 

razširjeni pijači, kot je špricar. 

Letošnje je bilo rekordno, saj 

se je haložan letnika 2015, le-

tošnjo jesen so ga pridelali 

800.000 litrov, mehurčkal s 

kar 43 mineralnimi vodami iz 

osmih držav. Mednarodno de-

vetčlansko strokovno komisijo, 

ki je iskala najboljšo kombina-

cijo špricarja, haložana z mi-

neralno vodo, je vodil dr. Aleš 

Kuhar, ki je prinesel novo di-

menzijo okuševalskih struktur 

in tehnik. Prepričala jo je sara-

jevska voda sarajevske pivovar-

ne. Ta je zmagala s povprečno 

oceno 18. Pri vsakem vzorcu 

so ocenili sedem kategorij me-

hurčkanja mineralnih vod s ha-

ložanom, bistrost, barvo, vonj, 

okus, harmonijo, intenzivnost 

in kakovost ogljikovega dioksi-

da v špricarju ter persistenco 

okusa. Na tem ocenjevanju 

se je videlo, katera izmed vod 

je prekrila okus znamenitega 

haložana in katera se je z njim 

dopolnila, je povedal dr. Aleš 

Kuhar.

Letošnji letnik haložana je 

nadpovprečen po kakovosti. 

Lanskoletna polnitev je bila 

razprodana že pred koncem se-

zone. Letošnja prodaja do mar-

tinovega pa je za kar 30 odstot-

kov večja, kot je bila prodaja 

leto poprej, je povedal direktor 

Ptujske kleti Vinko Mandl, ki je 

ponosen, da je Ptujska klet, ki 

bo leta 2016 praznovala že svo-

jo 777-letnico, gostiteljica edin-

stvenega svetovnega prvenstva. 

Mehurčkanje z mineralnimi vo-

dami pa tudi sicer predstavlja 

enega najbolj zahtevnih orga-

noleptičnih ocenjevanj.
MG

Ptuj � 4. svetovno prvenstvo v mehurčkanju mineralnih vod s haložanom

Letošnji haložan se najbolje 
parčka s sarajevsko vodo
V vinskem hramu Ptujske kleti je 3. decembra potekalo že četrto svetovno prvenstvo v mehurčkanju mi-
neralnih vod s haložanom, katerega pobudnik je predsednik uprave in generalni direktor Perutnine Ptuj 
Roman Glaser.

Foto: Črtomir Goznik

Letos se je haložan mehurčkal s 43 mineralnih vodami.

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik in podpredsednik Društva ljubiteljev jaslic Slovenije p. 
dr. Leopold Grčar in Drago Kozinc sta zaslužna, da Ptuj letos go-
sti osrednjo slovensko razstavo jaslic. Prepoznala sta zagnanost 
ptujskih turističnih navdušencev.

Foto: ML

„Pričakujem, da sprejmete 
sklep, ali je možnost – to ni vizi-
ja za 2016, mogoče ne za 2017 
– da vsaj podpirate in se vsi sku-

paj pripravimo na državni razpis 
za sofinanciranje nakupa kombi-

busa,“ je direktorica lenarške knji-
žnice Marija Šauperl pozvala župane. 

O problematiki še razpravljajo
Župan občine Lenart Janez Kramberger je povedal, da 

razume navedena dejstva, saj je Knjižnica Lenart zelo po-
membna ustanova za celotne Slovenske gorice. A da je pro-
blematika prezahtevna, da bi jo v tako kratkem času, kot je 
odmerjen na kolegiju, obravnavali poglobljeno in konstruk-
tivno. Kot je še povedal, so bili doslej usmerjeni h krajev-
nim knjižnicam, zato je glede nabave kombibusa potreben 
temeljit premislek. Predstavniki županov so na predlog le-
narškega župana sklenili, da bodo o omenjeni problematiki 
ponovno razpravljali na sestanku v začetku decembra. 

Glede problematike financiranja pa je Kramberger še po-
vedal: „Občinam manjka denar za zdravstveni dom, vrtec, 
šolo, povsod. Kolikor imamo, toliko lahko delimo. To mora-
mo delati pravično, ne smemo zanemarjati ene ustanove, 
drugih pa favorizirati. Za našo občino lahko rečem, da po-
skušamo sredstva, ki jih imamo, vsem enako deliti. Glede 
predloga za pridobitev manjkajočih finančnih sredstev pa 
ni problem. To bomo podprli.“

Foto: MM

Zaradi varčevanja bibliobus na Bistriškem po več kot 40 letih ne 
bo več vozil. 

Bibliobus naj bi nado-
mestila šolska knjižnica

Z novim letom naj bi v občini Slovenska Bistrica pre-
nehal voziti bibliobus mariborske knjižnice oziroma tako 
imenovana potujoča knjižnica. Na ukinitev je opozoril 
predsednik Krajevne skupnosti Šmartno na Pohorju Mo-
dest Motaln, ki je dodal, da bibliobus omogoča redno iz-
posojo knjig krajanom in krajankam.

»Osnovna šola Šmartno na Pohorju je krajevno skupnost 
obvestila, da se ukinja bibliobus mariborske knjižnice. Uki-
nitev bibliobusa je nedopustna, saj predstavlja pomembna 
kulturno dobrino. Bibliobus pri nas ni nadstandard temveč 
zagotavlja osnovne storitve na podeželju. Razumem varčeva-
nje, vendar to ne more biti opravičilo, da je podeželje zapo-
stavljeno,« je na novembrski seji občinskega sveta poudaril 
Motaln. Direktorica Knjižnice Josipa Vošnjaka Slovenska Bi-
strica (in tudi svetnica) Patricija Breznikar je na seji odvrnila, 
da svet knjižnice razmišlja o ukinitvi bibliobusa med drugim 
zaradi njegovih stroškov, lani je občina za bibliobus namenila 
nekaj manj kot 22.000 evrov. »Res je, da je Krajevna sku-
pnost Šmartno na Pohorju najbolj oddaljena krajevna sku-
pnost, ki še ni pokrita s knjižnično mrežo, vendar bibliobus ni 
servis šolski knjižnici,« je povedala. Dodala pa je, da knjižnica 
opaža trend upadanja članov bibliobusa. »Slovenska Bistrica 
ima namreč zelo dobro osrednjo knjižnico,« je pojasnila. Si-
cer pa bibliobus mariborske knjižnice knjižnično dejavnost za 
slovenjebistriško občino opravlja že od leta 1974, in sicer v 
krajih Črešnjevec, Laporje, Sp. Polskava, Šmartno na Pohorju 
in Zg. Ložnica, od leta 1979 pa je postaja bibliobusa tudi pri 
Impolu. 

Pred nekaj dnevi se je sestal svet zavoda Knjižnice Josipa 
Vošnjaka Slovenska Bistrica, sklenili so, da se na Šmartnem 
oglasi direktorica bistriške knjižnice in si ogleda razmere na 
terenu. Kot je pojasnil Motaln, naj bi primanjkljaj bibliobusa 
nadomestila obstoječa šolska knjižnica v Šmartnem na Po-
horju, ki naj bi vrata odprla za vse krajane. Poleg tega naj bi v 
tej knjižnici štirikrat na leto zamenjali knjige, kar bi krajanom 
in otrokom omogočilo dostop do več aktualnih knjižničnih 
enot. To pomeni, da bi se na Šmartnem vzpostavila kolek-
cijska zbirka. »Zagotovili so, da bodo na voljo knjige, ki so ta 
trenutek tudi na njihovih policah v Slovenski Bistrici in da ne 
bodo v Šmartno vozili knjig iz skladišča. V tem trenutku in v 
danih okoliščinah je rešitev zadovoljiva, a hkrati verjamem, 
da le začasna. Skupaj moramo namreč poiskati ustrezne pro-
store za knjižnico na Šmartnem,« je pojasnil Motaln.

Mojca Vtič



Poglejmo nekatere odhodke. 

Za plače zaposlenih bodo na-

menili okrog 350.000 evrov, za 

šolske prevoze 150.000, plačilo 

oskrbe v domovih za starejše 

300.000 in za subvencionira-

nje cene varstva otrok 619.000 

evrov. Dobrih 300.000 evrov 

bodo znašali transferji v javne 

zavode in javne agencije. Za 

investicije (nakup ali gradnjo 

osnovnih sredstev) je v pro-

računu rezerviranih 621.000 

evrov, za odplačilo dolga 

574.000 evrov. V načrtu za mo-

dernizacijo so za naslednje leto 

ceste Soviče (25.000 evrov), 

Satler (38.000 evrov), Dolena 

(33.000 evrov) in cestna raz-

svetljava Lancova vas (20.000 

evrov). 80.000 evrov bodo 

namenili za odvodni kanal iz 

obrtne cone, 158.000 za kana-

lizacijo Tržec–Jurovci, 55.000 

evrov za kanalizacijo Leskovec, 

33.000 za kanalizacijo Videm 

in 60.000 evrov za sekundar-

ne kanalizacijske cevovode na 

Pobrežju. 119.000 evrov bo 

videmska občina iz proračuna 

2016 namenila za financiranje 

gradnje OŠ dr. Ljudevita Pivka.

Je župan pri Darsu 
bolj lobiral zase kot 
za občino?

Občina Videm bo sočasno 

z izgradnjo infrastrukture ob 

bodoči avtocesti (vzporedna 

cesta, krožišča …) v Jurovcih in 

Tržcu zgradila pločnik in ka-

nalizacijski cevovod, kar jo bo 

stalo okrog 200.000 evrov. Sve-

tnika Andreja Rožmana (SDS) 

je zanimalo, zakaj se župan ni 

izpogajal, da bi to infrastruktu-

ro zgradil Dars. »To bi nam bili 

dolžni narediti! Cesto, kanaliza-

cijo, kolesarsko stezo in pešpot. 

Žalostno je, da župan v prete-

žni meri lobira zase in za svojo 

firmo kot pa za naselji Tržec 

in Jurovce. Strojev na terenu je 

dovolj, da bi kar vzporedno sko-

pali kanal za kanalizacijo. Ne, 

za to ni interesa. Za občino ni 

interesa, za vse drugo pa je inte-

res. Hvala svetniki, da ste vide-

li samo svoje riti. V proračunu 

ne najdem ne Haloz ne Sel, še 

najmanj pa Šturmovce,« je bil ja-

sen Rožman. Župan Bračič mu 

je odgovoril, da bodo v priho-

dnjih letih poskušali obnoviti 

cesto Šturmovci–Markovci, za 

kanalizacijo v Šturmovcih naj bi 

bil izdelan idejni projekt, denar 

za obnovo strehe na Petrovi do-

mačiji bodo poskusili pridobiti 

na razpisu za sredstva LAS, za 

prihodnja leta je v načrtu tudi 

izgradnja kabelskega sistema. 

Rožman je pripomnil: »Denar za 

cesto ste že dobili, pa ste ga dali 

drugam. 42.000 evrov!«

»5.000 evrov za 
srečanje krajanov. 
Hvala lepa, bo 
prišlo prav!«

V nadaljevanju se je oglasila 

svetnica Katja Svenšek (SDS), 

ki prihaja iz Sel: »Kje vidite nas 

v tem proračunu? 5.000 evrov 

namenjate za srečanje Selanov. 

Hvala lepa, prav bo prišlo. To 

pa je tudi vse. Že dolga leta se 

v našo KS ne vlaga nič. V petih 

letih niste gramozirali niti ene 

ceste. Ne govorite mi, da je pro-

račun transparenten in enak za 

vse. Ker ni. Točno veste, kaj so 

naši problemi, pa nič ne ukre-

nete. Na lastne oči ste videli, da 

imamo težave z zagotavljanjem 

poplavne varnosti. Pa ne sto-

rite nič …« Župan je Svenškovi 

pojasnil, da je občina na Selih v 

preteklosti obnovila šolo, v njej 

uredila kuhinjo in da so Selani 

v občini Videm kot prvi imeli 

krožišče. »Ja, kdaj? Pred osmi-

mi leti!« je bila ostra svetnica. 

Za zagotavljanje protipoplavne 

varnosti je župan Bračič dejal, 

da se načrtuje zadrževalnik v 

Medvedcah. Kdaj ga bodo zgra-

dili, ni znano. »Omejeni smo s 

sredstvi, ki jih imamo,« je kratko 

in jedrnato dejal župan.

Kaj pa Leskovec in 
Dolena

Svetnika Dani in Anđela Ko-

zel (oba SDS) sta poudarila 

nujnost ureditve ceste v Trdo-

bojcih. »Po drugih krajih gradite 

kanalizacijo, pločnike in javno 

razsvetljavo. Nam še niti ceste 

niste uredili. Ta cesta je oblju-

bljena že več kot pet let,« je dejal 

Kozel. Župan Bračič je povedal, 

da se cesta lahko uredi s sredstvi 

KS in da naj se znotraj krajevne 

skupnosti dogovorijo, katerim 

naložbam bodo dali prednost. 

»Če boste rekli, da bo to cesta, jo 

bomo naredili (namesto kanali-

zacije),« je obljubil župan.

Dušica Avguštin (SDS) meni, 

da bi se več denarja moralo na-

meniti za območje Dolene in 

okoliških krajev. »Dobili smo 

nekaj kamionov gramoza, nekaj 

samokolnic kamna in cesto, ki 

jo je občina dobila sofinanci-

rano po razpisu. Ko smo imeli 

svetniki ogled občine in smo se 

z avtobusom peljali od kraja do 

kraja, me je bilo kar malo sram, 

ko smo prišli v Doleno. Nismo 

takšni, da bi nekaj izsiljevali in 

šli čez trupla, da bi nekaj dobili. 

Nimamo ne gasilskega doma ne 

šole ne nič. Deset let sedim v ob-

činskem svetu, pa ne moremo 

dobiti niti ene strehe. Kdaj bo 

napočil čas, da bo tudi Dolena 

na vrsti? Kaj bomo dobili v tem 

mandatu? V desetih letih sko-

rajda nismo dobili nič. Saj se je 

nekaj uredilo, ampak to so bile 

investicije po nekaj tisoč evrov. 

Velikih naložb nismo bili dele-

žni.« Avguštinovi je župan Bra-

čič odgovoril, da so na območju 

KS Dolena v njegovem mandatu 

(od leta 2002) uredili vodovod 

in nekaj cestnih odsekov.

Nato se je oglasil še Janko Ba-

niček (SLS), ki je prepričan, da 

je tudi za Leskovec v proračunu 

premalo denarja. Ko so svetniki 

predstavili svoja stališča, je sle-

dilo glasovanje. Z večino glasov 

so proračun za leto 2016 potr-

dili.
Mojca Zemljarič
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Videm � Proračun za leto 2016 potrdili

Največ pripomb na proračun so imeli 
Videmski svetniki in svetnice so na 10. redni seji, ki je potekala minuli torek, največ razprave namenili potrditvi proračuna za 
prihodkov predstavlja glavarina, in sicer 3,5 milijona evrov. 
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So amandmaji SDS 
prispeli prepozno

Nekatere predloge in amandmaje, ki so bili podani v 
času proračunske javne razprave, je župan Friderik Bra-
čič pri pripravi dokončnega predloga proračuna upošte-
val, drugih ne. V celoti so izpadli amandmaji svetniške 
skupine SDS, saj da so bili poslani prepozno. Andrej Ro-
žman, ki je amandmaje pošiljal, pravi, da so bili po nje-
govem mnenju posredovani pravočasno. Po elektronski 
pošti jih je poslal v petek popoldan, v občinski elektron-
ski spletni nabiralnik naj bi po besedah župana prispeli 
šele v nedeljo. Po poslovniku je treba pisne amandmaje 
vložiti najmanj tri delovne dni pred sejo.

Pri sprejemanju rebalansa 

sta nekaj vprašanj izpostavila 

svetnika Bojan Purgaj (neodvi-

sni) in Silvo Sok (NSi). Purgaja 

je zanimalo, kdaj bo Elektro 

Maribor od občine odkupil 

transformatorsko postajo, ki jo 

je občina zgradila v Muretin-

cih, pri Žuranovem obratu za 

obdelavo gradbenih odpadkov. 

Župan Jože Kokot je odgovoril, 

da predvidoma prihodnje leto. 

Svetnik Sok je med drugim pov-

prašal, kako je z nakupom in ob-

novo starega mlina na Forminu. 

Župan je pojasnil, da je občina 

pridobila lastništvo, vlaganja v 

obnovo pa naj bi pričeli v pri-

hodnjih letih. V nadaljevanju 

seje so potrdili vrednost točke 

za uporabo stavbnega zemlji-

šča, ki ostane enaka, kot je bila 

lani. Seznanili so se tudi z in-

formacijo o postopku priprave 

občinskega prostorskega načrta 

(OPN). Na predlog ministrstva 

za okolje in prostor bodo neka-

tere predloge iz OPN umaknili, 

kar bo pospešilo odobritev in 

potrditev dokumenta. »OPN je 

v končni fazi, potrebna je samo 

še dokončna uskladitev,« je dejal 

župan. Svetniki so na seji sogla-

šali tudi s spremembo odloka 

o lokalnih gospodarskih javnih 

službah (GJS). V skladu s spreje-

to spremembo bodo lahko kon-

cesije za GJS v prihodnje oddali 

neposredno brez javnega razpi-

sa javnemu podjetju, v katerem 

so solastnik. Potrdili so še odlok 

o odvajanju in čiščenju komu-

nalne ter padavinske vode, nato 

pa prisluhnili županovemu po-

jasnilu o odločitvi, da dejavnost 

GJS ravnanja s komunalnimi 

odpadki občina Gorišnica (kot 

tudi občine Markovci, Dornava 

in Hajdina) predajo Komunal-

nemu podjetju Ptuj, ki je v lasti 

lokalnih skupnosti. 

Posel z odpadki 
ptujski komunali

Župan je pojasnil, da so KP 

Ptuj zaprosili za predračun cene, 

ki je pokazal, da bi lahko dejav-

nost opravljali za nekaj evrov 

ceneje kot konkurenčni ponu-

dnik (zdaj Čisto mesto). »Za nas 

je pomembno, da bodo občani 

plačali čim nižjo ceno. V skupno 

podelitev koncesije najverjetne-

je ne bomo šli. Čeprav je Skupna 

Gorišnica � Osma redna seja občinskega sveta

Letošnji proračun 5,2 milijona evrov
Svetniki občine Gorišnica so na četrtkovi osmi redni seji potrdili rebalans letošnjega proračuna, ki znaša 5,2 milijona evrov. Z rebalansom se prora-
čun znižuje za 400.000 evrov.

občinska uprava že izdala uprav-

no odločbo, si lahko do podpisa 

pogodbe še premislimo. Štiri ob-

čine smo dogovorjene, da bomo 

koncesijo neposredno podelile 

KP Ptuj,« je poudaril Kokot.

Pogrešajo otroška 
igrala

Purgaj, ki se je med sejo si-

cer največ oglašal, je pod točko 

Pobude in vprašanja povprašal, 

zakaj v občini Gorišnica na pro-

stem igral za otroke. Župan je 

dejal, da bodo igrala kupili in 

namestili, ko bodo imeli novi 

športni park. Tam bodo ograjo 

ponoči zaklenili in bodo igrala 

na varnem. »Če bi bila danes ne-

kje na prostem, jih lahko ponoči 

nekdo polomi ali poškoduje. Kaj 

bi pa bilo potem, če bi se otrok 

na takšnem igralu poškodoval? 

Takoj bi dobili na Občino od-

škodninski zahtevek. Takšne od-

govornosti ne bom prevzemal. 

Igrala bomo imeli, ko bomo ime-

li novi športni park,« je poudaril 

župan. Podžupan Jože Petek pa 

je dodal, da tudi sicer sama naba-

va igral ni poceni. »V Moškanjcih 

so razmišljali, da bi namestili zi-

belko. Pa je bil predračun zanjo 

več kot 3.000 evrov. Poleg tega 

bi bilo trebav skladu s predpisi 

namestiti ustrezno podlago, v 

bližini ne bi smelo biti dreves in 

še in še je nekih zahtev, ki bi se 

jih bilo treba pri tem držati,« je 

pojasnil podžupan.

Mojca Zemljarič

Brunarica v Tünfu grajena na črno, 
inšpektor napisal kazen 7.800 evrov

Na seji je bila predstavljena informacija, da je inšpekcija z denarno kaznijo 7.800 evrov 
zaradi črnogradnje brunarice pri ribniku oglobila Ribiško društvo Tünf. »Bila je prijava. Inšpek-
torji so prišli in izrekli globo,« je povedal župan Kokot. Svetnik Purgaj je dejal, da inšpekcija 
tako visoke globe najbrž ni izdala kar na prvo žogo. Spraševal je, zakaj se niso poskušali z 
inšpektorjem dogovoriti, da bi se denarni kazni izognili: »Ali bo objekt možno legalizirati ali ga 
bo treba rušiti ali pa se bodo kazni ponavljale – če ne bomo ne legalizirali in ne rušili. Želim 
jasen odgovor.«

Odgovorov na zastavljena vprašanja Purgaj ni dobil. Župan Kokot je povedal, da bo kazen 
plačala občina, saj društvo sredstev za njeno plačilo nima. Nato je Purgaja zanimalo, iz ka-
tere proračunske postavke bodo plačali kazen, a tudi na to vprašanje župan ni imel jasnega 
odgovora. Skomignil je z rameni in dejal: »Še ne vem. Bomo že nekak.«

Foto: MZ
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Konec novembra so po vseh 

šestih krajevnih skupnostih 

občine Ormož, med drugim 

tudi v KS Miklavž pri Ormožu, 

potekali zbori občanov s pred-

stavitvijo predloga proračuna 

občine Ormož za leto 2016. 

Na zboru krajanov KS Miklavž 

pri Ormožu je ormoški župan 

Alojz Sok povedal, da je prora-

čun za leto 2016 z 11,8 milijona 

evrov prihodkov eden najniž-

jih po letu 2007, odkar so na 

voljo evropska sredstva. Ob-

čina bo pretežni del sredstev 

prihodnje leto vlagala v ceste 

ter izgradnjo kanalizacij s čistil-

nimi napravami. Prioriteta pa 

bodo tudi energetske sanacije 

nekaterih stavb. Župan je še 

opozoril, da se bodo lotili tudi 

spremembe občinskega pro-

storskega načrta, ki so ga sicer 

nazadnje spreminjali leta 2013. 

Doslej so namreč prejeli že 200 

vlog. Hkrati pa je še bodoče 

graditelje (občane) pozval, da 

podajo predloge, saj načrta v 

prihodnjih deset letih ne name-

ravajo spreminjati.

Okrog 25 zbranih krajanov 

pa je zanimalo predvsem do-

gajanje oz. investicije, načrto-

vane v letu 2016 na njihovem 

območju. Predlog proračuna 

predvideva, da bodo za inve-

sticije v KS v prihodnjem letu 

namenili okrog 198.300 evrov. 

Če bodo na razpisu za ener-

getsko sanacijo vrtca uspešni, 

pa bo proračun še višji. Največ 

sredstev bodo vložili v cestno 

infrastrukturo. Prihodnje leto 

namreč nameravajo modernizi-

rati štiri cestne odseke v skupni 

dolžini okrog 1,5 km v okvirni 

vrednosti 140.000 evrov. Načr-

tujejo tudi tlakovanje in širitev 

poti na tamkajšnjem pokopa-

lišču ter priključitev kulturne 

dvorane na kanalizacijo. Okrog 

40.000 evrov planirajo še za 

gasilski dom PGD Hermanci, 

približno 4.000 evrov pa za 

projekte za energetsko sanacijo 

miklavškega vrtca. 

Opozorili tudi na 
nevarne cestne 
odseke

Sledila je zanimiva razprava, 

kjer so krajani opozorili na ne-

katere nevarne in slabo vzdrže-

vane cestne odseke, predvsem 

v Hermancih, ter na dotrajane 

državne zastave, ki so izobeše-

ne ob praznikih. Po zboru ob-

čanov je sledila 5. redna seja 

sveta KS Miklavž pri Ormožu, 

kjer so sprejeli proračun obči-

ne za prihodnje leto. Potrdili 

so tudi finančni načrt v višini 

72.000 evrov, ki se bistveno ne 

razlikuje od prejšnjih. Ta sred-

stva so namenjena za vzdrževa-

nje objektov, javnih poti in zim-

sko službo. Krajevni svetniki 

pa so predlagali, da bi namesto 

cestnega odseka Smodič v Vin-

skem Vrhu v dolžini 316 metrov 

modernizirali v približno enaki 

dolžini cestni odsek od doma-

čije Leona Nemščaka do Škrjan-

ca, saj ta odsek vodi do več hiš. 

Prav tako so predlagali obnovo 

dobro zasedene kulturne dvo-

rane, ki pa v predlogu proraču-

nu ni predvidena. Po besedah 

predsednika Emila Trstenjaka 

so gledališke zavese, stare 40 

let, v zelo slabem stanju, v dvo-

rani bi bilo treba urediti še raz-

svetljavo in prepleskati stene.

Monika Levanič

Ormož � Z zbora krajanov KS Miklavž pri Ormožu

Treba bi bilo sanirati 
kulturno dvorano
Na zboru krajanov KS Miklavž pri Ormožu so krajevni svetniki med drugim opozorili 
na potrebno obnovo tamkajšnje kulturne dvorane, ki pa v predlogu občinskega pro-
računa za prihodnje leto ni predvidena.

Foto: ML

Krajevni svetniki so predlagali obnovo kulturne dvorane v Mi-
klavžu pri Ormožu. Okrog 40 let stare gledališke zavese so do-
trajane, treba bi bilo urediti razsvetljavo ter prepleskati stene.

svetniki SDS
prihodnje leto. Načrtujejo ga v višini 4,6 milijona evrov. Večino 
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Doslej veljaven pravilnik je 

namreč določal, da je najem 

prostorov sicer brezplačen za 

društva, ki delujejo in imajo 

sedež na območju občine ter 

javne zavode, katerih ustano-

viteljica ali soustanoviteljica je 

Občina Juršinci, morajo pa ta 

društva oz. zavodi, ki so naje-

mnine oproščeni, skladno z ve-

ljavno zakonodajo plačati obra-

tovalne stroške (nadomestilo 

za najem prostorov) v višini 20 

EUR/mesec. Od humanitarne 

organizacije, ki ima v najem 

prostore v občinski stavbi, pa je 

na občinsko upravo prišla po-

buda za znižanje nadomestila 

za uporabo zaradi narave njiho-

vega delovanja in pomanjkanja 

finančnih sredstev. Svetniki so 

pobudo upoštevali in tako zni-

žali nadomestila na pet evrov 

mesečno.

Sofinanciranja 
malih čistilnih 
naprav (še) ne bo

Svetnika Donalda Rusa je za-

nimalo, ali lahko v prihodnjih 

letih pričakujejo odhodke na 

račun izgradnje zbirnih cen-

trov. Župan Kaučič je odgovo-

ril, da naslednje leto zagotovo 

ne, a dodal: „Če bomo morali 

pristopiti h gradnji zbirnega 

centra, se bomo tega lotili sku-

paj z Dornavo, kjer je čistilna 

naprava. Nekih velikih doda-

tnih sredstev za to ne predvi-

devamo. Vi pa veste, da občina, 

ki ima manj kot 3.000 prebival-

cev, za zdaj ni zavezana k temu.“ 

Svetnika pa je še zanimalo, ali 

bo občina naslednje leto sofi-

nancirala nakup malih komu-

nalnih čistilnih naprav. A je Ka-

učič povedal, da prihodnje leto 

ne, morda leta 2017.

V nadaljevanju je predsedni-

ca Nadzornega odbora (NO) 

Dragica Germin svetnikom 

predstavila še ugotovitve po 

opravljenem nadzoru tekočega 

poslovanja občine v letu 2015, 

iz katerih je razvidno, da je bilo 

slednje v pretežni meri izvede-

no v skladu z veljavnimi pred-

pisi, zato odzivno poročilo ni 

potrebno.

Monika Levanič

Juršinci � Z osme redne seje občinskega sveta

Cenejši najem prostorov 
za humanitarne organizacije
Člani juršinskega občinskega sveta so na minuli seji med drugim potrdili tudi zni-
žanje nadomestila za uporabo občinskih prostorov za humanitarne organizacije. Za 
slednje bo nadomestilo namesto 20 evrov na mesec po novem znašalo 5 evrov.

Kdo bo Videm peljal po Dravinji tja dol
Videmski svetniki so se na torkovi seji obregnili tudi ob delo ZRS Bistra Ptuj. Najbolj glasna sta 

bila Katja Svenšek in Andrej Rožman. »Eno leto sedim tukaj, pa nisem niti enkrat čisto nič slišala 
o Bistri. V proračunu pa zdaj za njeno delovanje za leto 2016 namenjamo še več denarja, kot smo 
ga letos. Po zapisanem vidim, da so zelo aktivni. Ampak papir prenese vse. Naj oni malo pridejo 
sem in bomo tukaj kaj delali. Celo leto nič, zdaj pa v proračunu povišanje postavke za njihovo 
financiranje,« je poudarila Svenškova. 

Rožman je bil v svojem razmišljanju precej slikovit: »Bistra nas je že večkrat peljala žejne čez 
vodo. Mi smo samo plačevali, plačevali in za to nič dobili. Če bomo delali z Bistro, bomo šli vsi 
´dulta po Draviji´(tja dol po Dravinji).«

Župan Bračič je pojasnil: »Z zakonom smo zavezani, da imamo razvojno agencijo, ker je to naša 
pot do sredstev po razpisih.«

Foto: -OM

Simulacija zasedanja OZN je 

tokrat potekala pod motom »To 

protect and preserve«. Med 250 

mladimi delegati iz devetih dr-

žav, Argentine, Španije, Avstralije, 

Mauritiusa, Rusije, Gvineje, Ban-

gladeša, Moldavije, Nizozemske 

in Italije, je bila tudi Slovenija.

„Kljub temu da je na konferen-

ci sodelovalo 250 delegatov iz 23 

različnih šol, naši dijaki niso osta-

li neopaženi. Tilen Kolar, dijak 2. 

letnika, je bil v komiteju za razo-

roževanje izbran za najboljšega 

delegata, Tomi Petek pa v tem 

istem komiteju za najboljšega 

predsedujočega. Tudi drugi dija-

ki so bili s širokim znanjem hitro 

opaženi. Tako so bili tudi Žan Ma-

lek Petrovič, Nuša Muršec in Žan 

Ciglar izbrani med pet najboljših 

delegatov,“ pojasnjuje Nataša Ko-

stanjevec, profesorica na ptujski 

Gimnaziji in mentorica sedmih 

dijakov, ki so sodelovali na ome-

njeni konferenci. Kot pravi, je to 

za dijake izjemna priložnost. „Ve-

dno znova sem priča istemu pro-

cesu: sicer zelo sposobni dijaki 

se na konferenco podajo z veliko 

negotovosti, strahu in dvomov v 

lastno znanje. Na začetku potre-

bujejo veliko vzpodbude. Potem 

naredijo prve plahe poskuse. Po-

stavijo vprašanje, spregovorijo v 

prid ali proti nekemu predlogu, 

glasujejo ... V naslednjem zase-

danju so že veliko pogumnejši. 

Predlagajo kak amandma in ga 

uspešno zagovarjajo. Debate na-

daljujejo tudi v odmorih. Včasih 

celo v angleščini. Uspešno zago-

varjajo resolucijo. Sprejeta je. O 

negotovosti in dvomih ni več ne 

duha ne sluha. V treh dneh razvi-

jejo veščine, ki bi jim jih mnogi 

odrasli zavidali. Sposobnost jav-

nega nastopanja, argumentira-

nega zagovarjanja lastnih stališč, 

komunikacije v tujem jeziku, 

navezovanja stikov z ljudmi najra-

zličnejših kultur,“ še pravi njiho-

va mentorica.

Sicer so ptujski gimnazijci na 

MUN-konferencah sodelovali že 

večkrat, a iz finančnih razlogov 

je število dijakov, ki jim to lahko 

omogočijo, omejeno. Prav zato 

organizirajo v začetku prihodnje-

ga leta podobno konferenco tudi 

na šoli.

Dženana Kmetec

Ptuj � Nov uspeh ptujske Gimnazije

Ko dijaki prekašajo odrasle
Ptujski gimnazijci so konec novembra dosegli še en velik uspeh. Na konferenci MUN v 
Italiji, na kateri dijaki simulirajo zasedanja Organizacije združenih narodov, so bili med 
devetimi državami in 250 mladimi delegati med najboljšimi Ptujčani.

Foto: arhiv Gimnazije Ptuj

Sedmerica ptujskih mladih delegatov je Gimnazijo Ptuj predsta-
vljala v Čedadu v Italiji.
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»V okviru projekta je predvide-

na nadgradnja levega tira na od-

seku Poljčane–Slovenska Bistrica 

v skupni dolžini 3.187 metov in 

desnega tira na istem odseku v 

skupni dolžini 3.134 metrov. Iz-

vedena bo tudi sanacija objektov 

spodnjega ustroja, obnovitev na-

sipov, vgradnja novega tampona, 

ureditev odvodnjavanja, vgradnja 

novih tirov in pragov, obnova 

vozne mreže ter ureditev signal-

novarnostnih in telekomunika-

cijskih naprav. Načrtovana je tudi 

ukinitev treh nivojskih prehodov, 

gradnja podvoza na postaji Poljča-

ne, nadvoza na območju naselja 

Brežnica ter gradnjo obvozne ce-

ste na odseku Brežnica–Poljčane. 

Na železniških postajah Poljčane 

in Slovenska Bistrica bodo zgra-

jeni tudi izvennivojski dostop za 

potnike in novi peroni,« so poja-

snili na direkciji za infrastruktu-

ro.

Sicer pa je osnovni namen nad-

gradnje odseka železniške proge 

zagotavljanje normalnega teh-

ničnega stanja javne železniške 

infrastrukture in s tem povečanje 

varnosti, so pojasnili. Za izvedbo 

projekta je direkcija v letu 2015 

oddala vlogo za sofinanciranje 

projekta iz evropskih sredstev, in 

sicer iz Inštrumenta za povezova-

nje Evrope, ki je bila tudi uspešno 

potrjena. »V decembru pričaku-

jemo izdajo sklepa o odobrenih 

sredstvih. Ocenjena vrednost 

investicije je skladno s potrjeno 

investicijsko dokumentacijo 52 

milijonov evrov, od tega bo 18,4 

milijona evrov evropskega de-

narja, razlika pa bo zagotovljena 

iz državnega proračuna. Izvedba 

projekta je predvidena v letih 

2016–2018.«

Mojca Vtič

Poljčane � V dveh letih obvoznica, nadvoz in podvoz

Nov projekt med Slovensko Bistrico 
in Poljčanami za 52 milijonov evrov 
Železniški promet med Pragerskim in Poljčanami bo še vsaj naslednji dve leti moten. Medtem 
ko se sedaj zamude v železniškem prometu opravičujejo z deli med Poljčanami in Dolgo Goro, 
se bodo naslednje leto z deli med Slovensko Bistrico in Poljčanami, namreč predvidena je 
izgradnja nadvoza, obvoznice in podvoza med omenjenima krajama in pre

Kot so pojasnili na Direkciji 

RS za infrastrukturo (DRSI), ki 

vodi projekt, so bili na osno-

vi novelirane študije izvedeni 

pasivni protihrupni ukrepi za 

zaščito preobremenjenih stavb 

ob progi, vendar le tam, kjer 

aktivna zaščita ni bila možna 

(npr. nivojski prehodi) ali je 

bila neutemeljena (posamezne 

zgradbe oziroma nestrjena po-

zidava). Zamenjava oken je bila 

izvedena torej le na posame-

znih objektih, in to le v bivalnih 

prostorih, ki so izpostavljeni 

hrupu (ne pa npr. tistih, ki so 

obrnjeni stran od železniške 

proge). Poleg tega pa so v sklo-

pu študije izvedli postavitev 

protihrupnih ograj na obmo-

čjih s strnjeno stanovanjsko 

pozidavo v naseljih Gaj pri Pra-

gerskem, Pongrce, Cirkovce, 

Strnišče, Zgornja Hajdina, Ptuj, 

Moškanjci, Osluševci, Mihovci, 

Ivanjkovci, Ljutomer, Bratonci, 

Murska Sobota, Markišavci in 

Šalovci. Na celotni trasi proge 

je bilo postavljenih 29 sklopov 

ograj v skupni dolžini pribli-

žno 13,9 km. „Vrednost del za 

izvedbo protihrupnih ograj je 

znašala 10,46 milijona evrov, za 

sanacije stavb pa 1,14 milijona 

evrov (zneski brez DDV),“ so 

pojasnili na DRSI.

Hrup bo manjši, 
ko bodo dizelske 
lokomotive 
zamenjane z 
električnimi

Meritve, ki jih je opravil 

Zavod za gradbeništvo, so po-

kazale, da protihrupne ograje 

ustrezajo kriterijem, saj je na 

vseh ograjah pri prehodu skozi 

konstrukcije hrup zmanjšan za 

najmanj 25 decibelov, v prete-

žni meri pa je hrup zmanjšan 

celo za okoli 30 decibelov. 

Kljub temu se veliko obča-

nov pritožuje, da je hrup pre-

močan: »Glede tega ponovno 

pojasnjujemo, da so protihru-

pne ograje dimenzionirane na 

kotalni hrup (hrup, ki nastaja 

med tirnico in kolesnim ven-

cem) in da je osnovni ukrep 

za zmanjšanje obremenitve s 

hrupom zaradi železniškega 

prometa ravno elektrifikacija 

proge, saj bodo po končani ele-

ktrifikaciji dizelske lokomotive 

zamenjane z električnimi.“

Monika Levanič

Podravje � Za protihrupne ograje ob železnici 11 mio evrov

Ali protihrupne ograje 
ob železniški progi dušijo hrup
V sklopu posodobitve železniške proge Pragersko–Hodoš je bilo postavljenih 13,9 km pro-
tihrupnih ograj. Ker nekateri prebivalci pravijo, da je po postavitvi protihrupnih ograj hrup 
ponekod še večji, smo preverili, kaj so pokazale meritve.

Foto: Črtomir Goznik

Meritve so pokazale, da protihrupne ograje ob železniški progi 
Pragersko–Hodoš zadostujejo kriterijem: na vseh ograjah pri 
prehodu skozi konstrukcije je namreč hrup zmanjšan za naj-
manj 25 dB.

Predsednik uprave in gene-

ralni direktor PP Roman Glaser 

je v svojem nagovoru izpostavil 

pomen spoštovanja zgodovine 

za nadaljnji razvoj družbe in sku-

pine. Poudaril je vlogo sodelav-

cev na prehojeni in načrtovani 

poti v prihodnost in se zahvalil 

za vsak prispevek, ki so ga dele-

žniki vgradili v poslovni mozaik 

ptujskega prehrambnega kon-

cerna. Na govorniški oder je 

stopil tudi župan MO Ptuj Miran 

Senčar. Slavnostnega dogodka 

so se med številnimi gosti ude-

ležili predstavniki Sija – novih 

lastnikov Perutnine, medtem 

ko sta gospodarski in kmetijski 

minister Zdravko Počivalšek in 

Dejan Židan svojo prisotnost na 

dogodku zadnji hip odpovedala.

PP je ob jubileju natisnila mo-

nografijo z naslovom Knjiga o 

zlatem jajcu, v kateri predstavlja 

mejnike svoje zgodovine. Orga-

nizirana perutninarska dejav-

nost ima na Ptuju začetke v letu 

1905, ko je Valentin Reinhard 

ustanovil prvo podjetje. Pet let 

za tem je njegova žena Josephi-

ne Reinhard ustanovila peru-

tninsko trgovino. Podjetje je v 

tridesetih letih prejšnjega stole-

tja začelo trgovati po vsej kralje-

vini SHS, po drugi svetovni voj-

ni je bilo nacionalizirano. Leta 

1960 so začeli gradnjo lastnih 

perutninarskih farm, leta 1974 

je družba na trg poslala prvo 

obarjeno piščančjo klobaso in jo 

poimenovala Poli, ki je do danes 

postala ena najpomembnejših 

blagovnih znamk skupine. Ena 

od prelomnic je bilo leto 1992, 

ko je vodenje družbe prevzel da-

našnji prvi mož Roman Glaser, 

s katerim se je začel prodor na 

tuje trge in odpiranje podjetij 

v državah nekdanje Jugoslavije. 

Pet let pozneje je podjetje posta-

lo delniška družba, s tem je me-

nedžment družbe začutil prilo-

žnost, da v Perutnino vstopi tudi 

lastniško. Preko Holdinga PMP 

so postali desetodstotni lastni-

ki družbe, skupaj s Probanko je 

menedžment obvladoval okrog 

20 odstotkov družbe. Od letos 

ima Perutnina novega večinske-

ga lastnika – Sij, ki ga obvladuje 

družina Zubitski iz Rusije. 

MZ / STA

Podravje � Slavnostna akademija ob 110-letnici Perutnine Ptuj

Jubilej v znamenju lastniških in kadrovskih pretresov
Perutnina Ptuj (PP) je v petek popoldan na ptujskem gradu s slovesno akademijo obeležila 110-letnico delovanja. Družba danes posluje kot mednarodni koncern z 
lastnimi podjetji v sedmih državah, ima 3.500 sodelavcev in letno ustvari slabih 300 milijonov evrov prihodkov.

Foto: Črtomir Goznik

Petkove svečanosti na ptujskem gradu so se udeležili predstavniki novih lastnikov. Med njimi Igor 
Malevanov, namestnik predsednika uprave SIJ in finančni direktor (prvi z leve).

Foto: Črtomir Goznik

Župan MO Ptuj Miran Senčar in predsednik uprave PP Roman 
Glaser

 Projekt je povezal osem pr-

leških občin, ob Ljutomeru kot 

nosilno občino projekta še Sveti 

Jurij ob Ščavnici, Apače, Križev-

ce, Gornjo Radgono, Radence, 

Veržej in Razkrižje, skupaj gre 

za 38.000 prebivalcev. Glavni 

učinek projekta, ki se približuje 

koncu, je izboljšanje kakovosti in 

zagotavljanje zanesljive oskrbe 

občanov s pitno vodo. Gradbena 

dela na vseh sklopih projekta so 

končana, novozgrajeni objekti in 

vodovodni ter kanalizacijski sis-

temi pa bodo kmalu dani v upo-

rabo. Skupna vrednost naložbe 

znaša 49,4 milijona evrov. Projekt 

sofinancirajo EU iz Kohezijskega 

sklada, MOP, Vodni sklad ter so-

delujočih osem občin.

NŠ

Prlekija � Pred zaključkom izgradnje vodovoda

Kakovostnejša oskrba s pitno vodo
Na novinarski konferenci o projektu Oskrba s pitno vodo Pomurja – Sistem C so županja obči-
ne Ljutomer in koordinatorka projekta Olga Karba, ministrica za okolje in prostor Irena Maj-
cen ter predstavnica nadzora Metka Pavčič predstavile zaključevanje projekta ter povedale 
nekaj več o doseženih rezultatih in učinkih.
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Zasebnikov in pravnih oseb, 

ki opravljajo socialnovarstvene 

storitve na podlagi dovoljenja 

za delo in so vpisani v register 

zasebnikov in pravnih oseb, 

je po podatkih Ministrstva za 

delo, družino, socialne zadeve 

in enake možnosti skupaj na-

tanko 51. Med njimi so lokalni 

izvajalci domov za starejše, 

centri za socialno delo, pa tudi 

zasebniki koncesionarji. Pre-

verili smo, kakšne so razlike 

v ekonomski ceni v efektivni 

uri pomoči na domu, ki jih na 

širšem podravskem področju 

nudijo posamezni izvajalci.

Na ormoškem območju po-

moč družini na domu izvaja 

Center za starejše občane Or-

mož. Center pokriva tri občine 

Ormož, Sveti Tomaž in Sredi-

šče ob Dravi. Storitev trenutno 

koristi 34 uporabnikov. Cena 

efektivne ure je od ponedeljka 

do sobote 14,68 evra, ob nede-

ljah 19,08 evra, med prazniki 

pa 20,55 evra. 

Na Ptujskem pomoč družini 

na domu nudi Center za soci-

alno delo (CSD) Ptuj, ki je za 

letošnje leto sklenil pogodbo s 

15 občinami UE Ptuj: MO Ptuj, 

Kidričevo, Hajdina, Videm, Go-

rišnica, Cirkulane, Juršinci, De-

strnik, Trnovska vas, Majšperk, 

Zavrč, Sv. Andraž, Markovci, 

Podlehnik in Žetale. Trenutno 

število uporabnikov storitve 

pomoč družini na domu je 93. 

Cena efektivne ure od pone-

deljka do sobote znaša 15,98 

evra, ob nedeljah 22,24 evra 

ter ob praznikih 23,58 evra. 

Podravje � Storitev pomoči družinam na domu

Občutne razlike v ceni za uporabnike, 
v ekonomski ceni minimalne
V zadnjih štirih letih se je delež prebivalcev nad 65 let zvišal s 16,5 % na 18,2 % celotnega prebivalstva. Temu se prilagajajo 
tudi različne ustanove, pa tudi zasebniki koncesionarji, ki poleg domske oskrbe nudijo pomoč družini na domu. Preverili 
smo, kakšne so razlike te storitve v ceni pri posameznih izvajalcih na našem območju.

Foto: Črtomir Goznik
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Hypo banka je konec novem-
bra poslovalnico z Minoritske-
ga trga 2 na Ptuju preselila v 
nakupovalni center Qlandia, 
na Ormoški cesti 15, na Ptu-
ju. O razlogih za selitev in še 
marsičem smo se pogovar-
jali z Liljano Adanič, vodjo 
poslovalnice Hypo Alpe-Adria-
Bank, d. d., na Ptuju. 
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Odločitev o selitvi je botrova-
la našemu cilju, da strankam 
približamo bančno poslovanje 
in prilagajamo ponudbo njiho-
vim potrebam in željam. Zato 
smo izbrali enostavno dosto-
pno lokacijo, kjer bodo naše 
stranke, poleg bančnih stori-
tev, lahko opravile tudi svoje 
nakupe in pri tem koristile pe-
stro ponudbo nakupovalnega 
centra s skoraj 600 brezplač-
nimi parkirnimi mesti.
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Seveda. Po novem smo odpr-
ti tudi ob sobotah, med 9. in 
12. uro. Menim, da je to do-
datna korist za naše stranke, 
ki lahko bančne storitve opra-
vijo tudi ob vikendih. Poleg 
tega imajo na voljo dva Hypo 
bankomata v Qlandii Ptuj in 
enega v Qcentru. Seveda je 
uporaba za naše stranke brez-
plačna.
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Vsekakor opažamo povečan 
obisk tako obstoječih kot po-
tencialnih strank. Sedaj lahko, 
kot sem že omenila, stranka 
poleg vsakodnevnih nakupov 
pride tudi v banko, in če ne 
drugega, se o določeni storitvi 
samo pozanima, kar ji vzame 
zgolj nekaj minut. Takšno zave-
danje pa lahko kasneje pripe-
lje tudi do dejanske sklenitve 
neke storitve.
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Za vse tiste, ki potrebujejo go-
tovino takoj, imamo na vo-
ljo t. i. HIP kredit, kjer je lahko 
odobritev zelo hitra, denar na 

računu še isti dan. Kredit se 
lahko sklene v poslovalnici ali 
pa od doma, preko posebne 
spletne aplikacije. Znesek fi-
nanciranja je od 400 do 4.000 
EUR, doba odplačevanja pa od 
13 do 36 mesecev. Sklenejo 
ga lahko tudi tisti, ki niso naše 
stranke.
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Do konca leta velja akcijska 
ponudba stanovanjskih kre-
ditov z odplačevanjem do 30 
let in obrestno mero že od 3M 
EURIBOR + 1,99 %. Poleg ugo-
dne obrestne mere strankam 
podarimo še bon za selitveno 
storitev. Čeprav se mogoče 
na začetku ne zdi tako, je seli-
tev, ki jo opravijo profesionalci, 
še kako dobrodošla. Na voljo 

Liljana Adanič, vodja ptujske poslovalnice Hypo Alpe-Adria-
Bank, d. d.: »Vabljeni v našo novo poslovalnico v Qlandii 
Ptuj. Naši svetovalci se bodo z vami pogovorili in skupaj z 
vami našli najboljšo rešitev finančnih storitev, prilagojenih 
vašim potrebam in zmožnostim.«

je tudi Družinski stanovanjski
kredit, ki ga najame več čla-
nov družine, s čimer se znižajo 
sami stroški kredita, mesečne
obveznosti pa se med seboj
porazdelijo.
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Tudi. Pri nakupu izplačamo do
10 % kredita v gotovini, pri gra-
dnji ali prenovi pa kar do 80 % 
kredita. Sicer se kredit zavaruje 
s plačilom zavarovalne premije 
pri zavarovalnici, z zastavo bre-
men prostih nepremičnin ozi-
roma denarnih sredstev.
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Izpostavila bi obročno Master-
Card kartico, ki smo jo trgu 
ponudili septembra. Stranka 
lahko z njo plačuje na obroke 
(2 do 12 mesecev), lahko pa 
znesek poravna v enkratnem 
znesku. Odločitev in potrditev 
o številu obrokov je zelo eno-
stavna. To potrdite kar z SMS-
sporočilom, z odgovorom na 
SMS, ki vam ga pošlje banka. 
Kartica je zelo privlačna, saj jo 
lahko vzamejo tudi tisti, ki niso 
stranke naše banke. Do konca 
leta pa bomo vsem, ki jo vza-
mejo, prepolovili članarino.

Zasebniki konkurenca CSD in 
drugim ustanovam?

Župan občine Sveti Jurij v Slov. goricah Peter Škrlec je me-
nil, da je prav, da župani spoznajo tudi druge oblike zagota-
vljanja storitve pomoč na domu, saj je to še vedno cenejša 
oblika pomoči starejšim in pomoči potrebnim kot so oskrbni-
ne v raznih zavodih. Direktor občinske uprave Sveta Trojica v 
Slov. goricah Srečko Aleksander Padovnik pa se je spraševal, 
ali ne gre za konkurenco CSD Lenart. Direktor zavoda Do-
manie je odvrnil, da niso konkurenca centrom za socialno 
delo, da pa je tendenca, da centri za socialno delo predajo 
ta del nalog drugim koncesionarjem, saj jim država dodeljuje 
vedno več dodatnih nalog. Temu je pritrdila Vohlova iz CSD 
Lenart in povedala, da se v prihodnje predvideva reorganiza-
cija centrov za socialno delo. Po njenem mnenju CSD Lenart 
storitev opravlja dobro. Pomoči na domu pa ne izvaja med 
konci tedna in prazniki.

Direktor Dominić je še v nadaljevanju dodal, da zavod so-
deluje s pristojnimi centri za socialno delo, in če ima občina 
na področju storitve pomoči na domu že kader, ki ga pripo-
roča in so uporabniki z njim zadovoljni ter ima vso ustrezno 
izobrazbo, obstaja možnost prezaposlitve na njihov zavod.

Cena za uporabnike CSD Ptuj na efektivno uro 
tako od ponedeljka do sobote znaša od 3,60 do 
7,99 evra, ob nedeljah 5,05 do 11,12 evra, ob pra-
znikih pa od 5,35 do 11,79 evra (odvisno od sub-
vencijskega deleža občine). Največ plačajo občani 
Zavrča in Kidričevega, najmanj pa občani Hajdine, 
Trnovske vasi, Majšperka in Žetal. 

Cena efektivne ure za uporabnike Centra za sta-
rejše občane (CSO) Ormož pa znaša od ponedeljka 
do sobote 4,87 evra, ob nedeljah 7,64 evra, med 
prazniki pa 8,22 evra. Občine subvencionirajo eko-
nomsko ceno v enakem deležu, in sicer 60 %, en 
evro pa za vsako uro med delavniki za uporabnike 
omenjene storitve prispeva še CSO Ormož.

ure naštetih storitev pomoči 

na domu znaša za občine Pu-

conci 15,49 evra, Rogaševci 

14,88 evra, Apače 14,86 evra 

ter za občino Radenci 13,73 

evra. Izračunana cena za obči-

no Sv. Jurij v Slov. goricah pa je 

14,60 evra.

Monika Levanič

Pri zasebniku 
občutno nižja cena 
ob praznikih

Na področju vseh šestih ob-

čin UE Lenart pomoč družini 

na domu vse od leta 1991 izvaja 

CSD Lenart. Finančno ponud-

bo za izvajanje te storitve pa sta 

na kolegiju UE Lenart predsta-

vila tudi direktor Alen Dominić 

in socialna delavka Brigita Re-

cek iz skupine Domania, Zavo-

da za dnevno varstvo starejših 

in pomoči na domu iz Pucon-

cev. Svoje storitve opravljajo na 

širšem pomurskem prostoru. 

Zanimivo je, da je cena efektiv-

ne ure omenjenega zasebnika 

ob delavnikih, nedeljah in pra-

znikih enaka. Cena efektivne 
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To bodo cel mesec dokazovali 

tudi po različnih enotah Vrtca 

Ptuj. V minulem tednu so eno 

ustvarjalno delavnico že imeli, 

v enoti Zvonček, kjer so izdelo-

vali prav posebne lampiončke. Z 

njimi so se podali tudi na nočni 

sprehod.

Kot vsako leto bodo tudi leto-

šnji december vzgojiteljice, nji-

hove pomočnice in otroci veliko 

ustvarjali. Eni bodo pekli, drugi 

izdelovali okraske, tretji smreči-

ce iz različnih materialov. Med 

zanimivejše zamisli pa gotovo 

sodi ta, ki so jo izbrali v enoti 

Zvonček, na čelu katerega je 

vodja enote Iris Dužič. Otroci so 

skupaj s straši ter vzgojiteljicami 

in pomočnicami: Alenko Čuš, 

Natalijo Ovčar, Barbaro Kreso-

nja, Branko Muhič, Olgo Kuko-

vec in Anico Vidovič ustvarjali 

čudovite lampiončke, ki pa niso 

služili le za dekoracijo. Z njimi so 

se v ponedeljek zvečer podali na 

kratek sprehod okrog vrtca. In 

prizor je bil več kot čudovit, toli-

ko bolj zato, ker se je tokratnega 

dogodka udeležila tako rekoč 

cela enota Vrtca. 

Dženana Kmetec

Ptuj � Delavnice v enotah Vrtca

Nočni sprehod vrteških otrok
December je najbolj prazničen, čaroben in vesel mesec v letu, razlogov za to pa je več. Med njimi je gotovo tudi ta, da 
v teh prazničnih dneh na plan privre tudi naša ustvarjalna žilica. 

Foto: DK

Otroci so ustvarjali z velikim navdušenjem.

V letošnjem šolskem letu so se 

na osnovni šoli Olge Meglič še 

bolj pozorno posvetili skrbi za 

zdravo okolje. V sklopu tega so 

pripravili številne učne vsebine 

in druge oblike dejavnosti, ki 

učence usmerjajo v razmišlja-

nje o naravi in odnosu do nje. 

Na temo ohranjanja zdravega in 

čistega okolja so letos ustvarjali 

in izdelovali različna oblačila iz 

odpadnega materiala, ki so jih 

predstavili na šolski modni re-

viji. Obenem so izdelovali tudi 

izdelke za dobrodelni bazar, iz-

kupiček pa bo šel v šolski sklad.

„S svojo odprtostjo, ustvarjal-

nostjo, projektno-raziskovalnim 

delom, z visokimi dosežki učen-

cev v znanju in na drugih podro-

čjih, s strokovnim in delovnim 

kolektivom, predvsem pa z do-

brim soustvarjalnim odnosom s 

starši in z vključevanjem v lokal-

no okolje slovimo kot šola, kjer 

se naši učenci počutijo sprejeto, 

opaženo ter varno. Vsak naš uče-

nec je središče vzgojno-izobraže-

valnega procesa, ki mu omogoča 

in zagotavlja pridobiti uporabna 

znanja, ki so ključnega pomena 

za učinkovit trajnostni razvoj 21. 

stoletja. Smo šola, ki vzgaja za 

vrednote in zdrav način življe-

nja, zato smo se v tem šolskem 

letu odločili, da obogatimo učno 

delo in druge dejavnosti z nara-

voslovnimi učnimi vsebinami,“ 

je ob dnevu šole med drugim 

dejala Helena Ocvirk, ravnatelji-

ca OŠ Olge Meglič.

Dženana Kmetec

Ptuj � Dan OŠ Olge Meglič

Modne kreacije iz časopisa, zgoščenk ...
Letošnji dan Osnovne šole Olge Meglič so učenci in zaposleni popestrili z zanimivo in nevsakdanjo modno revijo iz 
odpadnega materiala. Kreacije so navduševale številne obiskovalce, ki so se udeležili četrtkovega, 36. dneva šole.

Foto: Peter Majcen

Nastale se zelo zanimive kreacije. 

Vsebina: Poklicni kolesar Lance Armstrong vrsto let 
zmaguje na Tour de France. Njegova sposobnost je 
nadčloveška, zato en novinar posumi, da jemlje poživila. Ko 
začne raziskovati zgodbo, naleti na zid molka, toda onkraj 
njega je razmerje moči ves čas v pretakanju in občasno se 
najde kakšen osmoljen kolesar, ki spregovori. Novinar 13 let 
potrpežljivo nabira kapljice, dokler jih ni dovolj, da Lance ne 
more več skrivati svojega nečednega početja ...

Čeprav fi lm ostaja zvest resničnim dogodkom, je eden izmed 
uvodnih prizorov značilno fi lmski. Kar se v fi lmih prikaže v uvod-
nih minutah, je namreč simbolično oznanilo dogodkov, ki bodo 
sledili. V tem primeru novinar in Lance igrata namizni nogomet. 
Kolesar ne skriva svoje lakote po zmagovanju, toda novinar je 
boljši od njega, zato ga Lance zaplete v pogovor, da novinar 
postane nepozoren in v tistem trenutku Lance začne zabijati 
zmagovalne gole.

Pomenljiv prizor, ki je namenjen ekspoziciji glavnega junaka. 
Prizor pove, da lahko zmaguješ na vse načine, da ni moralnih 
zadržkov, šteje le zmaga, ki pa jo najlažje dosežeš tako, da ovi-
ro zamotiš z nečim drugim, nakar imaš vso svobodo, da lahko 
počneš, kar te je volja. Metoda, ki je sicer zelo priljubljena med 
politiki, tudi našimi.

Stephen Frears je eden izmed tistih režiserjev, ki posname 
tako dober fi lm, kot je dober scenarij. Od tod morda pretežno 
odklonilen odnos kritikov in občinstva do fi lma Program, vendar 
bi ga težko pripisali slabemu scenariju. Avtorji fi lma so se namreč 
odločili za precej dokumentarističen dostop, za resničnost pa 
vemo, da se ne uklanja pripovednim pravilom.

Film tako preleti celotno Lanceovo športno kariero in se pa-
metno osredotoča le na ključne točke, z drugimi pa opravi z 
levo roko. Zato je ljubezenska zgodba v fi lmu opravljena v nekaj 
sekundah, le kot opomba za razumevanje širše slike, vse drugo 
pa se ne podreja nobenim žanrskim pravilom. Zato nismo dobili 
fi lma, ki bi lahko bil triler, ki bi lahko bil drama, ki bi lahko bil lju-
bezenska zgodba ali v ZDA tako priljubljena zgodba o uspehu 
revnega dečka, ki osvoji svet.

Ne, dobili smo fi lm, ki ostaja trdno na tleh in faktografsko niza 
dejstva, zato ni čudno, da ga kritiška srenja in občinstvo nista 
sprejeli najbolje, kar je svojevrsten absurd, saj so običajne za-
mere do biografskih fi lmov prav to, da avtorji dejstva nekako uk-
lanjajo po svoje zavoljo forme. Tokrat jih niso in čeprav je zato 
nastal fi lm, ki ne igra na čustvene note ali prikaže zgodbo le do 
ene točke in je zato posledično umirjen, je pa prav zaradi tega to-
liko bolj resničen prikaz tega, kako človek kljub vsem civilizacijs-
kim dosežkom še vedno bije darvinistični boj, torej boj za zmago 
za vsako ceno, tudi ko to sploh ni potrebno.

Matej Frece

Filmoljub

Program
Cineplexx in Kolosej  Maribor

Program
Igrajo: Ben Foster, Chris O’Dowd, Lee Pace, Jesse 
Plemons, Dustin Hoffman, Bryan Greenberg, Elaine 
Cassidy, Guillaume Canet, Laura Donnelly, J.D. Evermore
Režija: Stephen Frears
Scenarij: John Hodge po knjigi Sedem smrtnih grehov
Žanr: biografska športna drama
Dolžina: 103 minute
Leto: 2015
Država: ZDA

Foto: splet

Tovrstne monografije imajo 

dokaj visoko ceno, so pa za vse, 

ki imajo radi umetnost, prava 

poslastica. Monografije bogatijo 

vrhunske reprodukcije umetni-

ških del, risb, skic in študij, vse 

so ročno vezane v usnje, imajo 

zlate črke na ščitnem ovitku iz 

trdega kartona, so tiskane po 

najvišjih tiskarskih standardih, 

izbrane študije na 16 notranjih 

straneh pa so na pergamentu.

Ptuj � Knjižnica Ivana Potrča

Božanski Rafael 
v knjižni zbirki
Zagotavljanje zahtevnejšega izbora gradiva je ena od 
temeljnih nalog Knjižnice Ivana Potrča Ptuj kot osrednje 
območne knjižnice in veseli nas, da smo v časih, ki so za 
knjižnico zahtevni, zmogli v zbirko uvrstiti tudi Božanske-
ga Rafaela.

Foto: Darja Plajnšek

Na naslovni strani so v zlato bar-
vo odete znamenite tri gracije.

V monografiji – avtor besedila 

je Claudio Strinatti – lahko bere-

mo poglobljen in izviren Rafaelov 

življenjepis. Z Božanskim Rafae-

lom Mladinska knjiga zaokrožu-

je niz unikatnih knjižnih izdaj o 

treh velikih umetnikih italijan-

ske visoke renesanse. Neskončni 

Leonardo (2011), Večni Miche-

langelo (2014) in Božanski Ra-

fael (2015) prinašajo celovit pre-

gled življenjskih poti in ustvar-

janj omenjenih umetnikov.

Darja Plajnšek



čini so v 31. minuti zapravili 
še eno lepo priložnost, ko je 
po podaji Damjana Trifko-
vića iz bližine poskusil Ma-
rio Babić, a preslabo. Gostje 
so bili blizu izenačenja v 45. 
minuti, ko je Riera prodrl po 
levi stran, njegovo podajo v 
sredino proti Batroviću pa 
so domačini izbili v zadnjem 
trenutku.

Neizkoriščena 
enajstmetrovka 
Eterovića

Prva polovica drugega pol-
časa je minila dokaj mirno, 
brez posebej nevarnih akcij, v 
77. minuti pa so imeli Velenj-
čani izjemno priložnost za 
podvojitev prednosti. Nespo-
razum Pihlerja in Antića je 
izkoristil Bolhan in jima ukra-
del žogo, Pihler pa je pri tem 

storil prekršek za najstrožjo 

kazen. K izvajanju 11-metrov-

ke je pristopil Mate Eterović, 

njegov strel pa je Matija Kova-

čić izjemno ubranil. Le nekaj 

trenutkov pozneje je bil blizu 

zadetka tudi Elvedin Džinić, 

ki je po obrambi Kovačića in 

odbiti žogi njegov strel opla-

zil vratnico. Tik pred koncem 

je imel priložnost za izena-

čenje na drugi strani Riera, 

edini nevaren Zavrčan na tej 

tekmi, a je z glavo za malo 

zgrešil cilj.

Za Rudar je bila to prva 

zmaga v zadnjih šestih krogih, 

Zavrč pa je po porazu z Olim-

pijo klonil še drugič zapored. 

Razlika med ekipama se je 

sedaj zmanjšala na pet točk. V 

zadnjem jesenskem krogu bo 

Zavrč na domačem stadionu v 

petek gostil ekipo Krke.
JM

Mali nogomet
FC Ptuj potisnil Poeto-
vio na rep lestvice

Stran 14
Strelstvo
Prepričljivo slavili 
Raušlova in Kuharičeva

Stran 14

Rokomet
Tudi takšna tekma se je 
morala zgoditi ...

Strani 12
Rokomet
Rumeno-črnim 
naposled steklo

Stran 12

Tenis
Tamara na Bolletierije-
vem »dvorišču« do finala

Stran 13
Namizni tenis
V Logatcu izkoristili 
priložnost

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Niko 
Šoštarič, Simeon Gönc, Janko Bez-
jak, Milan Zupanc, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Vesna 
Osterc,  Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič

E-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.si

Nogometaši Zavrča so v 
obeh obračunih z Rudarjem 
v tej sezoni slavili, tokrat jim 
to ni uspelo. Krivec je pred-
vsem neučinkovitost, saj so 
priložnosti Zavrčani pač ime-
li. Na pot v Velenje so odšli 
oslabljeni, brez Glavice in 
Kokorovića (kartona) ter Mu-
slimovića (poškodba), a sta se 
v ekipo vrnila Pihler in Batro-
vić. Trener Solumun je v prvo 
postavo uvrstil vratarja Matija 
Kovačića, Picak se je preselil 
na rezervno klop. 

Zavrč bi lahko povedel že v 
2. minuti tekme, saj se je naj-
boljši posameznik v belem 
dresu v zadnjih krogih Alber-
to Riera lepo znašel na levi 
strani, preigral je obrambne-
ga igralca Rudarja in močno 
streljal, a je Radan njegov po-
skus ubranil. Velenjčani so 
po dokaj enakovredni pred-
stavi povedli po svoji prvi 

resnejši akciji, in sicer v 23. 

minuti. Takrat so izvajali kot, 

v sredini pa je s strelom z gla-

vo s pomočjo prečke zadel 

David Kašnik – 1:0. Doma-

Foto: Črtomir Goznik

Alberto Riera (Zavrč, beli dres) je bil najbolj razpoložen posameznik v vrstah gostov, a tudi njemu ni 
uspelo zadeti v polno.

REZULTATI 21. KROGA:
Rudar – Zavrč 1:0 (1:0); strelec: 1:0 Kašnik (23.);
Maribor – Krško 6:0 (3:0); strelca: 1:0 Mendy (7.), 2:0 Mendy (22.), 

3:0 Bajde (28.), 4:0 Bajde (57.), 5:0 Bajde (59.), 6:0 Mendy (69.);
Luka Koper – Celje 1:2 (1:0); strelci: 1:0 Memolla (43.), 1:1 Spre-

mo (69.), 1:2 Sunny (72.); rdeča kartona: Posavac (86. – Koper), 
Kous (39. – Celje);

Krka – Gorica 1:0 (0:0); strelec: 1:0 Gliha (87.); rdeči karton: 
Johnson (45. – Gorica);

Olimpija – Domžale 0:0.
1. OLIMPIJA LJUBLJANA 21 14 4 3 52:16 46
2. MARIBOR 21 11 7 3 50:23 40
3. DOMŽALE 21 9 8 4 28:14 35
4. GORICA 21 11 1 9 32:31 34
5. ZAVRČ 21 7 6 8 23:25 27
6. KOPER 21 6 4 11 25:32 22
7. RUDAR VELENJE 21 5 7 9 18:29 22
8. NK KRKA 21 5 7 9 16:29 22
9. CELJE 21 5 7 9 16:34 22
10. KRŠKO 21 3 7 11 9:36 16

Najboljši strelci: 17 zadetkov: Andraž Šporar (Olimpija); 12 za-
detkov: Blessing Eleke (Gorica); 10 zadetkov: Marcos Tavares (Ma-
ribor); 9 zadetkov: Rok Kronaveter (Olimpija), Jean-Philippe Mendy 
(Maribor); 8 zadetkov: Gregor Bajde, Agim Ibraimi (oba Maribor), 
Ezekiel Henty (Olimpija).

Nogomet � 1. SNL, 21. krog

Brez doseženega gola in brez točk
Rudar – Zavrč 1:0 
(1:0)

STRELEC: 1:0 Kašnik (23.).
RUDAR: Radan, Kocić, Ka-

šnik, Knezović, Ihbeisheh (od 
46. Džinić), Bolha, Babić, Črnčič, 
Tolimir, Eterović (od 81. Grgić), 
Trifković (od 64. Pišek). Trener: 
Jernej Javornik.

ZAVRČ: Kovačić, Petrović, 
Antić, Rogač, Datković, Cvek, Pi-
hler, Tahiraj, Riera, Golubar (od 
61. Matjašič), Batrović. Trener: 
Ivica Solomun.

Smučarski klub Ptuj v času 
zimskih počitnic tradicio-
nalno organizira cenovno 
ugodne tridnevne smučarske 
tečaje za predšolske in osnov-
nošolske otroke. Tudi letos jih 
bo, in sicer v dveh terminih: 
med 25. in 27. ter 28. in 30. 
decembrom.

Prevozni tečaji bodo za 
posameznika stali 110 evrov, 
v to ceno pa je vključen vsa-
kodnevni prevoz na relaciji 
Ptuj–Areh–Ptuj in Ormož–
Areh–Ormož, smučarske 
karte, kosilo in čaj ter 18 ur 
šole smučanja oz. deskanja. 
Odhod iz Ormoža bo vsak 
dan ob 7.30, s parkirišča pod 
gradom na Ptuju ob 8.10, 
predviden povratek na Ptuj 
je ob 16.45, v Ormož pa ob 
7.20. Število mest je omeje-
no!

Dodatne informacije: 
na facebook strani SK Ptuj 
in na spletni strani www.
smucarski-klub-ptuj.si.

Prijave: v ski-info točki 
na novi lokaciji na Dra-
vski ulici 18 (za Ribičem) 
ali na tel. številki 041 805 
101 (Blaž).

V tokratni številki Štajer-

skega tednika vas vabimo k 

sodelovanju v nagradni igri, 

v kateri bomo izžrebali pet 

srečnežev, ki bodo tridnevni 

tečaj lahko obiskovali brez-

plačno!

Kupon izrežite in ga v ce-

loti izpolnjenega pošljite na 

naslov SK Ptuj, Orešje 169, 

2250 Ptuj, najkasneje do 17. 

decembra 2015. Žrebanje pe-

tih srečnih nagrajencev bo 

18. decembra 2015 ob 7. uri 

potekalo na sedežu družbe 

Radio-Tednik.

Smučanje � Smučarski klub Ptuj

Božično-novoletni tridnevni prevozni tečaj

Agresiven in čvrst tekmec
Jernej Javornik, trener Rudarja: »Svojim fantom čestitam 

za zmago v težki tekmi z dobro ekipo Zavrča. Vidi se, da nam 
manjka samozavesti, zato naša igra ni tekoča in učinkovita. To 
je posledica dogajanj v zadnjih nekaj krogih, ko smo sicer igrali 
dobro, a smo poceni izgubljali točke. Iz tega vidika je to za nas 
zelo pomembna zmaga.«

Ivica Solomun, trener Zavrča: »Seveda ne morem biti zado-
voljen s končnim rezultatom, lahko pa smo vsaj s prikazanim. 
Imeli smo vsaj dve lepi priložnosti, iz katerih bi lahko povedli, 
a nam ni uspelo. Domačinom je to uspelo po prekinitvi, zato 
smo se proti agresivnemu in čvrstemu tekmecu znašli v težkem 
položaju. Poskušali smo, si ustvarili nekaj priložnosti, a ostalo 
je brez realizacije.«
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1. B SRL (m): 
Moškanjci-Gorišnica 
– Škofljica 
Pekarna Pečjak 
37:26 (18:10)

RD MOŠKANJCI-GORIŠNI-
CA: Žuran, Ranfl, Bratuša, 
Kovač 6, Arnuš 1, Bedrač 11, 
Valenko 4, Balas 1, Lozinšek 
5, Tement, Stopar 4, Šincek, 
Koštomaj 4, Preac 1, Geč. Tre-
ner: Boštjan Strašek.

Prvi rezultati trdega dela 
novega stratega Moškanjcev-
Gorišnice Boštjana Straška so 
iz kroga v krog vidnejši. Po 
tem, ko so njegovi varovan-
ci v preteklem krogu v Dolu 
osvojili skoraj senzacionalno 
točko, so tokrat doma pov-
sem potolkli nemočne Ško-
feljčane. Obramba je trdnejša 
iz kroga v krog, tokrat je ste-
klo tudi v napadu, tako da so 
lahko Štajerci pred sledečimi 

obračuni optimistični in 
samozavestni. Zadovoljstvo 
je bilo po tekmi res veliko, 
saj je letos na domačih tek-
mah prisotne precej treme 
in nervoze, tokrat pa je tudi 
številčnejša publika na koncu 
glasno zaploskala domačim 
fantom, kar je seveda najlep-
ša možna nagrada za trud.

Začetek sicer ni obetal ta-
kega razpleta, v 12. minuti je 
bilo še 7:7, igralo se je za gol. 
Sledila je serija 4:0 in pred-
nost domačinov je rasla iz 
minute v minuto. Gostje niso 
zmogli prebijati čvrste doma-
če obrambe 6-0, v napadu pa 
je soigralce odlično vodil Be-
drač, ki je skupaj dosegel kar 
11 golov. Škofeljčani so se v 
začetku drugega dela skušali 
še enkrat vrniti, se v 38. mi-
nuti približali na le -5 (20:15), 
toda to je bilo vse, kar jim je 
v soboto uspelo. Po domači 
minuti odmora so rumeno-
črni znova zaigrali odlično, s 
hitrimi »kontrami« so kmalu 

prišli do 10 zadetkov razlike, 
kar jim je omogočilo mirno 
končnico tekme.

Že v sredo Moškanjce-Gori-
šnico ob 19. uri čaka pokalno 
srečanje, v šestnajstini pokala 
bodo doma gostili prvoligaša 
iz Dobove. Ta je seveda ne-
sporni favorit za napredova-
nje, toda pokalna srečanja s 
sabo večkrat prinašajo prese-
nečenja.

tp

Drava Ptuj – Alples 
Železniki 32:30 
(20:17)

DRAVA PTUJ: Šulek, Cvet-
ko 10, Janžekovič 4, Verdenik, 
Jensterle 5, Drobež 3, Bračič, 
Maroh, Fridrih, Bedenik, Sabo, 
Hrupič, Beđeti 3, Jerenec 4, 
Lesjak 3; Trener: Uroš Šerbec.

V vrstah Drave so na tekmi 
z Železniki pogrešali vratarja 
Boštjana Belca, ki je manjkal 

zaradi bolezni – tako je vlogo 
prvega vratarja prevzel Šu-
lek, ki pa mu tokrat ni in ni 
šlo. Enako velja tudi za njego-
ve soigralce, ki so slabo igra-
li predvsem v obrambi, saj 
so sicer visokim in močnim 
gostujočim rokometašem 
dovolili preveč prelahko do-
seženih zadetkov iz zunanjih 
igralnih pozicij.

Kakšnih 100 gledalcev je v 
dvorani Ljudski vrt spremlja-
lo »strelske vaje« in v glav-
nem igro gol za gol. Rezultat 
je bil v 12. minuti poravnan 
na 10:10, pri domačih pa so 
zadevali Lesjak, Jensterle, 
Cvetko in Jerenec. Slednje-
mu so igralci Alplesa kmalu 
dodelili »flaster« – stalnega 
spremljevalca. Tudi na drugi 
strani je Drava iz standardne 
obrambne postavitve 6-0 hi-
tro prešla v formacijo 5-1, saj 
je pred tem domačo mrežo 
rešetal razpoloženi Marin. 
Po treh zaporednih zadetkih 
Cvetka se je Drava odcepila 
na 15:12, a višje prednosti si 
ni priigrala, saj je bila igra v 
obrambi enostavno premalo 
čvrsta in sta jo ob koncu še 

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Moškanjcev-Gorišnice so zasluženo slavili drugo zmago v sezoni.

Dobova – Jeruzalem 
26:19 (13:6)

DOBOVA: Blaževič (21 
obramb), Supančič; Miklavčič 
2, Dražetič 6 (2), Zafran, Ro-
žman 1, Humek, Seferović 5, 
Toporišič, M. Baznik, Kučič 1, 
Kaučič 3, Koprivc 1, Mlakar, 
Hotko 7 (1). Trener: Aleš Sirk

JERUZALEM Ormož: Šu-
talo (4 obrambe), Balent (8 
obramb); Kavčič 1, Horvat, Bo-
gadi 4, Radujković 2, Čudič 2 
(2), Veselko, Žuran 1, Grizolt, 
Kocbek 2, Kolmančič 2, Me-
sarič, Petrovič, Rajšp, Cirar 3. 
Trener: Saša Prapotnik

SEDEMMETROVKE: Do-
bova 5/3; Jeruzalem 3/2.. 
IZKLJUČITVE: Dobova 6; Jeru-
zalem 6 minut. IGRALEC TEK-
ME: Jure Blaževič (Dobova).

V Dobovi so rokometaši Je-
ruzalema doživeli hladen tuš, 
saj jih je ekipa iz spodnjega 
dela lestvice popolnoma na-
digrala in visoko premagala. 
Da ta večer ne bo vse v naj-
boljšem redu je dala slutiti že 
pot na tekmo, saj je prišlo do 
zapletov na meji. Vinarji so 

na tekmo prispeli le dobrih 
45 minut pred začetkom. 

Do 15. minute je okrog 
300 gledalcev videlo le šest 
zadetkov (3:3). Obrambi sta 
bili čvrsti, v golu izjemno 
razpoložena Jure Blaževič in 
Tomislav Balent. Pri omenje-
nem izidu so Vinarji imeli kar 
dva igralca več v polju, ven-
dar številčne priložnosti niso 
izkoristili. Niso prejeli in niti 
dosegli zadetka. Desni krili 
Gal Cirar in Dejan Veselko sta 
tekmo pričela z metom 1/6. 
Globoka in agresivna obram-
ba Dobove je popolnoma za-
ustavila zunanjo linijo Jeruza-
lema v postavi Žuran - Čudič 
- Kocbek. Na črti so domačini 
odlično zaustavili še krožne-
ga napadalca Danijela Mesa-
rića in potem ne čudi poda-
tek, kako je gostom v 1. pol-
času uspelo le šestkrat zatre-
sti mrežo Dobove. Ob vsem 
naštetem je v golu gostiteljev 
svoj večer imel vratar Blaže-
vič, ki je branil mogoče in ne-
mogoče - do odmora je zbral 
kar 14 obramb. V 22. minuti 
je bil izid le 6:5 v prid novin-
ca v ligi, nato pa je fanatičnim 

domačinom ob bučni podpo-
ri svojih navijačev uspel delni 
izid 7:1 (13:6). 

Tudi v 2. polčasu se stanje 
na igrišču ni spremenilo. 

Dobova se je »razletela« po 
igrišču, gostje so bili nepre-
poznavni, čeprav jim ni moč 
očitati želje ter borbenosti, 
in v 43. minuti je prvič na 
tekmi prednost narasla na 

okroglih +10 (23:13). Šele v 
zaključku tekme je Vinarjem 
uspelo ublažiti visoki poraz 
na končnih -7 (26:19). To je 
bila druga zaporedna zmaga 
Dobove, obenem pa zagoto-
vo najslabša predstava Ormo-
žanov v tem prvenstvu. Po 
odličnih igrah v minulih me-
secih se je kaj takega enkrat 
pač »moralo« zgoditi. Razen 
obeh ormoških vratarjev na 
tem srečanju ni šlo od rok 
prav nikomur v ekipi. Poraz 
je treba preučiti, se iz njega 

kaj naučiti in hitro arhivirati, 
saj so pred ekipo tri zelo kva-
litetne tekme. V sredo, 9. 12., 
gostovanje v Ribnici (pokal), 
v nedeljo, 13. 12., ob 18.00 
sledi gostovanje v Mariboru 
in za zaključek uspešnega 
leta 2015 še v soboto, 19. 12., 
ob 19.00 na Hardek priha-
ja udeleženec Lige prvakov 
Celje Pivovarna Laško. Z vsaj 
eno zmago na omenjenih 
treh tekmah bi v taboru Vi-
narjev bili več kot zadovoljni.

Uroš Krstič

torek � 8. decembra 201512 Šport

Pokal Slovenije
PARI 1/16 FINALA: 

Moškanjci Gorišnica – 
Dobova, Riko Ribnica – 
Jeruzalem Ormož (SREDA 
ob 19.00); Drava Ptuj 
– Slovenj Gradec 2011 
(SREDA ob 19.30).

Saša Prapotnik, tre-
ner Jeruzalem Ormoža: 
»Enostavno je morala 
tudi za nas priti takšna 
tekma, kjer nam ni šlo 
prav nič od rok. Praktič-
no je odpovedala celotna 
ekipa. Škoda, da ravno 
proti Dobovi, ki je prema-
gljiva ekipa. Moram pa 
pohvaliti junaka tekme 
vratarja Jureta Blaževiča, 
ki je res branil fantastič-
no. Domačinom čestitke 
za izjemno borbenost, 
igro ter zasluženo zmago. 
S takšnimi predstavami 
se ne rabijo bati za obsta-
nek v ligi. Nas čaka zdaj 
priprava na novo težko 
preizkušnjo v Pokalu Slo-
venije, ko gostujemo pri 
močni Ribnici.«

1. B SRL (m)
REZULTATI 11. KROGA: 

Drava Ptuj – Alples Železniki 
32.30, Moškanjci Gorišnica 
– Škofljica Pekarna Pečjak 
37:26, Herz Šmartno – Krško 
39:27, Krim – Dol TKI Hra-
stnik 34:31, Črnomelj – Mo-
kerc Ig 32:28, Grosuplje – Ra-
deče MIK Celje 23:25, Brežice 
– Sviš Ivančna Gorica 27:26
1. DOL TKI HRASTNIK  11 9 1 1 19
2. KRIM OLIMPIJA 11 9 1 1 19
3. HERZ ŠMARTNO  11 9 0 2 18
4. DRAVA PTUJ  11 7 1 3 15
5. BREŽICE 11 7 1 3 15
6. ČRNOMELJ  11 6 0 5 12
7. KRŠKO  11 5 1 5 11
8. RADEČE MIK CELJE 11 5 1 5 11
9. SVIŠ IVANČNA GOR.  11 4 2 5 10
10. MOKERC IG 11 4 1 6 9
11. MOŠKAJNCI - G. 11 2 2 7 6
12. ŠKOFLJICA PEČJAK 11 2 0 9 4
13. ALPES ŽELEZNIKI 11 1 1 7 3
14. GROSUPLJE 8 0 2 9 2

Rokomet � 1. NLB leasing liga, 13. krog:

Tudi takšna tekma se je morala zgoditi ...

Igralci Jeruzalema Ormoža so redko našli poti do gola.

Rokomet � 1. B SRL (m), 2. SRL (m)

Rumeno-črnim naposled steklo

1. NLB Leasing liga
REZULTATI 13. KROGA: Do-

bova – Jeruzalem Ormož 26:19 
(13:6), Celje Pivovarna Laško 
– Koper 2013 33:28 (19:13), 
Istrabenz Plini Izola – Riko 
Ribnica 21:27 (9:12), Gorenje 
Velenje – Krka 34:24 (17:10), 
Trimo Trebnje – Slovenj Gra-
dec 2011 25:25 (12:10), Ma-
ribor Branik – Slovan 28:26 
(15:11), Sevnica – Urbansca-
pe Loka 24:30 (14:17).
1. GORENJE VELENJE 13 12 0 1 24
2. CELJE PIVO. LAŠKO 13 12 0 1 24
3. KOPER 2013 13 9 0 4 18
4. JERUZALEM ORMOŽ 13 9 0 4 18
5. URBANSCAPE LOKA 13 8 1 4 17
6. MARIBOR BRANIK 13 7 1 5 15
7. KRKA 13 7 1 5 15
8. RIKO RIBNICA 13 7 0 6 14
9. TRIMO TREBNJE 13 4 2 7 10
10. ISTRABENZ IZOLA 13 3 2 8 8
11. DOBOVA  13 3 1 9 7
12. SLOVENJ GRADEC 13 2 2 9 6
13. SLOVAN (-1) 13 2 0 11 3
14. SEVNICA 13 1 0 12 2

nekajkrat preigrala Tušek in 
Damian.

Ekipa Alplesa je v nadalje-
vanju zaigrala še bolj odloč-
no in so z mini serijo 0:3 iz-
enačili ter bili enakovredni 
domačinom do izida 24:24. 
Takrat je dal dva zaporedna 
gola Beđeti, enega je dodal 
Drobež in v 47. minuti je 
na semaforju pisalo 27:24. 
A tudi ta prednost ni zado-
stovala za mirno končnico, 
saj domačim igra ni in ni 
stekla in Alpes se jim je še 
enkrat približal na zadetek 
zaostanka. V napeti končni-
ci je mirno odigral najboljši 
posameznik tekme Cvetko 
in je s svojim desetim zadet-
kom postavil končni rezultat 
32:30. 

Drava je tako kljub slabši 
igri prišla do zmage, neugo-
dna ekipa Alplesa pa se je na 
Ptuju prikazala kot solidna 
celota z nekaterimi dobrimi 
posamezniki (Marin, Damian 
in Žontar). 

David Breznik

2. SRL (m): Fantasti-
čen drugi polčas: 
Velika Nedelja – 
Rudar 25:21 (7:11)

RK VELIKA NEDELJA: Pre-
ac 11 obr., Zorec 6, Kociper 3, 
Bombek 4, Topolovec 2, Mavrič 
1, Bezjak, Grabovac, Lukman 2, 
Škrjanec, Lorenčič 1, Žižek Cvet-
ko 1, Zorec, Kosi, Gašič, Marin 
4. Trener: Matjaž Hanželič.

Čeprav težavam s poškod-
bami še vedno ni videti kon-
ca, saj sta se minuli vikend 
poškodovala še Boštjan Žižek 
Cvetko in Tadej Vukan, so bili 
Velikonedeljčani odločeni, da 
jesenski del sezone pred svo-
jimi navijači končajo z zmago.

Po solidnem začetku tek-
me in vodstvu 4:2 so domači 
tokrat naredili bistveno manj 
tehničnih napak. Kljub temu 
so bili zelo nenatančni pri 
strelih z igre in s sedmih me-

trov. Gostje so domačo nez-
branost kaznovali in z delnim 
izidom 1:6 prešli v vodstvo 
ter ga obdržali do polčasa 
(7:11).

V nadaljevanju je bilo takoj 
videti, da je odmor domače 
preporodil, saj so zaigrali, 
kot se od njih pričakuje in 
kot so tudi sposobni. Never-
jetna borbenost v obrambi 
in raznolikost v napadu sta 
bila razloga, da se je vzdušje 
v lepo polni športni dvorani 
spremenilo. Delni izid 7:3 je 
bil dovolj za prvo izenačenje 
v drugem polčasu ter obe-
nem strah, da se ne bi pono-
vilo enako nadaljevanje kot 
na nekaterih prejšnjih tek-
mah. Vendar se tokrat to na 
srečo ni zgodilo in ob izredni 
igri Matica Marina v napadu 
ter Vida Lukmana v obram-
bi so domači uspeli rezul-
tat obrniti v svojo korist ter 
tekmo končati z zmago. Za 
pristop je treba pohvaliti vse 
igralce, končnih 25:21 (drugi 
polčas 18:10) je bilo dovolj za 
veselo rajanje igralcev in na-
vijačev.

UR

2. SRL (m)
ZAOSTALA TEKMA 3. KRO-

GA: Velika Nedelja – Rudar 
25:21 (7:11).
1. AJDOVŠČINA 8 6 1 1 13
2. JADRAN KOZINA 7 5 0 2 10
3. RUDAR  7 5 0 2 10
4. CERKLJE 7 5 0 2 10
5. ARCONT RADGONA 7 3 1 3 7
6. VELIKA NEDELJA  7 3 1 3 7
7. METLIKA 7 2 0 5 4
8. POMURJE 7 1 1 5 3
9. RADOVLJICA 7 0 0 7 0



1

Na začetku osemdesetih let preteklega stoletja se 
je tudi v Sloveniji ponovno utrdilo zavedanje, da 
je podeželje nenadomestljiv prostor socialnega, 
kulturnega in ekonomskega razvoja celotne druž-
be, razkošna delavnica intelektualne in poslovne 
ustvarjalnosti vseh prebivalcev ter nenadome-
stljivo zavetje naše skupne prihodnosti. Kmetij-
stvo, gozdarstvo in druge s podeželjem povezane 
dejavnosti, kot so turizem, gostinstvo in živilstvo, 
so pomembni dejavniki nacionalne samobitnosti, 
prehranske in socialne varnosti, saj omogočajo 
zaposlovanje ter s tem gospodarski in trajnostni 
razvoj posameznih regij in države. Njive, vinogra-
di, sadovnjaki, gozdovi, naravna območja in tudi 
odpadki so neprecenljivi rudniki narodnega bo-
gastva, varne hrane, surovin, poslovnih izzivov in 
zaposlitvenih priložnosti. 
Govorimo o treh obdobjih načrtnih prizadevanj 
države in lokalnega prebivalstva za razvoj po-
deželja v Sloveniji. V prvem obdobju, ki traja od 
sredine osemdesetih let preteklega stoletja do 
vstopa Slovenije v EU, so razvojni ukrepi usmer-
jeni v krepitev zmožnosti prebivalcev, da spozna-
jo razvojne dejavnike in priložnosti na podeželju, 
jih vrednotijo, po potrebi zavarujejo in uveljavilo 
njihovo trajnostno in gospodarno rabo. Spreme-
njen odnos do podeželja kažejo v tistem obdobju 
sprejeti strateški in operativni dokumenti ter prvi 
izvedeni razvojni projekti celostnega razvoja po-
deželja in obnove vasi (CRPOV), ki so bili v prvi 
vrsti namenjeni razvoju manjših podeželskih 
območij in obnovi naselij.V drugem obdobju, ki 
traja od vstopa Slovenije v EU do 2013 in je del 
Programa razvoja podeželja 2007–2013, smo z 
ustanavljanjem lokalnih akcijskih skupin (LAS) 
sledili načelom v Evropi uspešno uveljavljenega 
programa LEADER. Razvojni projekti izhajajo iz 
strateških razvojnih ciljev posameznih podežel-
skih območij, vendar v največji meri uresničujejo 
življenjske, socialne in bivalne potrebe podežel-
skih prebivalcev. Pomembna novost so lokalna 
partnerstva, ki omogočajo tudi povezovanje jav-
nega in zasebnega kapitala.
V tretjem obdobju po letu 2014 se vzpostavlja 
nova oblika organiziranja LAS, v katero se par-
tnerji vključujejo na osnovi pogodbenega par-
tnerstva javnih in zasebnih subjektov. Dejavnost 
LAS, organiziranost, vire financiranja projektov 
in področja ukrepanja določa Uredba o izvajanju 
lokalnega razvoja, ki ga vodi skupnost (CLLD). 
Pomembna novost se kaže tudi v medresorskem 
povezovanju med različnimi viri financiranja, saj 
lahko LAS za uresničevanje razvojnih ciljev na 
svojem območju pridobivajo sredstva iz treh raz-
ličnih skladov, in sicer: Evropski sklad za razvoj 
podeželja (ESRP), Evropski sklad za regionalni ra-
zvoj (ESRR) in Evropski sklad za pomorstvo in ri-
bištvo (ESPR). Kronološki pregled politike razvoja 
podeželja potrjuje preprosto dejstvo, da je uspe-
šna izvedba programov revitalizacije podeželja, 
vrednotenja, odkrivanja in rabe naravnih poten-
cialov v vseh obdobjih odvisna od znanja in moti-
viranosti lokalnega prebivalstva, predvsem pa od 
odgovornega, podjetnega in inovativnega sode-
lovanja vseh ključnih nosilcev razvoja, ki jih pred-
stavljajo lokalne skupnosti, gospodarske družbe, 
strokovne ustanove, društva, kmetje in posame-
zniki.Na podlagi slovenskih in evropskih usmeri-
tev za razvoj podeželja ter razvojnih ciljev lokalnih 

prebivalcev 
smo leta 
2008 usta-
novili Lokalno 
akcijsko skupino 
– Bogastvo podeže-
lja ob Dravi in v Slovenskih goricah, v katero se je 
poleg devetih občin, Kidričevo, Hajdina, MO Ptuj, 
Markovci, Dornava, Destrnik, Juršinci, Trnovska 
vas in Sv. Andraž, vključilo okrog 50 članov, ki jih 
predstavljajo društva, gospodarske družbe, stro-
kovni zavodi in posamezniki. Območje LAS, ki 
obsega dravsko ravan in osrednji del Slovenskih 
goric, uvrščamo med najpomembnejše kmetij-
ske in izjemno turistično privlačne regije v Slove-
niji. V obdobju 2007–2013 smo na območju LAS 
izvedli 60 različnih projektov v skupni vrednosti 
1.432.260,00 EUR, od tega je bilo 731.335,00 
evropskih sredstev iz programa LEADER za izved-
bo projektov . Več kot 700.000,00 EUR so prispe-
vali prijavitelji sami, kar kaže na izjemno kakovost 
izbranih projektov, saj so bili prijavitelji za njihovo 
uspešno izvajanje pripravljeni prispevati tudi la-
stna sredstva. Največ projektov so prijavili občine 
in društva. Medtem ko so bili projekti občin v ve-
čini usmerjeni v reševanje infrastrukturne proble-
matike na podeželju, so bili projektni cilji društev 
pretežno namenjeni usposabljanju lokalnih pre-
bivalcev in ohranjanju nematerialne dediščine. 
Med pomembnejše infrastrukturne projekte uvr-
ščamo postavitev usmerjevalnih tabel na obmo-
čju Grajene, ureditev turističnega počivališča ob 
cesti Ptuj–Zavrč v občini Markovci, ureditev va-
ških studencev v nekaterih naseljih občine Mar-
kovci in turistično-informacijski projekt S kolesi 
ob Dravi in po Slovenskih goricah, ki je obsegal 
postavitev usmerjevalnih tabel ob kolesarski poti 
ter izdelavo informacijskega gradiva in kart za ko-
lesarjenje ob Dravi in po Slovenskih goricah. Več 
projektov je bilo namenjenih ohranjanju naravne 
dediščine, kot so: Ureditev ribnika v Markovcih, 
Naravoslovna učna pot v občini Hajdina in Uredi-
tev učilnice v naravi v gramoznici Strnišče. Med 
najobsežnejše in med prebivalci dobro sprejete 
projekte uvrščamo projekt Bogastvo okusov po-
deželja, ki je bil namenjen spoznavanju in promo-
viranju tradicionalnih jedi na našem območju
Pred novim programskim obdobjem 2014–
2020 se odgovorno soočamo s številnimi stro-
kovnimi in organizacijskimi dilemami za uspešen 
razvoj podeželja na našem območju, vendar tr-
dno povezani v spoznanju, da je odličnost naših 
razvojnih ukrepov odvisna od nesebičnega in 
ustvarjalnega sodelovanja vseh, ki smo kakorkoli 
povezani s podeželjem v Spodnjem Podravju, od 
naše premišljene inovativnosti in polne odgo-
vornosti do narave in ljudi. Z razvojnimi ukrepi 
želimo v novem programskem obdobju utrditi 
ekonomsko moč podeželja ter zavarovati na-
ravne in družbene vrednote, kar bo prispevalo k 
povečevanju zaposlitvenih možnosti ter zagota-
vljalo dobre pogoje za delo in bivanje podežel-
skega prebivalstva
Skupaj s podeželskimi prebivalci znova odkriva-
mo znano dejstvo, da je podeželje naša prete-
klost, sedanjost in prihodnost.
Dr. Vladimir Korošec,
predsednik LAS – Bogastvo podeželja ob Dravi 
in v Slovenskih goricah

Odkrivanje 
znanega

“Rešitev ni v strategijah. 
  Cilji, plani strategije vas ne pripeljejo do uspeha, 
  to lahko naredijo le ljudje in vrednote,
  ki jih pri tem usmerjajo!”

Jack Welch, General Electric
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2008
V letu 2008 smo dobili potrjeno Strategijo lokalnega razvoja in 
bili potrjeni kot aktivni LAS. Razpisali smo prvi Javni poziv za 
nabor projektov. Prispelo je sedem vlog z naslednjimi projekti:

če se na kratko dotaknemo vsebin posameznega projekta, lah-
ko trdimo naslednje: projekt S kolesi ob Dravi in v Slovenskih 
goricah je bil prvi skupni projekt na območju LAS. Zakaj kole-
sarske poti? Ker smo želeli območje povezati v skupno celoto, 
da se začuti povezovanje, skupen poenoten pristop, da dobimo 
skupen produkt, ki je odlična podlaga za nadgradnjo in dopol-
njevanje ponudbe območja, nudi praktičen in uporaben rezul-
tat za prebivalce kot tudi obiskovalce. LAS-ova kolesarska pot 
predstavljala »osnovno konstrukcijo«, na katero so se posredno 
ali neposredno navezovale in priključevale vse kasnejše aktivno-
sti, ki so potekale znotraj programa LEADER. V sklopu projekta 

je bila izvedena zasnova umestitve poti, zasnova in vsebinska 
izpolnitev animacijskih tabel ter njihova postavitev, vsebinska 
zasnova predstavitve naravnih in kulturnih znamenitosti ob ko-
lesarskih poteh, umestitev poti na terenu, izbor in umestitev kul-
turne in naravne dediščine ob poti ter izrisana digitalna oblika 
kolesarskih poti po vključenih občinah, izdan vodnik po kolesar-
ski poti v štirih jezikih, postavljenih devet glavnih tabel ter 284 
usmerjevalnih tabel. Za promocijo poti je bilo izvedenih nekaj 
kolesarskih prireditev.

S projektom Od trte do vina nekoč in danes smo obogatili upo-
rabnost viničarije na Destrniku. V sklopu projekta so bile v letu 
2009 izvedene naslednje aktivnosti: izdelava multivizije, naba-
va opreme za predvajanje multivizije, postavitev lesene ograje 
okrog objekta, polaganje opečnega tlaka v kleti, gradnja sani-
tarij, izdelava lesene vitrine. Poleg razstavljene opreme in pred-
metov si v viničariji lahko ogledate tudi film o življenju in delu 

LAS – Bogastvo podeželja ob Dravi 
in v Slovenskih goricah – partnerstvo 
za hitrejši in celosten razvoj podeželja
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PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV
LETO 2008

ŠT. PROJEKTA
IME PROJEKTA, kot je nave-

deno v odločbi o potrditvi LIN
KONČNI 

PREJEMNIKI

CELOTNA 
VREDNOST 

PROJEKTA, €

PREDLAGAN 
ZNESEK LEADER 

SREDSTEV,  €

ODOBREN ZNESEK 
LEADER SREDSTEV OD 

MK0, €
OPOMBE

VREDNOST 
PROJEKTA OB 
ZAKLJUČKU, €

SKUPNI ZNESEK IZPLAČIL 
ZAKLJUČENEGA 

PROJEKTA,  €

1
S kolesi ob Dravi in po Sloven-

skih goricah
LAS 106.000,00 30.000,00 33.968,37

po odločbi o prenosu 
sredstev

89.218,63 33.968,37

2 Od trte do vina nekoč in danes Občina Destrnik 65.464,80 25.000,00 20.942,98
po odločbi o prenosu 

sredstev
59.462,58 20.942,98

3 Obnovljivi viri energije LEA 12.640,00 5.614,00 5.614,00 15.362,91 5.614,00
4 Priprava pogrinjkov Biotehniška Šola 12.840,00 4.200,00 4.200,00 12.840,00 4.200,00

5
Napisne table v četrtni skupno-

sti Grajena
Mestna občina Ptuj 24.422,40 4.070,40 4.159,05

po odločbi o prenosu 
sredstev

29.358,00 4.159,05

6 Biotehnika me veseli Biotehniška šola 10.900,00 5.000,00 2.500,00 11.088,55 2.500,00
7 Ureditev vaških središč Občina Markovci 36.000,00 6.000,00 6.000,00 36.000,00 6.000,00

SKUPAJ 268.267,20 79.884,40 77.384,40 253.330,67 77.384,40

V prizadevanju za hitrejši in celosten razvoj podeželja je leta 
2007 devet občin Spodnjega Podravja, Destrnik, Dornava, 
Hajdina, Juršinci, Kidričevo, Markovci, MO Ptuj, Trnovska vas 
in Sveti Andraž, skupaj z ustanovami, društvi, gospodarskimi 
družbami in podjetniki ustanovilo lokalno akcijsko skupino, 
ki deluje kot društvo – Bogastvo podeželja ob Dravi in v 
Slovenskih goricah. Z ustvarjalnim povezovanjem in sodelo-
vanjem smo želeli izboljšati kakovost življenja, uskladiti trajno-
stno rabo naravnih in družbenih potencialov v regiji ter povečati 
vlaganja v programe za napredek podeželja. Na ustanovitveni 
volilni skupščini je bil za predsednika LAS izvoljen dr. Vladimir 
Korošec in prvi upravni odbor. Zbor članov je potrdil tudi upra-
vljavca LAS, ki je v preteklem obdobju izvajal naloge administra-
tivnega vodenja LAS in animacije.

Območje LAS je v obdobju 2007–2013 zajemalo tri naravne 
enote, osrednji del Slovenskih goric ter Dravsko in Ptujsko polje. 
Območje je obsegalo 304,1 km2. Leta 2002 je v devetih ob-
činah izven Ptuja živelo 28.273 prebivalcev. Poprečna gostota 
poselitve je znašala 93 ljudi na km2.

V LRS smo si zadali pet temeljnih ciljev, ki smo jih skozi projekte 
zasledovali. Ti so: 

• razvoj podeželskega prebivalstva
• varovanje okolja in razvoj naselij
• razvoj kmetijstva
• razvoj turizma na podeželju in varovanje dediščine
• razvoj podjetništva na podeželju

V letih od ustanovitve do danes smo uspešno izvedli 60 projek-
tov v skupni vrednosti 1.432.259,80 €, od tega smo počrpali 
818.035,75 € LEADER sredstev od 841.722,00 €, kar pomeni 
več kot 97-odstotno uspešnost črpanja. Projekti so bili zelo ra-
znoliki, kot je raznoliko tudi podeželje.

Ob analizi zaključenih projektov se je pokazalo, da je bilo kar 
nekaj sredstev namenjenih v izgradnjo in obnovo infrastrukture 
za širitev predvsem turistične ponudbe na podeželju in našem 
območju. Vsebinsko smo zasledovali cilje ohranitve kulturnih 
in naravnih danosti območja, širitev turistične ponudbe, ohra-
njanje ljudskih običajev, plesov in kulinaričnih posebnosti, 
ohranjanje okolja in trajnostne rabe naravnih virov. Kamenček 
v mozaiku socialnega vključevanja ljudi s posebnimi potrebami 
smo dodali s sofinanciranjem projekta Didaktični tematski park 
v Jahalnem centru Starošince, ki ga s pridom uporabljajo otro-
ci s posebnimi potrebami in oboleli za rakom. Uredili smo re-
kreacijsko trim progo s fitnesom v naravi, kolesarske in jahalne 
poti, medgeneracijske kotičke, naravoslovno pot in učne poti. 
Pozabili nismo niti na daljno preteklost, saj smo sofinancirali na-
kup opreme in oblek za potrebe rimskih iger in rimskega tabo-
ra. Na območju LAS je s pomočjo LEADER sredstev dobil novo 
podobo geološko-paleontološki muzej Pangea, ki se ponaša z 
največjo zasebno zbirko mineralov in fosilov v tem delu Slove-
nije. Posneli smo film o pridelavi ptujskega luka, promocijsko 
predstavitev Vinsko-turistične ceste 13, uredili degustacijske 
prostore na Čušekovi domačiji v občini Dornava, v Stari preši 
na Mestnem Vrhu, viničarijo na Destrniku, spominski park kot 

opomin in spomin na vojne v preteklosti na območju Slovenije 
v Dornavi. Mar nam je bilo tudi za zapuščino naših dedkov in 
babic, njim v čast in spomin smo obeležili življenje nekoč na 
fotopovečavah v domu upokojencev v Vitomarcih, se poklonili 
naravi in njenim dobrotam v muzeju kraljic v Juršincih in seveda 
nismo pozabili na pomembne prednike s tega območja, s pona-
tisom Puchove monografije smo se poklonili Janezu Puchu, izu-
mitelju in tovarnarju, poklonili smo se tudi vaškemu posebnežu 
Vinku Koržetu s posodobitvijo njegove najstarejše folklorne sku-
pine v Sloveniji, uredili smo tipično panonsko dvorišče z vrtom 
in studencem na Simoničevi domačiji v Trnovski vasi in učni če-
belnjak v Vitomarcih, s katerim želimo približati pomen čebelar-
stva in delo čebel našim najmlajšim. Izvedli smo izobraževanja 
za potrebe ponudnikov območja na teme trženja, ureditve pro-
dajnih prostorov, okolice, promovirali obnovljive vire energije. 
Z nakupom stojnic in postavitvijo tržnice smo začeli promocijo 
lokalne hrane in kratkih verig v občini Kidričevo. Obiskovalcem 
smo omogočili vpogled v delo na kmetijah z oglednimi kmeti-
jami. Poskrbeli smo za degradirana območja in preprečili divja 
odlagališča, omogočili raziskovalni poligon v učilnici v naravi v 
Boldirjevi jami v Strnišču ter uredili divje odlagališče v Zabovcih 
s preureditvijo v ribnike in piknik prostor ter poskrbeli tudi, da 
bodo lahko kosci varno pluli čez Dravo ter še naprej z vso vne-
mo ohranjali stare običaje in opravila, ob katerih ni manjkal niti 
pravkar pečen domači kruh iz krušne peči, nazadnje pokukali 
še v življenje v srednjem veku ter njegovo kulinariko in seveda 
nepogrešljivo kuhinjo naših babic.

Kronološki pregled delovanja LAS v letih 2007–2013
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viničarja ter njegove družine v vinogradu nekoč in delo vinogra-
dnika danes. Multivizija je rezultat enoletnega projekta, posne-
tega v vseh štirih letnih časih v sliki, besedi ter ob spremljavi 
glasbe, ki se prepleta z originalnimi posnetki iz narave. Delo v 
vinogradu je predstavljeno od nekoč (zapisi, fotografije, posnet-
ki) do danes, do današnjega sodobnega načina dela in pride-
lovanja vina. V multiviziji je prikazano življenje viničarja, delo v 
vinogradu in pridelava vina nekoč in danes. Za tuje obiskovalce 
bo predvajana v angleškem in nemškem jeziku. Del kleti smo 
opremili s staro opremo (zbirka etnoloških predmetov, potreb-
nih za vinogradništvo in kletarjenje).

Lokalna energetska agentura Spodnje Podravje je v svojem pro-
jektu Obnovljivi viri energije pripravila študijo o možnostih upo-
rabe obnovljivih virov energije na območju LAS. Biotehniška 
šola ŠC Ptuj je izvedla dva projekta, in sicer Priprava pogrinjkov, 
v sklopu katerega je podeželske ženske in druge zainteresirane 
praktično poučevala o pripravi pogrinjkov za različne priložnosti. 
S projektom Biotehnika me veseli je osnovnošolcem omogočila 
obisk svetovnega prvenstva tekmovanja v oranju in promovirala 
priložnosti in možnosti razvoja podjetništva na kmetiji. Mestna 
občina Ptuj je izvedla projekt označevanja ulic v razpršenem na-
selju Grajena in pripravila skupne predstavitvene table za MČ 
Grajena. Občina Markovci je na prvi razpis prijavila študijo ure-
ditve vaških središč občine Markovci. Prvi javni poziv za prijavi-
telje ni bil najugodnejši, ker so zakonske podlage predvidevale 
različne deleže sofinanciranja in tako smo imeli v prvem javnem 
pozivu razpon sofinanciranja med 20 in 100 odstotkov upravi-
čenih stroškov.

2009
V letu 2009 smo izvedli drugi Javni poziv za nabor projektov, 
ki je prinesel nove projektne predloge. Tudi v tem obdobju je 
bil delež sofinanciranja različen in je znašal med 30 in 100 % 
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PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV
LETO 2009

ŠT. PROJEKTA IME PROJEKTA KONČNI PREJEMNIKI
ODOBREN ZNESEK LEADER 

SREDSTEV OD MK0, €
VREDNOST PROJEKTA 

OB ZAKLJUČKU, €
SKUPNI ZNESEK IZPLAČIL 

ZAKLJUČENEGA PROJEKTA,  €
1 Table in brošure občine Destrnik Občina Destrnik 5.259,48 16.909,95 5.259,48

2
Intenzivnost izpiranja nitratov v podtalnico pri različnih 

rabah zemljišč na vodovarstvenih območjih – nitrati
KGZ Ptuj 13.000,00 13.339,84 13.000,00

3 Mleko KGZ Ptuj 20.000,00 37.814,80 19.971,70
4 Ureditev ribnika Zabovci Občina Markovci 15.850,00 38.139,63 15.850,00

5
Priprava programa usposabljanja kmetovalcev za 

izvajanje dopolnilne dejavnosti socialno ….
Fundacija nazaja na konja 14.980,00 0,00 0,00

6 Ureditev tematskega didaktičnega parka Fundacija nazaja na konja 16.000,00 40.207,06 15.144,32
7 Spoznajmo lepote in vina VTC 13 Društvo VTC 13 5.766,40 16.850,99 5.625,87
8 Košnja na tradicionalni stari način Konjeniško društvo Nova vas pri Markovcih 4.320,00 12.033,74 2.889,30

SKUPAJ 95.175,88 175.296,01 77.740,67

upravičenih stroškov glede na vsebino in namen projektnega 
predloga. V drugem Javnem pozivu za nabor projektov so se 
opogumile tudi prve nevladne organizacije in prijavile svoje pro-
jektne predloge. Kljub manjšim krčem in odbitkom smo jih v ve-
liki večini izpeljali. Iz zagat smo potegnili najboljše, to je znanje, 
in napak prijaviteljev nismo več dopuščali. V tem pozivu smo 
izvajali projekte izobraževalne in raziskovalne narave, ugotavljali 
smo izpiranje nitratov v podtalnico, kakšen vpliv ima posamezna 
kultura na zadrževanje nitratov v koreninskem sistemu in koliko 
se jih izpere do globine 90 cm. Ugotovitve so bile zanimive, po-
učne in predvsem zelo uporabne za naše območje, ki je izjemno 
bogato s pitno vodo. Z gotovostjo lahko trdimo, da je najboljši 
posevek na najožjem vodovarstvenem pasu trava, ki do globine 
90 cm izpusti le minimalne količine nitratov. Trava se je izkazala 
kot boljša rešitev od pogozditve najožjega vodovarstvenega ob-
močja. V projektu Mleko smo izvedli niz izobraževanj za pridelo-
valce mleka, izvedli več kot 900 mlečnih analiz na 20 mlečnih 

multivizije, nakup potrebne IKT-opreme, posodobitev kataloga 
ponudnikov na območju VTC 13 ter promocija le-teh. Niti na 
ohranjanje ljudskih starih običajev nismo pozabili. V sklopu pro-
jekta Košnja na star tradicionalni način smo konjenikom iz Nove 
vasi pri Markovcih omogočili nakup novih ladij za prevoz čez 
Dravo, vlečnega voza, izvedbo prireditve in izgradnjo prave kru-
šne peči v vaškem domu v Novi vasi, iz katere še vedno zadiši 
po odlični domači gibanici, ocvirkovki ali pa kruhu, za kar z vese-
ljem poskrbijo članice Društva žena in deklet občine Markovci.

2010
To leto nam je prineslo nove projektne predloge, ki so se izvajali 
na področju izobraževanja in dopolnilnih dejavnosti na kmeti-
jah, revitalizacije kulturne dediščine na podlagi zgodovinskih 
podlag, obnovili smo kužno znamenje, poskrbeli, da ljudska 
pesem še kmalu ne bo zamrla in šla v pozabo ter postavili inte-
raktivni informacijski sistem, ki na žalost ni zaživel v taki meri, 
kot smo si želeli.

Interaktivne informacijske točke je projekt območja LAS, h ka-
teremu je pristopilo osem občin, glavni namen projekta je bil 

kmetijah iz območja LAS, izvedli individualna izobraževanja o 
vplivu krme na kakovost mleka, omogočili izobraževanje udele-
žencev na analizah mleka z njihovih kmetij, jih poučili o pomenu 
posameznih kriterijev in posledično dolgoročno vplivali na ka-
kovost surovega mleka s teh kmetij. V sklopu projekta ureditve 
ribnika v Zabovcih smo degradirano območje, kjer je nastalo 
divje odlagališče, uredili v piknik prostor z možnostjo športnega 
ribolova. Če nadaljujemo še z urejanjem degradiranih območij, 
smo v sklopu projekta ureditve tematskega didaktičnega parka 
uredili park s potjo, na kateri se izvajajo terapije na konju za 
osebe z motnjami v razvoju, omogočili revitalizacijo stare lipe, 
očistili okolico lipe in uredili prostor za počitek in sprostitev v 
Jahalnem centru Starošince, zasadili smo trajnice, dišavnice in 
sadno drevje, postavili didaktične pripomočke in učilnico v na-
ravi. Poskrbeli smo tudi za promocijo dela našega območja, in 
sicer dela vinsko-turistične ceste 13, ki se vije po čudovitem gri-
čevju Slovenskih goric, ena izmed glavnih aktivnosti projekta je 
bilo snemanje promocijskega filma, priprava tekstov in izdelava 
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na interaktivni način približati informacije mimoidočemu, bodisi 
prebivalcu ali obiskovalcu. V sistem so naložene informacije o 
kulturni in naravni dediščini, kolesarskih poteh in ponudbi tega 
območja. V sklopu projekta smo postavili 13 interaktivnih tabel, 
ki omogočajo dostop do informacij po območju LAS, pri njih se 
je pokazalo pomanjkanje širokopasovnega interneta, ker je na 
nekaterih mestih šibka brezžična internetna povezava. Interak-
tivne točke smo nadgradili in jih postavili tudi na splet, kjer na 
www.las-bogastvopodezelja.si (zavihek info) najdete vse infor-
macije o območju LAS.

Rimska doba na Ptuju je pustila vidne in močne sledi. Potencial 
v njih so videle ptujske terme pod vodstvom g. Klasinca, ki je v 
LAS prepoznal priložnost in se kot prvi gospodarski sektor prija-
vil na Javni poziv za nabor projektov ter uspel s prijavo. Za potre-
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PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV ZA OBDOBJE 2011–2013
LETO 2011

ŠT. PROJEKTA
IME PROJEKTA, kot je navedeno v odločbi o 

potrditvi LIN/NIP
KONČNI PREJEMNIKI

CELOTNA 
VREDNOST 

PROJEKTA, €

PREDLAGAN 
ZNESEK LEADER 

SREDSTEV,  €

ODOBREN ZNESEK 
LEADER SREDSTEV 

OD MK0, €

VREDNOST PROJEKTA 
OB ZAKLJUČKU, €

SKUPNI ZNESEK 
IZPLAČIL ZAKLJUČE-
NEGA PROJEKTA,  €

1 Napisne table v MČ Rogoznica in Grajena Mestna občina Ptuj 48.889,42 32.593,36 32.593,36 50.525,03 32.593,36
2 Ponatis Puhove monografije Občina Juršinci 25.912,80 17.275,20 17.275,20 16.138,56 10.759,04
3 Izdaja zbornika za ohranitev tradicije Društvo gospodinj Draženci 3.445,00 2.344,00 2.344,00 3.519,09 2.344,00
4 Ureditev vaških studencev občine Markovci Občina Markovci 39.600,00 26.399,99 26.399,99 45.091,71 26.399,99
5 Seminar lokalni vodniki in postavitev klopi Občina Destrnik 7.866,60 5.244,40 5.244,40 7.754,35 5.105,90
6 Učna in naravoslovna pot Občina Hajdina 14.070,00 9.380,00 9.380,00 14.086,21 9.380,00
7 Boljša prepoznavnost izdelkov s podeželja LAS 8.360,00 5.762,66 5.762,66 7.605,84 4.761,56
8 Promocija obnovljivih virov na podeželju LEA 13.900,04 10.064,03 10.064,03 13.900,04 10.064,03
9 Oprema za večnamenski prostor PGD Jablane 5.500,00 3.649,86 3.649,86 5.500,00 3.142,83

10 Vinkov folklorni vikend PD Cirkovce 20.900,00 17.417 17.417,00 21.025,71 17.417,00
11 Otroška olimpijada ŠD Cirkovce 3.000,00 2.500,00 2.500,00 3.037,36 2.500,00

SKUPAJ 191.443,86 132.630,50 132.630,50 188.183,90 124.467,71

2011
Pri tem razpisu se je stopnja sofinanciranja poenotila na do 
85 % vrednosti upravičenih stroškov, posledično se je zmanjšal 
tudi lasten vložek prijaviteljev. Dva izmed njih sta se še financira-
la po predhodno veljavni uredbi do 100 % upravičenih stroškov.

V sklopu projekta Napisne table v MČ Rogoznica in Grajena se 
je dodatno postavilo še 50 usmerjevalnih tabel, dodatna posta-
vitev teh tabel v četrtni skupnosti Grajena je omogočila večjo 
preglednost nad lego stanovanjskih hiš, kar bo obiskovalcem 
omogočilo lažje iskanje. V četrtni skupnosti Rogoznica smo ta-
ble postavili v naslednjih naseljih: Pacinje – 18 usmerjevalnih 
tabel, Spodnji Velovlek – 11 usmerjevalnih tabel, Podvinci – 26 
usmerjevalnih tabel, Kicar – 50 usmerjevalnih tabel. V vseh na-
štetih vaseh bo stala po ena informativna tabla z zemljevidom. 
Skupno število je 155 usmerjevalnih tabel in štiri informativne 
table z zemljevidom krajev.

Glavne aktivnosti projekta Ponatis Puhove monografije so bile 
ureditev in dopolnitev obstoječe monografije, prevod v tuje 
jezike in zaključna predstavitev ponatisa. Puhova monografija 
je namenjena društvom s področja kulturnega in turističnega 
delovanja, šolski mladini (OŠ, srednje šole, fakultete), občanom 
občine Juršinci in vsem obiskovalcem Puhovega muzeja ter 
strokovni javnosti v vlogi mreženja kulturnih vsebin ter turistič-
ne ponudbe v regiji. Izdanih je bilo 1000 izvodov monografije.

V sklopu projekta Izdaja zbornika za ohranitev tradicije je Dru-
štvo gospodinj Draženci zbralo in predstavilo svoje dolgoletno 
projektno delo, ki bistveno prispeva k izboljšanju kakovosti ži-
vljenja na podeželju, razvoju podeželskega prebivalstva in vklju-
čenosti le-tega v različne oblike vseživljenjskega izobraževanja. 
V sklopu projekta so nastali stroški oblikovanja in tiska zbornika, 
materiala za pripravo razstave (material za kuhanje in peko, em-
balaža, stroški vabil in pošiljanja).

S projektom ureditev vaških vodnjakov smo želeli obuditi funkci-
jo vodnjakov v smislu druženja ob njih (vodnjaki nimajo prvotne 
funkcije, so dekorativni, z izjemo vodnjaka v Zabovcih, kjer je 
zagotovljena pitna voda iz javnega vodovoda). Ob vodnjaku v 
Zabovcih teče kolesarska pot. Pomenil bo počivališče za rekre-
ativce in turiste z dostopom do pitne vode. Predmet sofinan-
ciranja so poleg vodnjakov še parkovna oprema, instalacija in 
vrtnarska dela.

Projekt z naslovom Seminar lokalnih vodnikov in postavitev klo-
pi je celostna rešitev za lokalno skupnost, ki je na svojem obmo-
čju izobrazila 10 lokalnih vodnikov, ki poznajo veščine vodenja 
in lokalne posebnosti, znamenitosti, tradicionalne prireditve, 
izdelovalce domačih obrti, ponudnike na kmetijah, kjer žive ter 
lahko to tudi na zanimiv način predstavijo obiskovalcem. Klopi 
omogočajo postanek in počitek na območju lokalne skupnosti 
ter se lepo zlivajo z okolico.

Projekt Naravoslovna in učna pot občine Hajdina je odličen pri-
mer, ko lokalna skupnost začuti potrebo okolja in upošteva želje 
svojih občanov. Projektno idejo sta podala občana, g. Zupanič 
in g. Brodnjak, ki sta želela v okolju urediti rekreacijsko pot s 
fitnesom v naravi ter naravoslovno pot v rokavu reke Drave, ki 
nudi zavetje številnim živalskim in rastlinskim vrstam. Projekt 
ohranja krajino neokrnjeno, preprečuje nekontrolirano podira-
nje redkih drevesnih vrst na tem območju (jelša, platana, dob) 
ter preprečuje degradacijo. S projektom smo želeli urediti učne 
poti na območju LAS, da bodo lahko osnovnošolci spoznavali 
rastje ob poteh v naravi. Naravoslovna pot je urejena ob rokavu 
stare struge reke Drave. Njen namen je zagotoviti prehodnost 
območja, zmanjšati možnost divjega odlaganja smeti in omogo-
čiti obiskovalcem vpogled v rastje in živalski svet. Na učni poti 
je urejena učilnica v naravi in postavljeni so trim rekviziti. Glav-
ne aktivnosti v okviru projekta na naravoslovni poti Berl so bile: 
ureditev poti in mostičkov (brvi) preko vode, (čiščenje zarasti in 
trasiranje poti (brez posega v prostor), utrditev poti, označitev 

PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV
LETO 2010

ŠT. PROJEKTA
IME PROJEKTA, kot je navedeno v odločbi o 

potrditvi LIN
KONČNI 

PREJEMNIKI
CELOTNA VRE-

DNOST PROJEKTA, €
PREDLAGAN ZNESEK 
LEADER SREDSTEV,  €

ODOBREN ZNESEK 
LEADER SREDSTEV 

OD MK0, €

VREDNOST 
PROJEKTA OB 
ZAKLJUČKU, €

SKUPNI ZNESEK 
IZPLAČIL ZAKLJUČENEGA 

PROJEKTA,  €
1 Interaktivne inf. točke LAS 134.833,20 69.895,00 59.808,50 74.436,61 30.818,37
2 Inovativna revitalizacija rimske dediščine Terme Ptuj 71.100,00 31.000,00 31.260,00 71.100,00 31.260,00
3 Od pridelka do izdelka, od mleka do sira KGZS Zavod Ptuj 10.486,02 4.173,40 5.223,40 9.338,96 5.018,31
4 Kulturna dediščina – mreža podeželskih muzejev Občina Sv. Andraž 16.755,00 11.487,00 7.043,34 18.034,44 7.043,34
5 Približajmo podeželje in ljudsko pesem mestu Mestna občina Ptuj 9.086,29 7.096,60 7.157,00 8.959,93 7.157,00

SKUPAJ 242.260,51 123.652,00 110.492,24 181.869,94 81.297,02

be rimskih iger in rimskih zgodb v Termah Ptuj je bilo v sklopu 
projekta nabavljenih 400 rimskih oblek, 15 oklepov vojščakov, 
rimske stojnice in izvedena prireditev Rimske igre. Nismo po-
zorni le na daljno zgodovino, posebno pozornost namenjamo 
tudi bližnji preteklosti, tako smo s projektom Kulturna dediščina 
obnovili kužno znamenje v Dragah v občini Sv. Andraž, naredili 
kakovostne povečave starih fotografij (od leta 1916 naprej), jih 
uokvirili in namestili v prostorih društva upokojencev kot stalno 
razstavo. S projektom mestne občine Ptuj smo želeli približa-
ti podeželje mestu, predstaviti uspešne in lepo urejene kmeti-
je urbanemu prebivalstvu, občanom približati ljudsko izročilo 
(ljudsko pesem in glasbila, ki gredo počasi že v pozabo). Želimo 
predstaviti značilne jedi osrednjih Slovenskih goric, ki jih znajo 
pripraviti le še naše babice. Omogočili smo tudi izbor kmetije 
leta, ki je potekal po naslednjih kriterijih: ekološko in tehnološko 
varčno kmetovanje, gospodarjenje na kmetiji, ohranjanje tradi-
cije življenja na vasi, arhitektura in urbanizem in zunanja ure-
ditev kmetije. Projekt oblikuje kulturno identiteto in spodbuja 
razvoj dejavnosti na podeželju.
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poti (32 tabel), označitev rastlin ob poti (30 tabel), ureditev ene 
tematske točke (zajema postavitev treh tabel s predstavitvijo 
značilnih živalskih vrst na območju poti – table s slikami in opi-
si, ureditev počivališč – postavitev treh lesenih klopi, skladnih z 
okoljem, v neposredni bližini tematskih točk), priprava zloženke, 
tisk zloženke (2000), postavitev informacijske table z zemljevi-
dom poti.

Glavne aktivnosti na delu projekta učne in rekreacijske poti so 
bile: ureditev poti (utrditev poti, trasiranje, čiščenje zarasti, ozna-
čitev poti (32 usmerjevalnih tabel), označitev dreves in rastlinja 
ob poti (30 tabel), ureditev trim točke (postavitev treh lesenih 
klopi), postavitev 10 trim rekvizitov), ureditev letne učilnice s 
tematsko točko (postavitev dveh tabel z opisi rastlin, ureditev 
sedišč), zasaditev 70 rastlin, priprava in tisk zloženke (2000), 
postavitev informacijske table z zemljevidom poti.

Skupen LAS-ov projekt Boljša prepoznavnost izdelkov izobra-
ževalne narave je bil namenjen spodbujanju razvoja dodatnih 
in dopolnilnih dejavnosti na območju. Zainteresirane kmetije in 
druge ponudnike na podeželju smo želeli z organizacijo delavnic 
izobraziti, kako primerno pripraviti izdelek za trg, ponudnikom 
predstaviti pomen zunanje priprave izdelkov za trženje, načine 
trženja, organizacijo in postavitev prodajnih mest na podeželju. 
Delavnice so bile namenjene tudi opozarjanju na tipične izdel-
ke z območja LAS, ki so razvojna priložnost in predstavljajo 
bogastvo podeželja na območju LAS, iskanju lastne identitete 
in povezave s kulturnimi, naravnimi znamenitostmi v ponudbi 
podeželja, navezavi na praznične dneve kot tržna priložnost za 
ponudnike izdelkov in pridelkov, prepoznavanju primerov do-
brih praks na območju LAS kot zgled, ki je vreden posnemanja, 
izobraževanju za potrebe načrtovanja, razvoja in delovanja po-
nudnikov na območju LAS, deležnikom smo poleg navedenega 
omogočili ogled dobre prakse v sosednji Avstriji.

Projekt promocije obnovljivih virov je bil izobraževalne narave, 
kjer so na terenu po različnih lokacijah predstavljali možnosti 
uporabe OVE v gospodinjstvih. Projekt je na enem mestu zdru-
ževal in predstavil najsodobnejše in najučinkovitejše tehnologije 
za izrabo OVE in URE. Naše delavnice so obsegale vse sisteme 
za izrabo OVE, URE. Na podlagi določitve individualnih potenci-
alov smo uporabnikom omogočili svetovanje o najoptimalnej-
šem viru UVE, URE, ki pride v poštev v njihovem gospodinjstvu.

S projektom oprema za večnamenski prostor smo omogoči-
li različne oblike izobraževanj in predavanj na mikro območju, 
z njim smo dosegli medgeneracijsko sodelovanje, kjer mlajše 
generacije poučujejo starejše o uporabi računalnikov in po-
dobnih sodobnih tehnoloških pripomočkov. Predmet projekta 
je omogočil nemoteno izvajanje vseh aktivnosti, ki se bodo iz-
vajale tudi po zaključku projekta. Glavne aktivnosti projekta so 
bile: nakup stolov za namene izobraževanja nakup računalnika, 
platna, projektorja, omare in izvedba 21 delavnic in predavanj. 
Projekt je bil prvi partnerski projekt dveh nevladnih organizacij 
na območju LAS.

5

PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV
LETO 2012

ŠT. PROJEKTA
IME PROJEKTA, kot je nave-

deno v odločbi o potrditvi NIP
KONČNI PREJEMNIKI

ODOBREN ZNESEK LEADER 
SREDSTEV OD MK0, €

VREDNOST PROJEKTA 
OB ZAKLJUČKU, €

SKUPNI ZNESEK IZPLAČIL 
ZAKLJUČENEGA PROJEKTA,  €

1 Jahalna pot Občina Markovci 6.453,60 9.680,40 6.453,60
2 Lovni turizem LD Vitomarci 5.105,90 7.477,23 5.105,90
3 Simoničeva domačija Občina Trnovska vas 19.913,59 29.870,44 19.913,59
4 Table Občina Destrnik 17.733,97 22.776,08 15.019,10
5 Krona Društvo za ohranjanje tradicije Juršinci 5.284,00 7.925,52 5.283,68
6 Učilnica  v naravi Občina Kidričevo 22.335,99 33.063,40 22.042,26
7 Tržnica Občina Kidričevo 10.044,22 15.089,95 9.994,00
8 Dediščina Hajdine Občina Hajdina 7.747,46 11.645,18 7.747,46
9 Pangea Viljem Podgoršek 25.890,68 27.800,18 18.933,46

Pangea Viljem Podgoršek 9.052,20 6.957,42
SKUPAJ 120.509,41 174.380,58 117.450,47

Projekt Vinkov folklorni vikend je primer projekta, s katerim smo 
obeležili 80-letnico obstoja FS Vinka Koržeta, raziskali oblačil-
no tradicijo v času nastanka folklorne skupine. Namen projekta 
je bil poleg izvedbe obletnice še menjava kostumske podobe 
folklorne skupine, organiziranje in izvedba mednarodnega fol-
klornega festivala, predstavitev publikacije o raziskavi oblačil-
ne tradicije na tem območju, izvedba samostojnega koncerta 
ob obletnici. Trajnostni učinek projekta se kaže v ohranjanju 
nesnovne kulturne dediščine in tradicije na območju LAS. Z iz-
dano publikacijo o novih oblačilih je v pisni obliki zabeležena 
oblačilna tradicija območja FS Vinka Koržeta, ki nove kostume 
uporablja na številnih nastopih in gostovanjih tako doma kot v 
tujini.

Glavni cilj projekta Otroška olimpijada je druženje otrok ob špor-
tnih aktivnostih in ustvarjalnih delavnicah za otroke na temo 
šport in rekreacija. Namen projekta je bila motivacija najmlajših, 
da jim športna aktivnost postane del vsakdana v današnji dobi 
televizije in računalništva. Želeli smo jih usmeriti na pot zdra-
vega in aktivnega preživljanja prostega časa. Kljub tekmovalni 
naravi je bil glavni moto pomembno je sodelovati, ne zmagati, 
zato so za sodelovanje vsi udeleženci prejeli medalje. Sodelova-
lo je osem šol iz območja LAS in več kot 300 otrok.

2012
Leto 2012 nam je kot nagrado za uspešno delo prineslo doda-
tnih 47.408,47 €, kar je omogočilo, da smo v letu 2012 razpisali 
dva Javna poziva za nabor projektov. V prvem smo izvedli devet 
projektov, v drugem javnem pozivu za to leto, v katerem smo 
izvedli 20 projektov, smo se predvsem zaradi dobrih projektnih 
predlogov odločili, da preusmerimo vsa namenska sredstva za 
delovanje, ki nam jih je zagotavljalo MKGP, v sredstva, namenje-
na izvedbi projektov ter omogočimo izvedbo čim večjemu števi-
lu projektov s čim višjim deležem sofinanciranja. Zaradi velikega 
števila kakovostnih projektnih predlogov smo bili pri NIP-u za 
zadnji javni poziv primorani znižati delež sofinanciranja LEADER 
sredstev, kar se je izkazalo za absolutno najugodnejšo rešitev za 
območje, ker smo na tak način izvedli več projektov. 

Prvi nabor projektov v letu 2012
Vedno več je ljudi, ki se želijo v prostem času zavihteti v sedlo in 
v sožitju s plemenitimi, inteligentnimi in gracioznimi konji pre-
živeti del svojega prostega časa. Glavni namen rekreativnega 
jahanja je tesen stik s konjem in naravo, ki se ljudem v celoti 
razkrije šele, ko dokončno zapustijo mestni vrvež. Zaradi po-
sebnega režima varovanja ekosistema je na celotni jahalni poti 
določen prostor za krajši počitek s privezi, možnosti za jahanje 
v koraku, v kasu, na nekonfliktnih območjih pa morebiti tudi v 
galopu. Trasa jahalne poti je samo ena. Prilagojena je različni 

strukturi, znanju in željam konjenikov: za otroke, rekreativne ja-
hače, konjenice. Jahalna pot za otroke je kratka, s primernimi 
konji (poniji, haflingerji), ob kateri se lahko izvaja okoljevarstve-
na vzgoja. Jahalna pot za rekreativne jahače je poučna in hkrati 
sproščujoča, saj predvidevamo, da so se le-ti za jahanje odlo-
čili tudi zaradi želje po stiku z naravo, seveda ob poznavanju 
osnovnih veščin jahanja. Jahalna pot za konjenice, ki se morajo 
predhodno najaviti, je specifična, saj jih je treba predvsem za-
radi njihove številčnosti usmeriti mimo konfliktnih območij in 
predhodno prerazporediti v manjše skupine.

 Projekt uvaja nove metode pridobivanja tujih in domačih go-
stov z lovom na majhno divjad, do sedaj smo imeli samo lov na 
visoko divjad.

Projekt uvaja nov proizvod, to je lov na majhno divjad. Poso-
dablja tradicionalen lov na malo divjad in vzrejo male divjadi. 
S projektom želimo obogatiti ciljno usmerjeno turistično po-
nudbo, povečati vlaganja male divjadi – fazanov v naravo za 
šestkrat s 150 na 900 kosov, ki omogoča ponudbo lovnemu 
turizmu odstrel 300 fazanov ter privabi za šestkrat več lovcev – 
gostov iz tujine in domovine, ki bodo koristili usluge še drugih 
ponudnikov na našem območju. Projekt ureditve dvorišča Simo-
ničeve domačije na območju LAS s svojimi 220 leti predstavlja 

pravi arhitekturni biser. Predmet projekta je bila ureditev tipič-
nega slovenskogoriškega kmečkega dvorišča. S postavitvijo 
brajd, zelenjavnega vrta, rekonstrukcijo studenca in posaditvijo 
žive meje ohranja pristen videz domačije. Aktivnosti projekta so 
bile naslednje:

1. izravnava terena, ozelenitev terena, ureditev dovoza na 
domačijo z lesenim mostičkom in zaščitno ograjo v leseni 
izvedbi, na katero se namestijo cvetlična korita (v leseni iz-
vedbi). Na koncu mostu se izvede lesena ograja, ki se naveže 
na pintovec.

2. ureditev studenca; studenec je bil prenesen s kmetije v Bišu, 
kjer je še obstajal, vendar je bil v propadajočem stanju in ni 
bil več v uporabi. Uporabne dele tega studenca (kovinske in 
druge) smo prenesli in jih uporabili pri postavitvi, leseni del 
in streho studenca smo naredili na novo v obliki, kot je bilo 
prvotno in iz materialov, ki so se uporabljali takrat (les, stara 
opečna kritina).

3. postavitev avtohtone ograje iz lesa (plank), kot je to bilo na 
našem območju. Obstoječa ograja okrog zelenjavnega vrta 
je bila v razpadajočem stanju, zato smo jo v celoti zamenjali 
in postavili v isti obliki, kot je bila. Zelenjavni vrt je tudi v upo-
rabi, saj ga obdelujejo in uporabljajo naše članice Društva 
kmečkih žena Trnovska vas, ki pridelke z vrta porabijo za svo-
je kuharske tečaje in tudi druga srečanja, za katera večkrat 
pripravijo jedi, ki so tudi avtohtone jedi na našem območju. 
Obnovil se je tudi cvetlični vrt. Zasadili smo stare sorte sa-
dnega drevja in grmičevja ter postavili brajde za vinsko trto.
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V občini Destrnik smo postavili usmeritvene table za ponudnike 
občine in usmerjevalne za lažji dostop na gričevju razpršenih 
naselij. Cilj projekta je bil postavitev 172 uličnih tabel v skladu s 
Pravilnikom o prometni signalizaciji in prometni opremi na jav-
nih cestah. Večina jih je postavljena na samostojnih drogovih, 
nekaj pa na drogovih obstoječe signalizacije.

Društvo za ohranjanje dediščine Juršinci je v sklopu projekta 
Krona postavilo društveno zbirko v čast prireditvi Kraljica jeseni, 
v kateri se lahko obiskovalci seznanijo z zgodovino prireditve 
in drugo dediščino z našega območja. S projektom smo uredili 
društveno zbirko – posodobili muzej dediščine kraljic, raziskali 
dediščino z dokumentiranim filmom in izdali bilten o prireditvi 
Kraljica jeseni.

Učilnica v naravi je projekt v občini Kidričevo, katerega glavni 
namen je ureditev degradiranega območja, ureditev gramo-
znice za učne namene, upoštevaje ekoremediacijo, uporaba 
inovativnih pristopov za pridobivanje neposrednih izkustev v žnost in možnost, da svojo zbirko postavi na ogled širši javnosti. 

Tako smo skupaj pripravili projektni predlog in omogočili razši-
ritev muzejske zbirke in predstavitev mnogih čudovitih primer-
kov. Na območju LAS smo s projektom pridobili nov, zanimiv 
turistični produkt.

Projekti drugega javnega poziva iz leta 2012
Prišli smo do zadnjega javnega poziva in projektov, ki kot drobni 
delci mozaika sestavljajo širšo podobo območja in delček po 
delček oblikujejo pestro ponudbo ter pomembno sooblikujejo 
območje LAS. Še kratek sprehod po projektih.

Projekt Usmerjevalne table omogoča hitrejšo dostopnost, bolj-
šo informiranost in posledično lažjo orientacijo na območju.

Projekt Dediščina občine Sv. Andraž prispeva k ohranitvi in 
predstavitvi bogate kulturno-zgodovinske dediščine občine in 
območja ter pripomore k boljši in večji prepoznavnosti. 

Projekt Učni čebelnjak prispeva k vseživljenjskemu učenju na 
podeželju, motivira in spodbuja podeželane k razmišljanju o 
podjetništvu in hkrati prikazuje pomen čebel in čebelarstva v 

našem vsakdanu, bistveno pripomore tudi k izobraževanju na-
ših nadobudnežev o življenju in pomenu čebel.

Projekt Od lanu do platna Turističnega društva Destrnik je en 
izmed vzornih primerov projektov na območju LAS. Projekt je 
primer celostnega pristopa k ohranitvi že skoraj pozabljenih 
spretnosti obdelave lanu. TD si je za cilj postavilo obuditev 
pridelave in predelave lanu. Skrb za ohranitev starih običajev 
daje območju LAS dodano vrednost v ustvarjanju možnosti 
za diverzifikacijo, z novimi turističnimi produkti privablja obi-
skovalce. Vzpostavitev možnosti za učenje, ohranjanje in pred-
stavitev starih običajev daje kraju dodano vrednost, območju 
dodatno turistično ponudbo in večjo prepoznavnost območja 
LAS. Ohranjanje običajev omogoča tudi varovanje tradicije in 
nesnovne dediščine, ki kot pomembna dejavnika izredno vpli-
vata na pestrost ponudbe tega območja. Glavni cilji projekta so 
bili: ohraniti staro obrt in jo predstaviti širši javnosti, vzpostaviti 
nov turistični produkt, povečati prepoznavnost območja za 2 %, 
pridelati 20 kg semena in 10 kg lanenih niti, izobraziti 18 ljudi za 
prikazovanje običaja predelave lanu, vzpostaviti pogoje butične 
prodaje lanenih izdelkov (niti, olje, platno …), primerno obleči 
pet parov za potrebe predstavitve običaja obiskovalcem. Aktiv-
nosti projekta so zajemale: nakup potrebne opreme za prede-
lavo lanu: dvojne statve, šest kolovratov, osem trlic, stiskalnico 
za olje, dve motali za nit, glavnik, nakup oblek za predstavitve: 
pet kompletov ženskih oblek (krilo, bluza, predpasnik ruta), pet 
parov ženskih folklornih čevljev, pet kompletov moških oblek 
(hlače, srajca, predpasnik), pet parov moških čevljev, 17 izobra-

PODATKI O IZVEDBI JAVNIH RAZPISOV / POZIVOV ZA IZBOR PROJEKTOV
LETO 2012

ŠT. PRO-
JEKTA

IME PROJEKTA, kot je navedeno v 
odločbi o potrditvi NIP

KONČNI PREJEMNIKI
ODOBREN ZNESEK LEADER 

SREDSTEV OD MK0, €
VREDNOST PROJEKTA 

OB ZAKLJUČKU, €
SKUPNI ZNESEK IZPLAČIL 

ZAKLJUČENEGA PROJEKTA,  €
1 USMERJEVALNE TABLE OBČINA MARKOVCI 5.340,74 10.024,15 5.340,74
2 DEDIŠČINA OBČINE SV. ANDRAŽ OBČINA SV. ANDRAŽ 7.581,83 13.667,91 7.581,83
3 UČNI ČEBELNJAK DARJA KURI 3.361,17 5.465,56 3.361,17
4 OD LANU DO PLATNA TD DESTRNIK 11.140,53 19.307,22 11.140,53
5 PODPORNO OKOLJE LAS*** 8.475,49 12.800,77 7.375,94
6 GRAJSKI PRAZNIK VTC 13 8.575,23 15.103,49 8.575,23
7 UREDITEV KROŽIŠČA OBČINA TRNOVSKA VAS 7.393,75 13.653,26 7.393,75
8 SPOMINSKI PARK OBČINA DORNAVA 15.672,16 27.031,99 14.853,97
9 LUKARSTVO TED LUKARI 9.253,42 16.044,14 9.253,42

10 SREDIŠČE SKORBA OBČINA HAJDINA 16.250,00 30.000,00 16.250,00
11 STARA PREŠA MOP 14.530,32 32.914,51 14.530,32
12 MEDGENERACIJSKI KOTIČEK OBČINA KIDRIČEVO 19.870,60 36.049,44 19.504,89
13 POČIVALIŠČE OBČINA MARKOVCI 15.401,67 29.100,00 15.401,67
14 UČNA POT IN USM. TABLE OBČINA SV. ANDRAŽ 5.056,98 8.481,77 5.056,98
15 IGRALNI KOTIČEK OBČINA DESTRNIK 8.174,59 14.992,48 8.138,15
16 PO POTI ZGODOVINE  OBČINA KIDRIČEVO 11.737,91 19.095,65 11.313,93
17 ŽIVINOREJA KGZ PTUJ 16.515,03 31.955,41 16.515,03
18 OGLEDNE KMETIJE ZRS BISTRA 21.602,74 34.255,77 20.301,19
19 RIMSKI TABOR POETOVIO LXIX 1. faza 25.179,79 35.830,00 20.021,79

RIMSKI TABOR POETOVIO LXIX 2. faza 5.158,00 9.377,47 5.158,00
20 KULINARIKA LAS 22.522,50 44.047,71 22.522,50

SKUPAJ 258.794,45 459.198,70 242.215,09

naravi oziroma za učne namene. Učilnica omogoča praktičen iz-
obraževalni proces na terenu, v katerem lahko predšolski otroci, 
osnovnošolci, srednješolci, študentje, prebivalci okoliških občin, 
občani Kidričevega in domači vseh starosti spoznavajo pedo-
loško sestavo, biotsko pestrost in raznolikost živalskega sveta 
tega območja.

Občina Kidričevo je s projektom Tržnica obnovila opuščeno tr-
žnico na Kidričevem, pomembno je vplivala na kratke dobav-
ne verige, saj je ponudnikom občine omogočila direktno in 
neposredno ponudbo v občini, prebivalcem pa oseben stik s 
ponudniki. Ponudbo na tržnici je v začetni fazi popestrila tudi s 
tematskimi dogodki.

Občina Hajdina je v partnerskem projektu dediščina Hajdine 
razkrila vse skrivnosti, znamenitosti in posebnosti lokalne sku-
pnosti in jih predstavila v večjezični brošuri.

Muzej Pangea je projekt, katerega prijavitelj je ljubiteljski zbi-
ralec mineralov in fosilov, po poklicu geograf, ki ima v lasti naj-
verjetneje največjo zasebno zbirko mineralov in fosilov iz vsega 
sveta, g. Viljem Podgoršek, ki je v sredstvih LEADER uvidel prilo-

ževanj po 4 ure za delo z opremo, pripravo tekstov, oblikovanje, 
fotografiranje in tiskanje brošure (500 kosov), promocijski ma-
terial: 2000 kosov letakov z zemljevidom (priprava, oblikovanje 
in tisk), zaključno prireditev, oranje in predsetveno pripravo tal s 
setvijo. Pri tem gre poklon in zahvala za vso iniciativnost, aktiv-
nost in predanost ohranjanju tega običaja gospe Nadi Zupanič, 
ki nas je mnogo prehitro zapustila.

Projekt Podporno okolje omogoča podporo lokalnim ocenjeva-
njem na območju. Ocenjevanje lokalno pridelane hrane omogo-
ča vpogled v kakovost pridelane in predelane hrane, kar ugodno 
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vpliva na izboljšanje kakovosti pridelkov in konkurenčnosti kme-
tijske proizvodnje ter omogoča monitoring kakovosti lokalno 
predelane in pridelane hrane. Projekt omogoča sistemski pri-
stop k reševanju problema spremljanja kakovosti izdelkov, ki jih 
je moč kupiti na območju LAS. Gre za nov pristop k reševanju 
navedenega problema. Aplikacija je po predhodnem dogovoru 
na voljo izvajalcem najrazličnejših lokalnih ocenjevanj na obmo-
čju LAS.

Predstavitev življenja v srednjem veku v povezavi z vini dana-
šnjega časa je na območje LAS vdihnila nov način predstavljanja 
bogastva ponudbe na tem območju in posledično pripomogla 
k izboljšanju kakovosti življenja na podeželju in razvoju turizma 
z dodatnim turističnim produktom. Glavne projektne aktivnosti 
so bile: dve kulinarični delavnici (jedi srednjega veka), postavlje-
na blagovna znamka Knezovo vino – izdelava celostne podobe 
blagovne znamke in promocija le-te, nakup srednjeveških obla-
čil, priprava ocenjevanja, ocenjevanje, priprava materiala, izdaja 
kataloga grajskega ocenjevanja vin, priprava, organizacija in iz-
vedba grajskega vinskega praznika, nakup degustacijskih kozar-
cev, priprava, organizacija in izvedba grajskih iger, nočitve tujih 
sodelujočih skupin na igrah ter promocija obeh prireditev. To je 
bil projekt, v katerem so sodelovali trije partnerji, Društvo VTC 
13, Društvo cesarsko-kraljevi Ptuj in MO Ptuj.

omogočile svobodno življenje v samostojni državi. Pod okriljem 
projekta smo uredili novo ogledno tematsko turistično točko na 
območju LAS.

Projekt Lükarstvo je namenjen našemu zelo iskanemu izdelku, 
ki predstavlja nesluten potencial. To je ptujski lük, domača av-
tohtona vrsta čebule. Njemu v čast smo posneli predstavitveni 
film o pridelavi lükeca in proizvodnji ptujskega lüka. Na ogled 
so člani TED Lükari postavili stalno razstavo pripomočkov, ki so 
kmetom lajšali delo pri proizvodnji tega posebneža. Za potrebe 
predstavitve smo opremili degustacijski prostor ter Čušekovi 
domačiji vdahnili življenje in namembnost, postala je namreč 
ponosna gostiteljica ptujskega lükeca in življenja ter orodja, po-
vezanega z njim.

Projekt Učna pot in postavitev usmerjevalnih omogoča lažjo 
orientacijo na območju občine, zagotavlja kakovostno in enako-
merno razdeljeno informiranje v občini ter zagotavlja zavedanje 
okolice, v kateri živimo, kar skupno pripomore k boljši kakovosti 
življenja na podeželju. Cilj projekta je bil vzpostavitev enotnega 
informacijskega sistema v občini in učne poti, ki mladini omogo-
ča spoznavanje in zavedanje okolice, ki nas obdaja, ter spozna-
vanje naravne in kulturne dediščine občine Sv. Andraž.

Postavitev medgeneracijskega in igralnega kotička ugodno vpli-
va na gibalni razvoj otrok, daje možnost gibalnega razvoja tudi 
otrokom, ki niso v vrtcu in nimajo vsakodnevnega dostopa do 
igral, hkrati pa ugodno vpliva tudi na medgeneracijsko druženje 
med mlajšo in starejšo generacijo prebivalstva. V sklopu dveh 
projektov smo tako uredili tri igralne kotičke in prostor za med-
generacijsko druženje.

Projekt Ureditev krožišča v središču vasi ugodno vpliva na videz 
vaškega središča, na dobro počutje mimoidočih ob pogledu na 
urejeno središče in urejeno gospodarsko infrastrukturo na po-
deželju. Skozi ureditev krožišča se predstavlja naravna dedišči-
na občine, to sta močvirska logarica in siva čaplja, ki sta značilni 
za občino Trnovska vas.

Projekt Spominski park v Dornavi se poklanja vsem žrtvam vseh 
vojn za naš narod in domovino. Z obnovo obstoječega spo-
menika in postavitvijo spomenikov 2. svetovne vojne in vojne 
za Slovenijo želimo opomniti mimoidoče na žrtve, ki so nam 

S projektom Ureditev središča Skorba smo poskrbeli, da se dru-
žabno življenje na podeželju lahko nemoteno razvija naprej. S 
projektom smo izboljšali in zagotovili nemoteno izvajanje dru-
štvenih dejavnosti (amatersko igralstvo), ki povezujejo skupine 
ljudi v povezovalne aktivnosti, tudi medgeneracijsko sodelova-
nje, in dvigujejo kakovost življenja na podeželju. Predmet nalož-
be je bila obnova miz, nabava stolov, odrskih žarometov, nabava 
odrskih zaves, dobava in montaža električnega pogona za za-
vese, dobava in vgradnja CD-predvajalnika v mešalno mizo. Lo-
kalne prireditve prispevajo k razvoju podeželskega prebivalstva, 
posredno prispevajo k vzpostavitvi sodelovanja med podežel-
skim prebivalstvom in višji kakovosti življenja na podeželju.

Vzpostavitev možnosti za ohranjanje in predstavitev podeželske 
dediščine daje območju dodano vrednost, dodatno turistično 
ponudbo in večjo prepoznavnost območja LAS. Tak primer je 
projekt Stara preša, ki sta ga skupaj izvedla MO Ptuj in Društvo 
vinogradnikov osrednje Slovenske gorice. Gre za nov sistemski 
pristop k povečanju prepoznavnosti območja, saj gre za celo-
stno oblikovan turistični produkt, ob katerem se lahko obisko-
valec seznani s preteklostjo in poskusi sad sedanjega dela v 
vinogradništvu in vinarstvu. V sklopu projekta se ohranja vino-
gradniška dediščina, to so stara lesena preša in orodja, ki so jih 
uporabljali nekoč za pridelavo grozdja in vina. Projekt je dober 
primer večnamenske uporabe prostora, saj je v sklopu muzeja 
urejen degustacijski prostor, ki obiskovalcu omogoča ogledova-
nje zbirke ob kozarčku odlične, pristne osrednjeslovenske vin-
ske kapljice. S projektom je okolje pridobilo nov produkt, ki se 
lahko odlično vključuje v turistično ponudbo.

Ureditev počivališča poskrbi, da zapuščena cesta dobi novo 
funkcijo, hkrati pa ugodno vpliva na varovanje naravne krajine 
in zmanjšuje nenadzorovano odlaganje smeti v naravo. Zapu-
ščeno cesto, na kateri so se v poletni sezoni turisti ustavljali in 
za sabo puščali smeti, smo preuredili v lepo urejeno počivali-
šče z najnujnejšimi elementi počivališča za udoben postanek 
popotnikov, ki jih pot vodi skozi našo pokrajino. Projekt je dober 
primer preureditve obstoječe infrastrukture in spremembe na-
membnosti.

Živinoreja je projekt izobraževalne narave, ki je omogočil izo-
braževanje naslednikov kmetij. Predstavlja gibalo napredka na 
kmetijah. Predstavitev tega napredka na razstavah spodbuja 
rejce k doseganju boljših rezultatov in k stremljenju po izbolj-
šanju reje. Projekt je poleg izobraževanja zajemal še razstavo 
domačih živali. Izdelava mobilne učne točke na temo proizvo-

Projekt Po poti zgodovine je primer predstavitve zgodovine 
kraja, kjer je v preteklosti stalo vojaško taborišče. Označitev 
posameznih delov taborišča in povezava v pohodniško pot bo-
sta pripomogla k večji prepoznavnosti območja in prispevala k 
razvoju turizma. Glavni cilji projekta so bili vzpostaviti novo po-
hodniško pot na območju LAS, za 100 % povečati število poho-
dnikov po taboriščni poti; predstaviti zgodovinska dejstva širši 
publiki (eno zgodovinsko dejstvo), nova dodatna tematska pot 
na območju LAS, vzpostaviti nov produkt, ki se lahko vključuje 
v ponudbo območja.
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dnje mleka zajema: osem samostoječih panojev, multimedijski 
prikazovalnik, snemanje in montažo filmčka o proizvodnji mleka 
(približno 5–20 minut) ter obeležitev 60-letnice obstoja KGZS, 
Zavoda Ptuj. V projektu so sodelovali tudi vse okoliške osnovne 
šole in vrtci, ki so sodelovali v likovnem natečaju in so si prišli 
ogledat razstavo domačih živali. Pričakovani rezultati projekta 
so bili naslednji: 300 predšolskim in osnovnošolskim otrokom 
predstaviti nastanek mleka in njegov pomen v prehrani, izvede-
na razstava živali (približno 150 krav, 10 konjev, 10 prašičev in 
10 glav drobnice) ter drugi, ki smo jih tudi dosegli.

Delo na LAS-u ni zgolj v okvirih spremljanja projektov, pomeni 
tudi animacijo območja, različne predstavitve, sodelovanje in 
povezovanje. V pisarni LAS smo v tem obdobju skrbeli še za 
promocijo, predstavitev območja in projektov. V obdobju med 
2011 in 2014 nas je obiskalo šest skupin, to je približno 300 go-
stov – lasovcev iz Litve, ki so bili navdušeni nad našimi projekti, 
izmenjali smo izkušnje in se dogovarjali za morebitne projekte 
sodelovanja. Na dvodnevnem obisku so bili tudi predstavniki iz 
Srbije in Makedonije. Predstavili smo delovanje, izkušnje LAS, 
projekte in organizacijo LAS.

Neprojektne aktivnosti v okviru LAS
hov način delovanja LAS-ov in si ogledali nekaj primerov dobre 
prakse. Tudi na izobraževanje svojih članov nismo pozabili, za 
potrebe izvajanja projektov smo izvedli 10 delavnic, na katerih 
smo predstavljali pristop LEADER, kako pripraviti dober projek-
tni predlog, kako spremljati izvajanje in kako pripraviti zahtevek 
za sofinanciranje. Strokovna sodelavka sem sodelovala na kon-
ferenci LEADER v Leviju na Finskem, sodelovala na 7-dnevnem 
usposabljanju animatorjev partnerstva v Žilini na Slovaškem in 
pridobila mednarodni certifikat animatorjev partnerstva. Sode-
lovali smo pri projektu GRUNDVIG 50+ v Nitri na Slovaškem, 
katerega glavna tema je bila vključevanje oseb 50+ v razvoj 
podeželja, prijavili smo projekt Učilnica v naravi na dneve ino-
vacijskega pristopa varovanja okolja na Dunaju s podporo LEA-
DER sredstev, sodelovali na evropski konferenci podeželskega 
turizma v Alpbachu ter se udeležili NRN-meetinga v Milanu sep-
tembra letos. To je bilo srečanje evropskih mrež za razvoj pode-
želja in konference LEADER/CLLD, kjer smo govorili predvsem 
o povezovanju, sodelovanju, inovacijah in kjer smo navezali sti-
ke in začeli neformalne razgovore o transnacionalnih projektih 
sodelovanja. Letos smo v okviru DRSP sodelovali pri izvedbi 
celodnevne delavnice za LAS-e iz sosednje Hrvaške na teme 
iskanja potreb v okolju, možnosti sodelovanja in mednarodnih 
projektov. Pod okriljem DRSP smo se udeležili večdnevne stro-
kovne ekskurzije v Piemontu v Italiji, kjer smo imeli v programu 
tudi delavnice na temo sodelovanja med LAS-i. Tudi sami smo 
predlagatelj in partner skupnih povezovalnih projektnih predlo-
gov, s katerimi želimo povezati širše območje na temo lokalne 
samooskrbe, promocije vinskega turizma in ohranitve domačih 
obrti. Seveda smo administrativno budno spremljali vse pro-

jekte v izvajanju, prijaviteljem smo nudili popolno podporo pri 
pisanju projektnih predlogov, pri izvajanju projektov in izdelavi 
zahtevkov za financiranje projektov. Vedno smo iskali najboljše 
možne rešitve, če je prišlo do zagat, ter jih tudi našli. Tako smo 
pregledali in posredovali 74 zahtevkov za povračilo sredstev iz 
naslova projektov in pet zahtevkov za delovanje. Uspešno smo 
prestali tudi 15 kontrol, pet nadkontrol in revizijo.

Če ob koncu prispevka naredim še povzetek celotnega obdo-
bja, si upam trditi, da smo začeli pozitivno zgodbo. Res je, da 
popolnoma vsi projekti niso dosegli zadanih pričakovanj, res pa 
je tudi, da jih je kar nekaj, ki so presegli vsa pričakovanja in pred-
stavljajo razvojni potencial v prihodnosti. Upam si tudi trditi, da 
bo naša prihodnost svetla in bleščeča, če se bomo povezovali, 
medsebojno sodelovali, se mrežili in videli malo dlje kot le do 
roba lastnega praga in obsega lastnega interesa. Po pristopu 
»od spodaj navzgor«, ki je rdeča nit preteklega LEADER progra-
ma in tudi rdeča nit prihajajočega CLLD-programa, v katerem 
se zasledujejo povezovanje, sodelovanje, nadgrajevanje obsto-
ječega, izpopolnjevanje, inovativnost, zagotavljanje trajnosti, 
imajo prihodnost dobre, pozitivno ter povezovalno naravnane 
zgodbe. Naj se sliši še tako klišejsko, drži, v slogi je moč, skupaj 
smo lahko inovativni, kreativni, prepoznavni in uspešni. Vabljeni 
k soustvarjanju kreativnega okolja in pozitivnih zgodb na obmo-
čju LAS Bogastvo podeželja ob Dravi in v Slovenskih goricah.

Pripravila:

Mojca Metličar,
strokovna sodelavka LAS Bogastvo podeželja ob Dravi 
in v Slovenskih goricah

kmetic, gospodinj in žensk za ves vloženi trud in pripravljenost 
na sodelovanje. Zahvala gre tudi sodelujočim gostincem, resta-
vraciji Pan, Gostilni pri Tonetu, okrepčevalnici Palaska, gostišču 
Amadeus, Gostilni Lužnik, restavraciji hotela Primus, Okrepče-
valnici pri kapeli in Gostilni pri ovinku, ki so se z veseljem odzvali 
povabilu in soustvarili pozitivno zgodbo povezovanja na obmo-
čju LAS. Projekt predstavlja celosten pristop k ohranitvi tradi-
cionalnih jedi na območju LAS, oživitev le-teh preko gostincev 
in zbir receptov v knjigi predstavlja inovativen in nov pristop na 
območju LAS. Glavni cilji projekta so bili: vzpostaviti in obliko-
vati nove oblike gastronomske ponudbe na območju LAS, po-
večati porabo lokalnih proizvodov v gostinskih obratih, povečati 
prepoznavnost ponudbe območja, vzpostaviti sodelovanje med 
različnimi akterji, zbrati lokalno ponudbo na enem mestu, ohra-
niti tradicionalno kulinariko in jo promovirati, ozavestiti prebi-
valstvo, da je lokalno zdravo, blizu in domače, da je pomembno 
vedeti, kje raste, kar jemo.

Ciljna skupina so bile kmetije z dopolnilnimi dejavnostmi, ki so 
pripravljene zagotavljati turistične oglede na kmetijah. Sistem-
skega pristopa k razširitvi turistične ponudbe v taki obliki na 
območju LAS še ni bilo. Projekt predstavlja inovativni poskus 
vzpostavitve oglednih kmetij, uvaja nove proizvode (ogledne 
kmetije s ponudbo lokalne kulinarike, dediščine, obrti in prika-
zov dela na kmetijah). V tem primeru in še nekaterih prej na-
štetih opazimo problem ali slabost območja, ki nam predstavlja 
izziv za v prihodnje, to je primanjkljaj lokalnega ponudnika, ki 
bi razvite produkte in obstoječo ponudbo povezal v zanimiv in 
atraktiven turistični produkt. Verjamemo, da je območje zanimi-
vo, atraktivno in skriva prave drobne biserčke, ki čakajo, da jih 
nekdo odkrije in predstavi javnosti.

Animiranje in spodbujanje lokalnih akterjev k povezovanju in 
skupnemu nastopu ter ponudbi pripomore k boljši prepoznav-
nosti in dviguje nivo prepoznavnosti območja. Kot primer ani-
macije lokalnih akterjev lahko vzamemo projekt Premični rimski 
tabor in Rimske igre, kjer se društva z različnimi osnovnimi 
dejavnostmi združijo in priredijo enkraten dogodek. Postavitev 
rimskega tabora, izvedba delavnic ter sama prireditev spodbuja-
jo območje LAS in njegove prebivalce k poznavanju preteklosti 
in hkrati omogočajo ponovno oživitev dediščine in vključitev le-
te v širšo turistično ponudbo, pomembno prispeva k prepoznav-
nosti in promociji območja.

Naše popotovanje skozi projekte se počasi končuje, kot češnjico 
na vrhu tortice smo pustili projekt Kulinarika, ki na neki način 
predstavlja krono našega udejstvovanja v preteklem obdobju. 
Projekt je bil organizacijsko in izvedbeno pravi izziv, saj smo 
pod njegovim okriljem združili 13 društev, aktivov podeželskih, 
kmečkih žensk, deklet, kmetic in žena iz celotnega območja 
LAS, k sodelovanju smo povabili veliko število gostincev, a se 
nam jih je pridružilo osem, s katerimi smo ponesli lokalno tra-
dicionalno kulinariko v lokalno gostinsko ponudbo. Na tem me-
stu se želim še enkrat iskreno zahvaliti društvom žena, deklet, 

Svoje delovanje smo predstavili tudi na mednarodno odmevni 
prireditvi, to je kvalifikacijski košarkarski tekmi med reprezen-
tancama Makedonije in Slovenije. Objavljali smo članke, pri-
spevke, sodelovali pri snemanju oddaje o LEADER projektih v 
Sloveniji. Predstavili smo se na Expu v Milanu, dvakrat na festi-
valu LAS v Ljubljani, v Nitri na Slovaškem na prvem slovenskem 
podeželskem parlamentu, v Jablah na srečanju s predsednikom 
RS Danilom Türkom, sodelovali na srečanju objezerskih krajev 
Slovenije v Markovcih, organizirali smo tudi dvodnevni posvet 
slovenskih LAS na Ptuju, na katerem smo tudi predstavili velik 
del projektov ter sodelovali pri organizaciji in izvedbi PREPARE 
Gathering srečanja, ki ga je organiziralo Društvo za razvoj slo-
venskega podeželja, katerega član smo že od leta 2009, se ude-
ležili PREPARE v Bosni 2013. Tudi na oglede dobrih praks nismo 
pozabili, svoje člane smo popeljali na štiri oglede po Sloveniji, 
prenesli kakšno idejo in jo tudi uresničili, udeležili smo se tudi 
večdnevne strokovne ekskurzije na Češko, kjer smo spoznali nji-

Z vzpostavitvijo oglednih kmetij in z ustreznim izobraževanjem 
izbranih kmetij se je želela doseči nadgradnja dopolnilnih de-
javnosti s turističnimi ogledi. Na podlagi tega smo predvidevali 
dvig konkurenčnosti kmetij in spodbujanje dopolnilnih dejavno-
sti na kmetijah.

LAS Bogastvo podeželja ob Dravi in v Slovenskih goricah



ŽOK GM mobil 
Ptuj – Prevalje 3:0 
(-17, -10, -24)

ŽOK GM MOBIL PTUJ: Re-
ibenschuh, Cvirn, Drevenšek, 
Topolovec, Radivoj, Gričnik, 
Horvat, Merc A., Čabrijan, Merc 
M., Grubišič Čabo. Trener: Dar-
ko Zimič.

Trener ptujskih odbojkaric 
Darko Zimič je po dolgem 
času imel na razpolago vse 
igralke, saj se je po poškodbi 
gležnja v ekipo vrnila korek-
torka Teja Topolovec.

Udarna šesterica, ki ji kot 
menjava libera v glavnem 
pomaga še Reibenschuhova, 
je potrebovala nekaj točk, da 
se je ogrela, nato pa je brez 
večjih težav osvojila uvodni 
niz s 25:17. Na začetku je s se-
rijo močnih servisov razliko 
naredila Horvatova, kasneje 

je takšna serija uspela še Ra-
divojevi, kar je tudi odločilo 
ta del igre. Na drugi strani so 
borbene Korošice imele veli-
ke težave predvsem s spreje-
mom, ki je bil še na slabšem 
nivoju v drugem nizu. V njem 

je pri Ptujčankah začel de-
lovati tudi blok (veliko točk 
sta zbrali Horvatova in Ra-
divojeva), ki je ob ponovno 
sijajni seriji servisov Radivo-
jeve in efektivnih zaključkih 
napadalk iz vseh položajev 
pripeljal do visoke predno-
sti 20:5. Ob tej prednosti sta 
svojo priložnost dobili Dre-
venškova in Anja Merc, ki je 
kot podajalka pokazala svoj 
talent. Tudi tretji niz so do-
mačinke začele odločno in so 
ekspresno povedle s 16:9. Na 
tej točki se jim je popolnoma 
ustavilo, saj je sledil never-
jeten padec v igri, v kateri 
so delale napako za napako. 
Igralke Prevalj so z zelo bor-
beno igro in predvsem dobri-
mi zaključki akcij Šupnikove, 
Murščeve in Jevšnikarjeve s 
serijo 2:9 naprej izenačile, 
nato pa so po popolni zmedi 
v ptujski vrsti prišle celo do 
vodstva z 19:23. Pri tem izidu 
se je tudi njim ustavilo: Grič-
nikova je dobro servirala, po-
dajalka Grubišič Čabova pa je 
odigrala vse žoge na Cvirno-
vo, ki je iz cone štiri dosegla 

pet zaporednih točk. Ptujska 
kapetanka je bila tudi najbolj 
učinkovita igralka tekme, saj 
je skupno dosegla 19 točk. V 
napeti končnici so Korošice 
še izenačile na 24:24, nato 
pa je Cvirnova dobro zabila, 
Grubišič Čabova pa je z »va-
ranjem« dosegla zadnjo točko 
za zmago s 26:24. Ta je bila 
priigrana težje od pričako-
vanj.

David Breznik
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Na eni najbolj slovitih teni-
ških akademij na svetu, aka-
demiji Nicka Bollettierija v 
Bradentonu na Floridi, je pre-
tekli teden potekal mladinski 
turnir visokega 1. ranga (več 
veljajo le turnirji ranga A). 
Ker so v tem času na Floridi 
pogoji za treniranje in igra-
nje naravnost idealni, je bilo 
na kupu zbranih veliko naj-
boljših mladincev in mladink 
sveta (6 izmed 10 najboljših 
mladink). Med njimi sta bila 
tudi Tamara Zidanšek in 
Sven Lah, ki pod vodstvom 
trenerja Zorana Krajnca iz-
koriščata tamkajšnje izjemne 
pogoje za pripravo na novo 
sezono. Ob tem pa Tamara 
beleži še izjemne tekmovalne 
rezultate …

Za Tamaro je bil to prvi 
mladinski turnir po maju, ko 
je igrala v Roland Garrosu, saj 
se je povsem posvetila nasto-
pom med profesionalkami. 
Najvišje v karieri je bila na 
mladinski ITF-lestvici na 17. 
mestu, trenutno pa je tik pred 
18. rojstnim dnem na 41. me-
stu. V Bradentonu je osnova 
dobro treniranje in polnje-
nje baterij pred sezono 2016, 
nastop med mladinkami pa 
nagrada za dobro delo. Ker 
pa turnir spremlja precejšnja 
množica menedžerjev, je na-
stop obenem odlična izložba 
za promocijo. In Tamari je ta 
res lepo uspela, saj je zabele-
žila pet zmag in se prebila vse 
do velikega finala!

Tamara s petimi 
zmagami do finala

Članica TK Terme Ptuj 
je najprej ugnala 16-letno 
1ndijko Nandino Das, nato 
pa je prišla na vrsto 14-le-
tna Američanka z ruskimi 
koreninami Abigail Desia-
tnikova (115. na mladinski 
ITF-lestvici). Težji preizkus 
je bil obračun proti 16-le-
tni Kanadčanki Katherin 
Sebov (26.), ki že nastopa 
tudi med profesionalkami 
(889. na WTA). Dvoboj je 
bil poln preobratov, Tama-
ra pa ga je zaključila s 6:0 v 
tretjem nizu … Četrtfinale je 
bil izjemen, saj je na drugi 
strani mreže stala 2. mladin-
ka sveta in 2. nosilka turnirja 
Sofia Kenin (v Parizu je v 
njunem prvem medseboj-
nem obračunu slavila Zidan-
škova). Ta je prvi niz dobila, 
v naslednjih dveh pa so zno-
va odločale malenkosti, a jih 
je Slovenka obrnila v svojo 
korist. Naslednja v nizu je 
bila še druga Američanka z 
ruskimi koreninami, 14-le-
tna Amanda Anisimova. 
Tamara je potrebovala niz 

»za ogrevanje«, nato pa je 
začela igrati svojo igro, proti 
kateri 54. mladinka sveta ni 
našla odgovora.

Najlepša nagrada za odlič-
ne nastope je bil nedeljski 
finale, kjer je bila Tamarina 
tekmica Američanka Kylie 
McKenzie (89.). 16-letnica 
že prav tako kot Tamara na-
stopa na profesionalnih tur-
nirjih (785. na WTA), zato 
je dvoboj postregel z res 
dobrim tenisom. Tamara ga 
je odlično odprla in povedla 
1:0 v nizih. Sledil je odgovor 
Američanke v enakem slo-
gu in finale je odločal 3. niz. 
Tukaj je več zbranosti poka-
zala McKenziejeva in se tako 
po dveh urah in 40 minutah 
izjemnega dvoboja veselila 
velike lovorike. Pretiranega 
razočaranja pa ni niti v ta-
boru Zidanškove, saj je bil 
turnir v načrtih le vmesna 
postaja proti višjim ciljem 
… Potrditev prave poti pa je 
vseeno prišla, saj se lahko 
le redke Slovenke doslej po-
hvalijo z uvrstitvijo v finale 
mladinskega turnirja 1. ranga 
(na Floridi nazadnje Katarina 
Srebotnik leta 1997,).

Sven ustavljen v 
zadnjem krogu 
kvalifikacij

Na turnirju je med fanti 
nastopil tudi 17-letni Sven 
Lah, ki je moral igrati kva-
lifikacije. Prva dva kroga je 
uspešno prestal, na zaključ-
ni stopnici pa ga je ugnal 
Elliot Benchetrit. Z vrstni-
kom iz Francije sta odigra-
la pravi triurni maraton, v 
katerem je daljšo potegnil 
Elliot – 6:7(4), 7:5, 4:6. Tudi 
Sven v popolnosti upraviču-
je zaupanje trenerja Zorana 
Krajnca in si pridobiva ne-
precenljive izkušnje. 

Jože Mohorič

Odbojka � 2. DOL vzhod (ž)

Dobro, odlično, slabo

Foto: Črtomir Goznik

Anja Cvirn (ŽOK GM mobil Ptuj

Tenis � Mladinski turnir Eddie Herr na Floridi

Na »dvorišču« Nicka Bolletierija do finala

Tamara Zidanšek je priznanje za uvrstitev v finale prejela iz rok slovitega Nicka Bolletierija.

Mladinski turnir Eddie Herr 
na Floridi, rezultati:

1. krog: Zidanšek (5.) – Das 
(Indija) 6:1, 6:4;

2. krog: Zidanšek (5.) – De-
siatnikov (ZDA) 6:3, 6:2;

3. krog: Zidanšek (5.) – Se-
bov (Kanada, 10.) 6:4, 0:6, 
6:0;

četrtfinale: Zidanšek (5.) – 
Kenin (ZDA, 2.) 3:6, 7:5, 7:5;

polfinale: Zidanšek (5.) – 
Anisimova (ZDA) 0:6, 6:4, 6:1;

finale: Zidanšek (5.) – 
McKenzie (ZDA) 6:3, 3:6, 4:6

2. DOL vzhod (ž)
REZULTATI 7. KROGA: Mo-

zirje – Kostman Slovenj Gradec 
0:3, ŽOK Ljutomer – Swatyco-
met Zreče 0:3, ŽOK Mislinja 
– Benedikt 3:0, ŽOK GM mobil 
Ptuj – Prevalje 3:0, Nova KBM 
Branik II – Kajuh Šoštanj 3:0.
1. ŽOK MISLINJA 7 7 0 21:4 21
2. K. SLOVENJ GRADEC  7 6 1 19:7 17
3. NOVA KBM BRANIK II 7 6 1 18:7 17
4. ŽOK GM MOBIL PTUJ  7 5 2 17:8 14
5. SWATYCOMET ZREČE 7 4 3 14:11 12
6. ŽOK LJUTOMER 7 3 4 12:13 10
7. KAJUH ŠOŠTANJ 7 1 6 6:18 4
8. MOZIRJE 7 1 6 6:19 4
9. PREVALJE  7 1 6 6:18 3
10. BENEDIKT 7 1 6 4:18 3

1. SNTL (ž)
REZULTATI 6. KROGA: Ptuj 

– Arrigoni 0:5, Logatec – Letri-
ka 5:1, Muta – Vesna 5:2. Pro-
sta je bila ekipa Kajuh-Slovan.
1. MUTA 6 6 0 30:4 12
2. ARRIGONI 6 5 1 26:11 10
3. VESNA 6 4 2 24:13 8
4. LOGATEC 6 3 3 16:21 6
5. PTUJ 6 2 4 14:25 4
6. LETRIKA 6 1 5 15:25 2
7. KAJUH-SLOVAN 6 0 6 4:30 0

Dekleta NTK Ptuj (Anja Bez-
jak, Katja Krajnc, Daniela To-
manič Butkovska) tokrat proti 
Primorkam niso imela poseb-
nih možnosti za uspeh. Izku-
šenejša vrsta iz Izole je bila 
premočna, izstopala je Jana 
Ludvik.

2. SNTL (m)
REZULTATAI 6. KROGA: So-

bota – Kema II 5:4, Olimpija – 
Kajuh-Slovan II 5:0, Melamin – 
Vesna 1:5, Rakek – Muta 5:4, 
Logatec – Ptuj 2:5, Olimpija 
– Vesna 5:0, Melamin – Kajuh-
Slovan II 5:2, Rakek – Ptuj 5:3, 
Logatec – Muta 3:5.
1. SOBOTA 9 9 0 45:15 18
2. OLIMPIJA 9 7 2 39:16 14
3. LOGATEC 9 6 3 38:30 12
4. KEMA II 9 5 4 36:31 10
5. MUTA 9 5 4 32:30 10
6. VESNA 9 5 4 29:32 10
7. RAKEK 9 3 6 29:38 6
8. PTUJ 9 3 6 28:38 6
9. MELAMIN 9 2 7 28:38 4
10. KAJUH-SLOVAN II 9 0 9 9:45 0

Ekipa NTK Ptuj je iz dveh go-
stovanj prinesla po eno zmago 
in poraz. Precej presenetljivo 
so ugnali Logatec, ki je nasto-

pil brez Denija Kožula, njegovo 
odsotnost pa so Luka Krušič (3 
zmage), Marsel Šegula (2) in 
Zoran Podlesnik odlično izkori-
stili ter zabeležili tretjo zmago v 
sezoni. Na drugi sobotni tekmi 
v Rakeku niso imeli več moči 
za še eno zamgo.

2. SNTL (ž)
REZULTATI 4. KROGA: Je-

senice – Križe 5:4, Preserje – 
Ljubljana 5:2, Kema – Sobota 
5:0, Fužinar – Cirkovce Šter-
nmatik 5:1.
1. KRIŽE 7 6 1 34:15 12
2. KEMA 7 6 1 32:13 12
3. JESENICE 7 5 2 28:25 10
4. FUŽINAR 7 4 3 29:20 8
5. CIRKOVCE ŠTERNMATIK 7 3 4 20:24 6
6. PRESERJE 7 3 4 28:24 6
7. LJUBLJANA 7 1 6 11:34 2
8. SOBOTA 7 0 7 8:35 0

Igralke iz Cirkovc (Iva in Ina 
Unger, Nika Belaj) na Koro-
škem niti enega dvoboja niso 
izgubile 0:3, a jim je vedno ne-
kaj malega zmanjkalo za nabi-
ranje točk.

3. SNTL (m)
REZULTATI 5. KROGA: Royal 

Beach – Savinja 0:5, Prebold – 
Cirkovce 5:1, Fužinar II – Pre-
serje 5:0, Tempo – Gorica 5:3, 
Royal Beach – Cirkovce 5:3, 
Prebold – Savinja 0:5, Fužinar 
II – Gorica 5:1, Tempo – Pre-
serje 5:0.

Ekipa iz Cirkovc (Jan Murata, 
Tomaž Strelec in Silvo Slaček) 
tudi po petih odigranih krogih 
ostaja brez osvojene točke.

JM

ŽRK Ptuj – Celje 
Celjske mesnine 
25:30 (14:16)

ŽRK PTUJ: Pušnik, Kac 5, 
Ambrož, Ivančič, Majcen, Po-
žgan, Selinšek 7, Kolednik 7, 
Zorec 1, Šrajner 2, Otič 3, Me-
tličar-Kopold, Rozman. Trener: 
Sašo Petek.

Igralke ŽRK Ptuj so v 9. 
krogu mladinske lige vzhod v 
nedeljo doma gostile ekipo iz 
Celja in izgubile 25:30. Gostje 
so bile boljše v vseh elementih 
igre in so zasluženo slavile, če-
prav so jim mlade domačinke 
nudile več kot dostojen odpor. 
Domačinke so nastopile sila 
oslabljene, saj so manjkale M. 
Selinšek, Grbarovčeva, Lahova 
(poškodbe), Ivančičeva (viro-

za), že v prvem delu pa se je 
poškodovala Ambroževa. Ptuj-
skemu strategu Sašu Petku je 
na razpolago ostalo bore malo 
zunanjih igralk, kar je seveda 
tudi vplivalo na sam potek igre.

V prvem delu je bila tekma 
precej izenačena, še v 22. mi-
nuti je bilo 13:13. Sledili sta 
dve vratnici Ptujčank, kar so 
gostje kaznovale in na odmor 
odšle s prednostjo dveh zadet-
kov (14:16). Domačinke so se 
dobro upirale tudi v nadaljeva-
nju, kjer pa je počasi do izraza 
prihajala kakovostna razlika. 
V 38. minuti je bilo tako še 
znosnih 15:18, toda po nekaj 
zaporednih napakah varovank 
Saša Petka so igralke iz knež-
jega mesta rezultat dokončno 
obrnile sebi v prid.

tp

Namizni tenis

V Logatcu izkoristli priložnost

Rokomet

Celjanke so bile močnejše

Zoran Krajnc: »Turnir 
je pokazal, na čem bo 
treba v prihodnje delati 
in v kakšno smer gre ra-
zvoj tenisa mlade gene-
racije. Zelo sem zadovo-
ljen s Tamaro, ki je sicer 
v pripravljalnem obdo-
bju, in Svenom, ki nabira 
izkušnje na tako močnih 
turnirjih.«

Foto: Črtomir Goznik

Marsel Šegula (NTK Ptuj)
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Zimska liga MNZ 
Ptuj Zavarovalnica 
Tilia

REZULTATI 3. KROGA: 
KMN Majolka – KMN Dražen-
ci 3:0, F.C. Trcko – FC Ptuj 4:3, 
ŠD Draženci – Klub Ptujskih 
študentov 2:2, EHM Team-Da-
bbs – SL Tim 1:1; NEDELJA, 
20. 12., ob 12.00: KMN Poe-
tovio Ptuj 0807300 – ŠD Rim 
Picerija Špajza

REZULTATI 4. KROGA: FC 
Ptuj – KMN Poetovio Ptuj 
0807300 2:1, KMN Draženci 
– F.C. Trcko 2:1, Dabbs – SL 
Tim – KMN Majolka 1:1, Klub 
Ptujskih študentov – EHM 
Team 2.2, ŠD Ptujska Gora – 
ŠD Draženci 2:0
1. FC PTUJ  4 3 0 1 16:8 9
2. DABBS – SL TIM 4 2 2 0 11:4 8
3. ŠD RIM P. ŠPAJZA  2 2 0 0 12:3 6
4. KMN DRAŽENCI  4 2 0 2 14:12 6
5. ŠD PTUJSKA GORA 3 2 0 1 6:8 6
6. F.C. TRCKO 4 2 0 2 10:14 6
7. EHM TEAM  4 1 2 1 10:13 5
8. KMN MAJOLKA 4 1 1 2 6:11 4
9. KPŠ 3 0 2 1 6:8 2
10. ŠD DRAŽENCI 4 0 1 3 8:16 1
11. KMN POETOVIO 3 0 0 3 4:6 0

FC PTUJ – POETOVIO PTUJ 
080 73 00 2:1 (1:0)

STRELCI: 1:0 Pajnkiher (1.), 
2:0 Roškar (26.), 2:1 N. Čeh (27.)

FC PTUJ: Zupanič, Mulej, 
Krajnc, Roškar, Pajnkiher, Pi-
hler, Bračko.

POETOVIO PTUJ 080 73 00: 
Kornik, Klinger, N. Čeh, Emer-
šič, Horvat, Kelenc, Kurež, Fridl.

Izkušnje in nogometna ka-
kovost sta bila na obračunu s 
FC Ptuj na strani Poetovia, a 
so mladci iz FC Ptuj izkoristil 
svoje priložnosti in stare prva-
ke brez osvojene točke poti-
snili na dno lestvice.

V 1. minuti tekme se je med 
strelce vpisal Pajnkiher, kar 

je dodatno spodbudilo stare 
mojstre k aktivnejši igri. Bili so 
veliko boljši v igri in so si ustva-
rili nekaj lepih priložnosti, ki 
pa jih niso izkoristili. Na drugi 
strani so mladi igralci Ptuja ga-
rali v obrambi, Roškar pa je v 
nadaljevanju dosegel še drugi 
zadetek za svojo ekipo. Na 2:1 
je minuto zatem znižal Nastja 
Čeh, kar je do konca srečanja 
napovedovalo pravo ofenzivo 
proti vratom FC Ptuj. Poetovio 
je igral brez vratarja, z igralcem 
več v polju, ustvarjali so si pri-
ložnost za priložnostjo, a žoga 
vse do konca tekme ni našla 
poti v mrežo. FC Ptuj je z bor-
beno in pametno igro prišel do 
lepe zmage proti favoriziranim 
tekmecem ter je prevzel vodil-
no mesto na lestvici.

David Breznik

ZLMN Ormož
REZULTATI 2. KROGA: Bar 

Ajda Hidus – KOŠ 6:4, AP Gau-
be – Mihaela, d. o. o. 5:2, Bar 
pri Lipi Avtoprevozništvo Jere-

bič – Bar Ribnik Ormož 1:1, 
Frankovci Gostilna Črni ribič 
– Mladost Miklavž 0:4, Vičan-
ci Vičar transport – Mladina 
NK Ormož 5:1, Male Nedelja 
– Ormož Mladost MIklavž (ve-
terani) 4:2, Pušenci – Vičanci 
(veterani) 3:2, Pušenci – Bar 
Gaja Ivanjkovci 1:5.

REZULTATI 3. KROGA: KMN 
Smoki Ormož Bar As 2 – To-
maž Trcko (veterani) 1:1, Mi-
haela, d. o. o. – Frankovci Go-
stilna Črni ribič 2:9, KOŠ – AP 
Gaube 2:4, Bar Ribnik Ormož 
– Vičanci 2:4, Mladost MIklavž 
– Bar pri Lipi Avtoprevozništvo 
Jerebič 1:2, Bar Gaja Ivanjkov-
ci – Bar Ajda Hidus 2:3, Mladi-
na NK Ormož – Pušenci 4:1.

UK

ONL Videm
ČLANI

REZULTATI 2. KROGA: ŠD 
Selan Krovstvo Petrovič – 
KMN Majolka člani 2:5, EHM 
team – ŠD AS 3:3, EHM team 
2 – NK Tržec R21 4:3, ŠD Po-

brežje člani – Joe Fernandes 
Copy Sitar člani 1:2, ŠD Lan-
cova vas člani – ŠD ZG. Prista-
va Bar Incognito 3:11.
1. ŠD ZG. PRISTAVA 2 2 0 0 16:5 6
2. KMN MAJOLKA  2 2 0 0 13:5 6
3. JOE FERNANDES 2 2 0 0 9:2 6
4. EHM TEAM 2 2 2 0 0 8:6 6
5. EHM TEAM 2 0 1 1 5:8 1
6. ŠD AS 2 0 1 1 4:10 1
7. NK TRŽEC – R21 1 0 0 1 3:4 0
8. ŠD SELAN PETROVIČ 2 0 0 2 5:9 0
9. ŠD POBREŽJE 2 0 0 2 4:10 0
10. ŠD LANCOVA VAS 1 0 0 1 3:11 0

VETERANI
REZULTATI 2. KROGA: 

KMN Majolka veterani – ŠD 
Pobrežje veterani 5:4, ŠD 
Lancova vas veterani – Joe 
Fernandes Copy Sitar veterani 
1:2, JP team – ŠD Selan Go-
stilna Kozel 2:3.
1. KMN MAJOLKA 2 2 0 0 11:5 6
2. ŠD SELAN KOZEL 2 1 1 0 6:5 4
3. J. FERNANDES SITAR 2 1 0 1 3:7 3
4. JP TEAM 2 0 1 1 7:8 1
4. ŠD POBREŽJE 2 0 1 1 7:8 1
6. ŠD LANCOVA VAS 2 0 1 1 6:7 1

Darko Lah

Mali nogomet � Zimske lige

FC Ptuj potisnil Poetovio na rep lestvice

Prejšnjo nedeljo je v Lju-
bljani potekal 2. kvalifikacij-
ski turnir SZS za uvrstitev na 
DP z zračnim orožjem 2016 
in za sestavo državne repre-
zentance, ki se bo po novem 
letu predstavila na mednaro-
dnih tekmovanjih v Rušah in 
Münchnu, s ciljem nastopa 
na marčevskem EP z zračnim 
orožjem na Madžarskem, ki je 
zadnji kvalifikacijski turnir za 
OI Rio 2016.

Med dekleti s pištolo je 
zmagala Ptujčanka Majda 
Raušl in s 379 krogi, po seri-
jah 95, 97, 95 in 92, za 10 kro-
gov ugnala aktualno državno 
prvakinjo Katjo Vodeb iz 
Liboj. . 

V moški konkurenci s pi-
štolo so bili rezultati najbolj-
ših nižji od pričakovanj, s 
568 krogi pa je zmago slavil 
Klemen Tomaševič iz Žele-
znikov in po predzadnji seriji 
z enakim rezultatom ugnal 
Blaža Kunška iz Sevnice. 
Na dobri poti k novi zmagi 
je bil tudi najboljši slovenski 
strelec s pištolo, Ormožan 
Kevin Venta, ki pa sta ga 
zadnji dve slabši seriji, z 92 

in 91 krogi, stali nove prepri-
čljive zmage, s 566 krogi pa je 
nato osvojil 3. mesto. Po lan-
ski zmagi v mladinski konku-
renci z odličnimi 573 krogi 
je Ptujčan Sašo Stojak med 
člani dosegel 565 krogov in 
pristal na 4. mestu. Med pre-
ostalimi strelci iz Spodnjega 
Podravja so bili 6. Simon 
Simonič JKM 563, 9. Nenad 
Vignjević KOR 558, 11. Bo-
štjan Simonič JKM 557, 13. 
Emerik Hodžić 556 in 25. 
Zlatko Kostanjevec 548. V 
ekipni razvrstitvi pa je znova 
zmagala odlična ormoška eki-
pa Kovinarja s 1680 krogi.. 

Urška Kuharič z 
rezultatom dneva

Med dekleti s puško je z 
odličnim rezultatom s 416,9 
kroga po serijah 103.9, 103.8, 
103.9 in 105.3, zmagala or-
moška strelka Kovinarja Ur-
ška Kuharič pred Klavdijo 
Pufič iz FLV in Sonjo Ben-
čina iz Olimpije s 412,0 oz. 
411,9 kroga. Najboljša sloven-
ska strelka Živa Dvoršak je 

tokrat manjkala, saj je bila ak-
tivna v nemški Bundesligi. S 
404,1 kroga je 7. mesto osvo-
jila druga Kovinarjeva strelka 
Petra Vernik, ormoški strel-
ki Tovarne sladkorja Vesna 
Mele in Suzana Petek pa sta 
s 397,3 in 378,6 kroga osvojili 
9. in 13. mesto. V mladinski 
konkurenci je z odličnim re-
zultatom 410,5 kroga zmaga-
la Rušanka Urška Hrašovec. 

V moški konkurenci s puško 
je prav tako zmagal Rušan 
Benjamin Jodl s 619,3 kro-
ga, med mladinci pa je bil 
najboljši Jan Kolenc s 613,9 
kroga. Ormoški strelci tovar-
ne sladkorja Aljaž Čučko, 
Metod Rakuša in Matija 
Ambrož so s 584.7, 572.0 in 
565.9 kroga osvojili 12., 17. in 
19. mesto.

Simeon Gönc

Strelstvo � Drugi kvalifikacijski turnir SZS

Prepričljivo slavili Majda Raušl in Urška Kuharič

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši ekipe FC Ptuj (rdeči dresi) so ugnali močno zasedbo  ekipe Poetovio Ptuj 080 73 00.

Foto: Mojca Kolman

Ormoška strelca Kovinarja Urška Kuharič in Kevin Venta sta bila v 
Ljubljani med najboljšimi, visok rezultat Kuharičeve s 416,9 kro-
ga pa je bil najboljši rezultat dneva izmed vseh 180 nastopajočih 
strelcev.

V torek, 1. decembra, je 
v Makolah potekal zaključni 
turnir področnega prvenstva 
v košarki za starejše učence 
letnikov 2001 in mlajših. Na 
njem sta imeli pravico nasto-
pa po dve najboljši ekipi iz 
medobčinskih prvenstev. Naj-
več košarkarskega znanja so 
prikazali učenci OŠ Olge Me-
glič, ki so v finalu za 12 točk 
ugnali domačine. Finalista sta 
se uvrstila v četrtfinale držav-
nega tekmovanja.

Rezultati: OŠ Anice Černe-

jeve Makole – OŠ Ljudski vrt 
61:25, OŠ Olge Meglič – 2. OŠ 
Slovenska Bistrica 47:35;

tekma za 3. mesto: OŠ 
Ljudski vrt – 2. OŠ Slovenska 
Bistrica 20:26;

tekma za 1. mesto: OŠ 
Anice Černejeve Makole – OŠ 
Olge Meglič 32:44. 

Vrstni red:
1. OŠ Olge Meglič
2. OŠ A. Černejeve Makole
3. 2. OŠ Slovenska Bistrica
4. OŠ Ljudski vrt

UR

Šolski šport � Košarka

OŠ Olge Meglič območni prvak

Zmagovalna ekipa košarkarjev OŠ Olge Meglič

V novembru so na parket 
stopila dekleta letnikov 2001 
in mlajša in se na medobčin-
skem tekmovanju pomerila v 
malem nogometu. V predtek-
movalnih skupinah so se eki-
pe merile v Markovcih in Cir-
kulanah, po dve najvišje uvr-
ščeni sta napredovali v finale. 
Tam je največ nogometnega 
znanja prikazala ekipa OŠ 
Ljudski vrt, ki je v celotnem 
tekmovanju nanizala pet pre-
pričljivih zmag in pri tem pre-
jela le dva zadetka.

Rezultati:
skupina A (OŠ Markovci): 

Markovci – Breg 1:1, Breg – 
Destrnik-Trnovska vas 0:1, 
Destrnik-Trnovska vas – Mar-
kovci 2:4;

skupina B (OŠ Cirkulane): 
Cirkulane-Zavrč – Ljudski vrt 
0:2, Ljudski vrt – Juršinci 6:0, 
Juršinci – Cirkulane-Zavrč 1:6;

finale (OŠ Cirkulane): Mar-
kovci – Destrnik-Trnovska vas 
2:0, Cirkulane-Zavrč – Ljudski 
vrt 2:5, Destrnik-Trnovska vas 
– Ljudski vrt 0:5, Markovci – 
Cirkulane-Zavrč 3:0, Cirkula-
ne-Zavrč – Destrnik-Trnovska 
vas 1:2, Ljudski vrt – Markov-
ci 4:0.

Vrstni red: 
1. OŠ Ljudski vrt
2. OŠ Markovci
3. OŠ Destrnik-Trnovska vas
4. OŠ Cirkulane-Zavrč
5. OŠ Breg
6. OŠ Juršinci

UR

Šolski šport � Nogomet

OŠ Ljudski vrt pred OŠ Markovci

Ekipi OŠ Ljudski vrt (zgoraj) in OŠ Markovci (spodaj)
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Pušnikova domačija v Nado-

lah je že sedaj vredna ogleda, 

saj je skupaj s svojim okoljem 

edinstvena v tem delu haloškega 

prostora. V celoti so ohranjene 

vse stavbe v izvirni obliki, saj so 

še lesene ali “cimprane “, delno 

zidane iz kamna, krite pa s čopa-

stimi slamnatimi strehami.

»Gre za tipičen primer stare 

haloške domačije, ki jo sestavlja 

več starih, izvirno grajenih in 

dobro ohranjenih zgradb. Po-

stavljene so na umetno narejeni 

polici sredi strmega pobočja ha-

loškega hriba. Osrednje zgradbe 

si sledijo v smeri jugozahod-se-

verovzhod, hiša je bila zgrajena 

leta 1831, klet s prešo leta 1871, 

gospodarsko poslopje s hlevi pa 

nosi letnico 1868. Vse zgradbe so 

grajene iz 'domačih' materialov, 

iz laporja, ilovice, slame in lesa. 

Vse strehe pa so krite s slamo, 

saj je bil zadnji gospodar doma-

čije Alojz Pušnik znan krovec sla-

mnatih streh. Ohranjeno je tudi 

nekaj izvirne opreme nekdanjih 

krovcev. Tako je nekdanja doma-

čija malega haloškega kmeta v 

celoti ohranjena, kar je posebej 

dragoceno, saj gre za eno redkih, 

v celoti ohranjenih stavb tradici-

onalnega kmečkega stavbarstva 

iz 19. stoletja,« pojasnjuje direk-

torica žetalske občinske uprave 
Milica Simonič Steiner in dodaja, 

da so se za celovito obnovo te do-

mačije odločili predvsem zato, 

da bi ohranili stavbno izročilo 

in izviren način dela na takšnih 

kmetijah, oziroma domačijah v 

preteklosti tudi za zanamce.

Obnovitvena dela, ki jih izva-

ja samostojni podjetnik Anton 

Golnar iz Sovjaka, Sveti Jurij ob 

Ščavnici, so začeli letošnje po-

letje, ker pa je bilo tudi jesen-

sko vreme zelo naklonjeno, so 

glavnino obnovitvenih del že 

končali: »Prijetno smo bili prese-

nečeni, ko nam je januarja 2015 

podeželsko razvojno jedro Halo 

iz Cirkulan, kot vodilni partner 

v projektu Dediščina – Z roko v 

roki do krajinskega parka ali DE-

PARK, posredoval obvestilo o 

izboru naše vloge. Občina Žetale 

se je namreč skupaj s slovenski-

mi in hrvaškimi partnerji že v 

letu 2012 prijavila na tretji javni 

razpis v okviru IPA Operativne-

ga programa Slovenija-Hrvaška 

2007–2013. Glede na to, da so 

od prijave pretekla že tri leta, ni-

smo pričakovali, da bomo s pro-

jektom uspešni, pa se je zgodilo 

ravno to. Takoj po prejemu obve-

stila je stekla akcija dopolnitve in 

novelacije vloge, nato pa smo za-

čeli tudi druge aktivnosti,« nam 

je zaupala direktorica občinske 

uprave. Pogodbena vrednost 

obnovitvenih del je 81.812 evrov 

z vključenim DDV, od tega bo 

izvedba obnove sofinancirana v 

višini 64.596 evrov iz ESRR in v 

višini 7.599 evrov iz proračuna 

RS, razliko v višini 9.616 evrov pa 

zagotavljajo iz proračuna občine 

Žetale. 

Kot dodaja direktorica žetal-

ske občinske uprave, je Pušniko-

va domačija tudi na trasi krožne 

tematske poti po poteh kulturne 

dediščine po občini Žetale, zato 

si jo že sedaj ogledujejo številni 

pohodniki. Poleg tega pa jo v 

sklopu šolskih vsebin obiskujejo 

tudi učenci OŠ Žetale in otroci 

iz vrtca: »Obnovo te domačije 

želimo nadaljevati tudi v novem 

finančnem obdobju, saj želimo 

ponovno zasaditi vinograd, kajti 

vinogradništvo je bilo eden od 

glavnih prihodkov družine Pu-

šnik. Urediti želimo tudi celotno 

okolico domačije, v kleti vinote-

ko ter seveda tudi ustrezno dovo-

zno cesto. Društvo upokojencev 

Žetale je že obnovilo vrt, ki je tik 

ob domačiji. Zato se nadejamo 

uspešnega kandidiranja na razpi-

sih čezmejnega, oziroma evrop-

skega teritorialnega sodelovanja 

Slovenija-Hrvaška, pa tudi na raz-

pisih LAS.«

M. Ozmec

Že preizkušena strokovna 

komisija družbe Radio-Tednik 

Ptuj je ocenila, da so svoj pev-

ski talent najbolje predstavile 

članice skupine Framjolice 

(Nuša Ačko, Neli Lunežnik in 

Julija Šteharnik) v prvi katego-

riji in Anja Zimet v drugi kate-

goriji, ki se bodo na enem od 

dveh polfinalov, ki bosta 15. 

decembra v Juršincih in 16. 

decembra v Kidričevem, pote-

govale tudi za finalni nastop, ki 

bo 23. decembra v športni dvo-

rani OŠ Ljudski vrt na Ptuju.
MG

Ljudje in dogodki torek � 8. decembra 201516

Ob mladih talentih v tekmo-

valnem delu so navdušili tudi 

najmlajši, člani folklorne sku-

pine iz vrtca Fram ter plesna 

skupina iz OŠ Fram v uvodnem 

delu, ko je ozračje že prežel 

tekmovalni duh. Zadovoljen, 

da ima projekt Otroci pojejo 

slovenske pesmi in se veselijo 

vse večji odziv, polno podporo 

pridruženih občin in osnovnih 

šol na njihovih območjih, je na 

oder stopil tudi direktor druž-

be Radio-Tednik Ptuj Drago 

Slameršak. Zmagovalci so vsi, 

ki stopijo na oder, zato moraš 

imeti pogum in zaupati vase 

ter svojemu pevskemu talentu, 

četudi vstopnici za polfinale 

dobita le dva. Ravnateljica OŠ 

Fram Ema Maver je zelo čustve-

no opisala prvi večer talentov 

OŠ Fram „To je bil topel in ča-

roben večer, ki so ga pričarali 

vsi nastopajoči in sodelavci 

družbe Radio-Tednik Ptuj,“ je 

poudarila. Potrudili so se vsi, 

ki so sodelovali, mladi talenti 

in tisti, ki so jih pri tem spod-

bujali z dobrimi mislimi ter jim 

pomagali. „Glavna so občutja, 

ki smo jih doživeli ta večer, ne 

pa toliko, kdo bo zmagal,“ je še 

povedala ravnateljica in zažele-

la, da se pozitiven duh projek-

ta, ki spodbuja petje slovenskih 

pesmi, prenese tudi v domove 

vseh, ki so na ta večer prišli v 

dvorano DTV Partizan v Framu.

Fram � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Najbolje so se odrezale Framjolice in Anja
Projekt družbe Radio-Tednik Ptuj Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo se vse bolj širi. Dvorane, v katerih nastopajo mladi pevski talenti, pa pokajo po šivih. Tudi 
v OŠ Fram so ga s podporo Občine Rače-Fram v trenutku posvojili, hvaležno občinstvo je 3. decembra dvorano DTV Partizan v celoti napolnilo.

Foto: Črtomir Goznik

Skupina Framjolice (Nuša Ačko, Neli Lunežnik in Julija Šteharnik), zmagovalke v prvi ka-
tegoriji: „Skupaj pojemo in nastopamo že od vrtca, smo tudi najboljše prijateljice. Napi-
sale smo tudi že nekaj pesmi, ki nam jih je pomagal uglasbiti učitelj. Posnele smo že tudi 
svoj prvi CD. Zelo smo vesele, da nam je uspelo, saj je bila konkurenca velika. Za nastop 
smo se dolgo pripravljale. Tudi na polfinalnem nastopu bomo dale vse od sebe.“

Foto: Črtomir Goznik

Na odru dvorane DTV Partizan v Framu se je predstavilo 19 mladih pevk in pevcev, ki so zapeli samostojno in v skupinah.

V Framu so peli: Jakob Koren, Katarina Mlakar, Zoja Jambrovič, Urban Polenčič, Patrik Kranjec in Brina Tepej, Zoja Helbl in Manca 
Karo ter skupina Framjolice (Nuša Ačko, Neli Lunežnik in Julija Šteharnik) v prvi kategoriji (1. do 5. razred) ter Leon Aljaž Artič in 
Simon Mernik, Alja Bergauer, Tim Perko in Aljaž Čobec, Anja Zimet, Tara Tušerk in Tjaša Lešnik (6. do 9. razred).

Foto: M. Ozmec

V stari vinski kleti je dobro 
ohranjena originalna lesena 
haloška preša iz leta 1871.

Foto: Črtomir Goznik

Anja Zimet, zmagovalka v drugi kategoriji: 
„Pojem že od zgodnjega otroštva, zmage 
nisem pričakovala. O svojih pričakovanjih 
v polfinalu pa še ne morem ničesar pove-
dati. Najraje pojem čustvene pesmi, ki jih 
razumem, treniram pa tudi balet. Želim 
postati veterinarka.“ 

Žetale � Obnova Pušnikove domačije v zaključni fazi

Edinstven primer haloškega stavbarstva postaja osrednja znamenitost
Ker je bilo jesensko vreme v glavnem suho, so gradbeni delavci opravili glavnino del pri prenovi poslopij stare Pušnikove domačije v Nadolah; po ureditvi okolice in vrta z vinogra-
dom naj bi ta postala osrednja turistična znamenitost te haloške občine.

Foto: M. Ozmec

Osrednji stavbni del stare Pušnikove domačije v Nadolah je že v celoti obnovljen in opremljen s 
turistično informativno tablo.
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Družba Radio-Tednik Ptuj 

ga je izvedla v sodelovanju z 

Občino Sveti Andraž in OŠ 

Cerkvenjak-Vitomarci. Za ve-

seli uvod v tekmovalni del so 

poskrbeli najmlajši iz Vrtca 

Vitomarci. Vsem nastopajo-

čim pa je dobrodošlico izrekel 

direktor družbe Radio-Tednik 

Ptuj Drago Slameršak, ki je 

pohvalil pogum vseh, ki so se 

odločili sodelovati v tem pro-

jektu, v katerega se v drugi se-

zoni vključujejo nove občine in 

šole ter s tem dajejo priložnost 

mladim nadarjenim pevkam in 

pevcem, da širši javnosti pred-

stavijo svoj talent. Hkrati pa so 

vsi ti nastopi tudi priložnost 

za prijetno druženje in pove-

zovanje generacij, saj dedki in 

babice, tete in strici ter drugi 

navdušeno spremljajo nastope 

mladih. Tudi v Vitomarcih je 

Vitomarci   � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Navdušeni zmagovalci Nina, Anamarija in Dora
V večnamenski dvorani v Vitomarcih so 2. decembra v drugi sezoni projekta Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo peli učenci OŠ Cerkvenjak-Vitomarci; pridružile 
pa so se jim tudi pevke v drugi kategoriji OŠ Breg Ptuj. 

Foto: Črtomir Goznik

Nina Toš, zmagovalka v prvi kategoriji: 
„Nimam besed, zelo sem vesela in hkra-
ti presenečena. Rada pojem vse pesmi, 
igram tudi flavto, skratka uživam v glasbi. 
Konkurenca je velika, zato o finalu niti ne 
razmišljam, se pa bom potrudila tudi v pol-
finalu odpeti najbolje.“

Foto: Črtomir Goznik

Za polfinalni nastop so se potegovali učenci OŠ Cerkvenjak-Vitomarci v obeh kategorijah in učenke OŠ Breg Ptuj v drugi kategoriji.

Foto: Črtomir Goznik

Anamarija Hauzer, zmagovalka v drugi 
kategoriji: „Kaj naj rečem, vesela sem, 
navdušena, saj zmage nisem pričakovala. 
Na najboljše upam tudi v nadaljevanju pro-
jekta Otroci pojejo. Četudi rada pojem, se 
v petju ne vidim, še vedno pa bom pela, 
vidim pa se v slaščičarstvu.“

2. decembra dvorana pokala 

po šivih. Na svoje učence, na-

darjene pevke in pevce, na te 

čudovite glasove, ki dokazuje-

jo, da imajo tudi v njihovi šoli 

izjemne talente, o katerih se bo 

zagotovo še slišalo, je ponosen 

tudi ravnatelj Mirko Žmavc. Za-

hvalil se je Občini Sveti Andraž 

in županji, da sta prepoznala 

prednosti projekta Otroci po-

jejo slovenske pesmi in se vese-

lijo družbe Radio-Tednik Ptuj. 

Prireditev je nadvse lep uvod 

v decembrski praznični čas. 

Na mlade pevske oz. glasbene 

talente je ponosna tudi župa-

nja Darja Vudler. Enajst se jih je 

odločilo preizkustiti svoj pev-

ski talent, prihodnje leto jih bo 

zagotovo še več, je prepričana. 

Zahvalila se je vsem, ki so talen-

tom pomagali v pripravah na 

nastope in tudi pri premagova-

nju začetne treme.

Strokovna komisija družbe 

Radio-Tednik Ptuj v sestavi 

Tone Topolovec, Borut Hor-

vat in Dalibor Bedenik, ki je 

tudi voditelj prireditev Otroci 

pojejo slovenske pesmi in se 

veselijo, je vse nastope skrbno 

spremljala in odločila, da gredo 

v polfinale projekta Nina Toš 

(prva kategorija) in Anamarija 

Hauzer (druga kategorija) iz 

OŠ Cerkvenjak-Vitomarci ter 

Dora Mertelj (druga kategori-

ja) iz OŠ Breg Ptuj.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Dora Mertelj, zmagovalka v drugi katego-
riji OŠ Breg Ptuj: „Izjemno sem vesela, da 
mi je uspelo. To je bil moj prvi samostojni 
nastop, sicer pojem v pevskih zborih. V pol-
finalu upam na najboljše. Najraje pojem 
zimzelene popevke. Igram tudi klarinet in 
plešem. Želim postati farmacevtka.“ 

V Vitomarcih so peli: 
Lana Grnjak, Nika Kuri, 
Sara Krepša, Polonca 
Ljubec, Lana Lovrenčič, 
Taja Pučko in Nina Toš 
(1. do 5. razred) ter Filip 
Kuri, Tristan Berlak, Ta-
nja Gavez in Anamarija 
Hauzer (6. do 9. razred) 
ter Vanesa Sagadin, 
Sara Drevenšek in Dora 
Mertelj (6. do 9. razred 
OŠ Breg Ptuj).

V tekmovalnem delu je skupaj 

s tujimi ekipami sodelovalo 18 

ekip, nekaj nad 80 slikopleskar-

jev pa je sodelovalo v humanitar-

nem delu tekmovanja, med njimi 

so bili prav tako udeleženci iz 

tujine, Češke, Madžarske, Avstri-

je, Velike Britanije in Slovaške. 

Podporo projektu je izkazalo tudi 

11 županov oz. predstavnikov ob-

čin pomurske regije. V Obrtno-

podjetniški zbornici Slovenije so 

ponosni na svoje člane, saj gre 

za enega največjih in najodmev-

nejših humanitarnih projektov 

v državi, je poudaril predsednik 

Branko Meh, ki je bil aktivni ude-

leženec tekmovanja od začetka 

do konca. Gre za tekmovanje, 

ki je pomembno za stanovsko 

druženje, obenem pa je odličen 

primer uspešnega sodelovanja 

slovenskih podjetij z obrtniki, ki 

znajo združiti moči tudi na tako 

obsežnem humanitarnem projek-

tu, ki se vsako leto odvija v eni od 

večjih javnih ustanov na podro-

čju zdravstva, predšolske vzgo-

je, šol. V projekt pa se uspešno 

vključujejo tudi mladi, bodoči sli-

kopleskarji iz Srednje gradbene 

šole Maribor in Srednje gradbeno 

storitvene šole Kranj. 

Z mednarodno udeležbo pro-

jekt dobiva pomen tudi znotraj 

EU. Že od vsega začetka je glav-

ni sponzor tekmovanja podjetje 

JUB, ki je podarilo 1500 litrov 

barv in premazov jupol. V jubi-

lejnem letu je 140 objektov oz. 

najrazličnejših prostorov po vsej 

Sloveniji dobilo novo preobleko. 

V državnem tekmovanju sliko-

pleskarjev, rodilo se je na Ptuju na 

pobudo Branka Goričana, so tudi 

letos imeli vidno vlogo slikople-

skarji s Ptujskega. Slikopleskar-

stvo Mihaela Bezjaka iz Bukovcev 

je bilo že tretje leto zapored med 

najboljšimi. Letos so bili tretji, 

prva je bila ekipa Slikopleskarstva 

Avgusta Sreša iz Bakovcev, druga 

pa ekipa Mirana Roškariča iz Ce-

lja. V humanitarnem delu pa je s 

Ptujskega sodelovala ekipa Boštja-

na Peska, v kateri sta bila še Rad-

ko Kovačič in Peter Zebec. „Nam 

je pomembno, da razveselimo lju-

di, da delamo dobro,“ so povedali.

MG

Foto: MG

V humanitarnem delu letošnjega tekmovanja se je trudila ekipa 
Boštjana Peska iz Doliča, v kateri sta sodelovala še Radko Kova-
čič in Peter Zebec. 

Murska Sobota, Rakičan � 17. državno tekmovanje slikopleskarjev Slovenije

Slikopleskarji s Ptujskega ponovno med najboljšimi
Letošnje, 17. tekmovanje slikopleskarjev Slovenije je postreglo z rekordno udeležbo. Na delovišču v tretjem nadstropju Splošne bolnišnice Murska Sobota v Rakičanu, kjer do-
muje kirurgija in kjer so na novo so opleskali okrog 2.600 m2 sten v sobah in na hodnikih, je bilo 27. novembra skupaj 130 slikopleskarjev, 101 iz Slovenije in 29 iz tujine. Celotna 
vrednost projekta je ocenjena nad 60.000 evrov, od tega znaša prispevek slikopleskarjev več kot polovico.

Foto: MG

Branko Goričan, predsednik organizacijskega odbora 17. državne-
ga tekmovanja slikopleskarjev Slovenije in oče tega tekmovanja, 
je delil tudi vedra z orodjem: „Slikopleskarji že od vsega začetka 
dokazujemo, da imamo veliko srce in posluh za vse tiste, ki potre-
bujejo našo pomoč.“

Foto: MG

Slikopleskarstvo Mihaela Bezjaka iz Bukovcev je bilo že tretje 
leto zapored med najboljšimi.



radi in se lahko ponašamo z ura-
dno dvema avtohtonima sorta-
ma in eno domačo sorto, prav 
tako pa vem, da obstaja vsaj še 
ena nepriznana, a zelo spoštova-
na raška čebula, ki zelo spomi-
nja na naš ptujski lük. 

Kljub temu je ptujska čebula 
ali ptujski lük, sorta z uradnim 
imenom Ptujska rdeča, preži-
vela vse viharje in jo danes spet 
pridelujejo tudi tržni pridelo-
valci na Ptujskem polju. Še več, 
ravno v času božiča že nekaj let 
nazaj nam je Evropa podarila 
lepo darilo,ptujski lük je dobil 
tudi uradno priznano označbo 
zaščitene geografske označbe. 
O njej sem zadnjič že nekaj 
napisala v povezavi z zeljem Va-
raždinsko. Ta označba pomeni, 
da je pridelek ali izdelek, ki je z 
njo označen, ne samo res tisto, 
s čimer ga opisujemo, ampak je 
tudi iz leta v leto tudi natančno 
nadzorovano, kontrolirano. Pri-
delovalci ptujskega lüka se vsa-
ko leto prostovoljno podvržejo 
kontroli, najprej notranji, kjer 
preverimo vse, od izvora semena 
do pridelovanja, zdravstvenega 
stanja, uporabe sredstev za var-
stvo rastlin do predvsem tega, 
da je čebula, pridelana pod to 

oznako, res zrasla tudi na našem 
Ptujskem polju. Žal živimo v 
času, ko ne zaupamo nikomur 
več in lahko tudi tak nadzor po-
meni varnost in zagotovilo, da je 
to, kar kupimo, res tudi to, kar 
je obljubljeno na pakiranju. 

Kaj je tako posebnega na tej 
čebuli? Čebula je ploščate do sr-
časte oblike, prav posebne rdeče 
barve. Pravi ptujski lük ima sve-
tlo rdeče ali pogosto celo rjavka-
ste luskoliste, meso pa je belo z 
močnim rdečkastim tonom. To, 
kar se mnogim »razvajenim« 
tudi slovenskim okusom zdi že 
sporno, pa je to, da je čebula 
zmerno ostrega okusa. Ravno 
to pa ji daje njeno največjo vre-
dnost, saj je ravno oster okus ti-
sti, ki deluje najbolj blagodejno 
na naša telesa. Ob tem pa ima 
čebula tudi odlične kuharske 
lastnosti. Ob kuhanju razpade, 
da je tisti občutljivejši ne vidijo, 
pusti pa krasno aromo. Prav ta 
je pri ptujskem lüku nekaj po-
sebnega, drugačnega, kar nima 
nobena druga čebula, ki jo po-
znam. Zato so jedi iz ptujske če-
bule najboljše. Pravilno pridela-
na, gnojena in dosušena se tudi 
odlično skladišči. Celo v ogreva-
nih stanovanjih zdrži zelo dolgo. 

Nekaj pa lahko naredimo. 
Poleg božične zvezde, ki je k 
nam kot simbol božiča prišla 
zadnja, božičnega kaktusa, ki je 
pri nas nekaj dalj časa, je zago-
tovo eden izmed starejših obi-
čajev tudi setev božičnega žita.

Setev božičnega žita 
je lep, star običaj

Naši predniki so verjeli, da 
bo setev božičnega žita prinesla 
dobro letino v naslednjem letu. 
Vsekakor pa prinaša svežino, 
zelenje in lepoto pomladi. Po 
običaju so sejali božično žito 
na tri znane svetnice. Danes 
ga je naj ugodneje posejati po 
13. decembru. Tako bo zelena 
barva nove rasti najlepša prav 
za božič in novo leto. Za setev 
potrebujemo samo plitvo ali 
globoko posodo. Potrebuje le 
nekaj centimetrov (5) zemlje, 
nanjo posejemo seme pšenice, 
danes se prodaja tudi v trgovi-
nah, a lahko je katero koli seme 
iz kombajna, če smo ga ohranili 
do sedaj. Seme posejemo tako 
na gosto, da imamo zrno poleg 
zrna, dotikajo pa se ne. Seme 
prekrijemo z zemljo in zalijemo. 
Postavimo na toplo in v nekaj 
dnevih bodo posode ozelenele. 
Ker pa v toplih stanovanjih res 
hitro raste, jo je, ko doseže 5 
cm, bolje postaviti kar ven, na 
hladno. Saj vsi vemo, da pšenica 
ne zmrzne. Potem bo za božič 
najlepša. Takrat jo postavimo v 
jaslice ali kamor koli, kjer nam 
bo zelena barva prinašala upanje 
in mir, vsaj za en mesec seveda. 
Običajno so jo obdržali vsaj do 
treh kraljev ali pa do svečnice. 
Vsekakor jo lahko najmanj en-
krat porežemo, da ostane lepa.

Posejemo jo lahko tudi kar 
na navlaženo vato, nekaj plasti 
papirnate brisače ali celo na na-
vlažen mah. V tem primeru ne 
bo lepa tako dolgo. Danes setve 
okrasimo s kakšnim okraskom, 
trakom, pentljo, svečo … Skrat-
ka taka setev predstavlja res lep 
dodatek našim praznikom. 

Avtohtone sorte 
– čebula je za 
slovensko kuhinjo 
pomembna

Čebula sodi med vrtnine, ki 
jih v kuhinji pogosto uporablja-
mo. Danes že veliko Slovencev 
tudi ve, da čebula lahko veliko 
pripomore tudi k našemu zdrav-
ju. Čebulnice vsebujejo veliko 
žveplenih in drugih spojin, ki 
delujejo razkužilno, preprečuje-
jo prehladna obolenja, dokaza-
no znižujejo holesterol v krvi in 
s tem veliko pripomorejo k bolj-
šemu počutju. Prav zato imamo 
Slovenci to vrtnino že od nekdaj 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Tretja nedelja prinaša veselje
Adventni venček je vse svetlejši, pred nami je že tretja adventna nedelja, tretja prižgana sveča. Ste zdržali do sedaj, 
ali imate doma že postavljeno smrečico? Če boste zdržali zdaj in boste smrečico postavili šele 24. 12., kot so to 
počele naše babice in morda še prababice, dalje nazaj pa ta običaj v Sloveniji ne sega, potem boste tudi spomladi 
zdržali in ne boste prezgodnji. 

Za razliko od ptujske čebule 
je novejša sorta tera veliko manj 
poznana in priljubljena. Za vse, 
ki imate še dodatno radi lepo 
obarvano hrano, naj povem, da 
je tera samo posebej odbrana, 
povsem temno rdeča ptujska če-
bula. Vse lastnosti, razen barve, 
so povsem enake. Zato si lahko 
tisti, ki ne boste našli semena 
ptujske rdeče ali kupili njenih 
sadik, posejete seme novejše sor-
te tera in videli boste, tudi z njo 
boste podobno zadovoljni. Sor-
ta tera ni avtohtona, je pa do-
mača, slovenska sorta. Ponosna 
sem, da sem ob njej ob drugih 
tudi jaz za vedno zapisana kot 
žlahtniteljica.

Na drugem koncu Slovenije 
imajo še eno odlično čebulo, ki 
je tudi na sortni listi Slovenije 
in v katalogu sort EU. To je be-
lokranjka. Če lahko za ptujsko 
rdečo čebulo rečemo, da jo ve-
liko Slovencev pozna, pa je pri 
tej sorti ravno obratno, čeprav 
ima belokranjka ravno tako šte-
vilne odlične lastnosti. Mogoče 
je samo nekoliko nenavadne 
oblike za nas. Slovenci zelo radi 
zavračamo vse, kar ni povsem 
standardno. Belokranjka je po-
dolgovate oblike. Ima svetlo 
rjave luskoliste in belo meso, 
je zmerno ostrega okusa. Tudi 
belokranjka ima odlične kuhar-
ske lastnosti, mogoče je edino 
njena aroma nekoliko manj 
posebna, drugačna. Ravno tako 

se zelo dolgo skladišči. Njena 
posebnost pa je izbočen čebul-
ni stožec, zato ga gospodinja z 
lahkoto odreže in čebulo potem 
pripravi za uporabo. 

Na sortni listi 
V okolici Krškega, v kraju 

Raka, obstaja še ena čebula, 
ki na prvi pogled spominja na 
naš lük. Raška čebula je ena-
kih barv, le da je precej večja, 
predvsem pa je zanjo značilno, 
da se znotraj ene čebule, pod 
luskolisti, razdeli na več čebul. 
To, česar si pri ptujskem lüku 
ne želimo, je za raško čebulo 
značilnost. Prav tako je odlične-
ga okusa, dobimo pa jo samo v 
tistih krajih. 

Kot sem že napisala, tudi na 
Primorskem sem se srečala z 
domačo sorto čebule, ki ni pri-
znana v sortni listi. Zagotovo se 
tudi še kje pridelujejo domače 
sorte čebule, ki pa niso na ura-
dnih sortnih listah. Za njih ob-
staja še večja nevarnost, da bodo 
izginile. Avtohtone in domače 
sorte bi morale biti ravno tako 
kakor domača obrt, domača je-
dila, stavbe in še veliko drugega 
priznane kot kulturna dedišči-
na. Veliko več bi morali naredi-
ti, da jih ohranimo. Na srečo je 
z domačimi sortami tako, da jih 
imajo tisti, ki jih pridelujejo, res 
radi, prav posebej po tem izsto-
pa čebula. 

Miša Pušenjak

Podpora oživitvi pridelave in 
predelave sladkorne pese

Komisija za sladkorno peso 
pri Kmetijsko-gozdarski zbor-
nici Slovenije (KGZS) se je 
konec novembra ponovno 
sestala in obravnavala seda-
nje in prihodnje aktivnosti na 
področju oživitve pridelave in 
predelave sladkorne pese v 
Sloveniji. Sestanka so se ude-

ležili tudi predsednik KGZS Cvetko Zupančič, predsednik 
ZZS Peter Vrisk, direktor zborničnega urada Branko Ravnik 
in nekateri predstavniki Združenja pridelovalcev sladkorne 
pese Slovenije (ZPSPS).

ZPSPS je v letu 2015 peljalo številne aktivnosti, ki vodijo k 
zaključkom, da je sladkorna pesa široko uporabna in dobičkono-
sna poljščina, ki bi jo bilo smiselno v Sloveniji ponovno uvesti na 
naša polja in vzpostaviti predelavo v različne končne produkte. O 
njeni večstranski uporabnosti in možnih produktih so se med dru-
gim lahko prepričali tudi na strokovni ekskurziji na Nizozemsko in 
Belgijo, kjer so si ogledali raziskovalni center ter nove tehnologije 
predelave, tekli pa so tudi razgovori z vodilnimi strokovnjaki v 
EU na tem področju. Vzpostavili so tudi kontakt z nizozemskim 
veleposlanikom v Sloveniji g. Twaalfhovnom in se na njegovo 
povabilo udeležili pogovorov o možnostih sodelovanja na tem 
področju z nizozemskimi gospodarstveniki.

Sredi januarja 2016 se pričakuje zaključek študije o možnostih 
ponovne vzpostavitve predelave sladkorne pese v Sloveniji, ki 
jo je naročilo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
(MKGP). Študija bo dodatna informacija o potrebnih smereh na-
daljnjih aktivnosti. V letu 2016 je v planu več poljskih poskusov 
s sladkorno peso na različnih lokacijah po Sloveniji, treba pa bo 
skleniti tudi poslovne dogovore in se odločiti za model predelave 
sladkorne pese v Sloveniji.

Podporo projektu oživitve sladkorne pese v Sloveniji sta izra-
zila tudi predsednik KGZS Cvetko Zupančič in predsednik ZZS 
Peter Vrisk. Oba menita, da bi bila pridelava sladkorne pese 
dobrodošla v kolobarju, poleg tega pa bi lahko bila, ob ustrezni 
organiziranosti in tehnologiji, za kmetije tudi dohodkovno zanimi-
va. Za uspešno izvedbo projekta sta nujna povezanost in sode-
lovanje vseh akterjev v verigi od pridelovalcev in predelovalcev 
do stroke in politike.

Člani komisije so se dogovorili, da v letu 2016 pospešeno na-
daljujejo aktivnosti za oživitev pridelave in predelave sladkorne 
pese v Sloveniji.

(kgzs)

KGZS obvešča

Vir: splet

Foto: Miša Pušenjak

Danes setev popestrimo še z okraski.

Foto: Miša Pušenjak

Košara slovenskih avtohtonih in domačih sort čebule: ptujska 
rdeča (ptujski lük), tera in belokranjka: lahko smo ponosni, da 
ima tako majhen narod tako dediščino.



Slavna barbadoška pevka 
Rihanna je pred dnevi na sve-
tovnem spletu v sodelovanju 
s podjetjem Samsung odprla 
stran (ANTIdiary.com), na ka-
teri bodo odštevali čas do izida 
njenega novega studijskega al-
buma. Tri leta po njeni zadnji 
plošči Unapologetic bo, kot vse 
kaže, kmalu izšel novi album z 
naslovom Anti. Po nekaj njenih 
zadnjih izdanih singlih, ki niso 
dosegli pričakovanega uspeha, je 
bil datum izida nove plošče sila 
negotov. Rihanna je bila letos na 
glasbeni sceni prisotna s sklad-
bami FourFiveSeconds (Paul 
McCartney in Kanye West), 
Bitch Better Have My Money in 

American Oxygen, za katere pa 
še ni potrjeno, ali se bodo uvrsti-
le v končno verzijo albuma Anti.

���
V naši zadnji izdaji smo pisali 

tudi o tem, da bo kljub številnim 
negativnim odzivom Nemčijo na 
Eurosongu 2016 zastopal pevec 
Xavier Naidoo. Val nezadovolj-
stva je bil očitno vendarle preve-
lik, zato so predstavniki nemške 
javne televizije ARD, ki je na 
internem natečaju izbrala ome-
njenega glasbenika, že preklicali 
svojo odločitev. Xavier Naidoo 
se je pod plazom kritik znašel 
predvsem zaradi svoje skladbe 
Wo wir sind isch vorne, ki naj bi 
bila antisemitska in homofobna. 
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Rihanna
Foto: splet

11. –LO –HEELLO – ADELE AD
22. ON MY MIND –N MY MINOON MMY  ELLIE GOULDINGELLIE GOULDING
3. SORRYY –Y – JUSTIN BIEBERSTIN BIEBER
4. RUNNIN' (LOSE IT ALL) –'IN' ( AL  NAUGHTY BOY FT. Y FTGH
BEYONCE, ARROW BENJAMINE, AR BE
5. HOTLINE BLING –NE BLIN  DRAKEDR
6. WRITING'S ON THE WALL –G'S ONNG' E W  SAM SMIMITHAM 
7. LOOKING UP –NG UP –NG U  ELTON JOHN 
8. TAKE ME HOME –ME OMEE HO  JESS GLYNNE
9. LUSH LLIFEFE – ARA LARSSONZA Z
10. LIKE I'M GONNA LOSE YOU –I'M NNGON  MEGHAN TRAINOR EGGHANN TR
FT. JOHN LEGENDN LE NDEGEN
11. CATCH & REALESE –CH AH & REA  MAT SIMONSSS

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

prvo turnejo po petih letih bo 
začela februarja v Belfastu, sledili 
pa bodo številni nastopi po Veli-
ki Britaniji. Nato se bo odpravila 
v druge dele Evrope, nastopila 
bo na Švedskem, Norveškem, 
Danskem, Portugalskem, Ni-
zozemskem, v Franciji, Belgiji, 
Švici, Nemčiji, Španiji in Italiji. 
Pri naših sosedih Italijanih bo 
nastopila dvakrat, in sicer 28. in 
29. maja v Veroni, to pa sta tudi 
dva koncerta, ki sta najbližje slo-
venskemu občinstvu. Turnejo bo 
sklenila 12. junija v Antwerpnu 
v Belgiji.

���
Najpopularnejši servis za stre-

aming glasbe Spotify je objavil 
letno lestvico najpopularnejših 

glasbenih izvajalcev. Na tej ču-
doviti švedski spletni strani, ki že 
od leta 2008 omogoča brezplač-
no poslušanje glasbe, sta bila le-
tos daleč najbolj iskana ameriški 
raper Drake in pevka Rihanna. 
Drake je bil deležen kar 1,8 mi-
lijarde streamingov, medtem ko 
jih je Rihanna zbrala nekaj več 
kot milijardo. Justin Bieber je 
zabeležil največ klikov v enem 
dnevu, medtem ko je bil album 
Beauty Behind the Madness pop 
zvezdnika Th e Weeknd največ-
krat iskani album v letu 2015. 
Za Rihanno so se med ženskimi 
izvajalkami odlično odrezale še 
Ariana Grande, Nicki Minaj in 
Beyoncé.

Janko Bezjak

Zato dober del nemške javnosti 
meni, da ta pevec indijsko-afri-
ških korenin ni primeren kandi-
dat za predstavljanje Nemčije na 
Eurosongu. Na vse skupaj se je 
odzval tudi direktor televizijske 
mreže ARD Th omas Schreiber, 
ki je dejal: »Tekmovanje za popev-
ko Evrovizije je zabaven dogodek, 
kjer morata biti v ospredju pred-
vsem glasba in razumevanje med 
evropskimi narodi.«

���
Ena izmed največjih zvezdnic 

na svetovni glasbeni sceni, bri-
tanska pevka Adele, za naslednje 
leto napoveduje veliko evrop-
sko koncertno turnejo, na kate-
ri bo predstavljala skladbe s svo-
jega zadnjega albuma 25. Svojo 

S svetovne glasbene sceneS svetovne glasbene scene

Osemletka v Lovrencu je bila 
leta 1964 ukinjena, petletka v Ki-
dričevem pa je s šolskim letom 
1964/65 postala popolna osem-
letka. V en sam oddelek osmega 
razreda smo se združili učenci iz 
Lovrenca, pa tudi nekateri učen-
ci iz Kidričevega, Kungote in 
Njiverc, ki so se do takrat šolali 
na Hajdini in Ptuju.

V četrtek, 5. novembra 2015, 
smo se sredi popoldneva zbrali 

pred Osnovno šolo v Kidriče-
vem nekdanji sošolci. Lep čas 
smo se prepoznavali, se pred-
stavljali tistim, s katerimi se pet-
deset let nismo srečali. Vsak je 
imel v mislih otroško podobo s 
fotografije, priložene vabilu za 
srečanje, ki ga je organiziral Šte-
fan Murko. Še najbolj sta bili pre-
poznavni naši učiteljici, gospa 
Pavla Rajšter - Gombač in gospa 
Stanislava Zafošnik.

Prisrčno nas je sprejela ravna-
teljica ga. Alenka Kutnjak. Pope-
ljala nas je po dograjeni in preu-
rejeni šoli, ki jo krasijo čudoviti 
likovni izdelki osnovnošolcev. 
Presenečeni smo si ogledovali 
nove prostore šole: sodobno 
urejeno kuhinjo z veliko jedilni-
co, ogromno športno dvorano, 
ki s pregraditvijo služi kot dve 
telovadnici in druge dvorani pri-
padajoče prostore. Sedaj bogata 

knjižnica se razprostira kar v 
treh etažah, vstop vanjo je iz avle, 
ki pa je zdaj videti kot mala gale-
rija – na avlo izpred 50 let nas je 
spominjal le vzorec na tleh.

Ogled šole smo zaključili v 
naši takratni učilnici. V šolske 
klopi nas je tokrat sedlo le 16 od 
23, kolikor nas je končalo osmi 
razred pred pol stoletja. Vsak ni 
imel več svojega soseda v klopi, 
žal sta dva sošolca že umrla, tudi 
razrednik g. Stane Zafošnik, ne-
kateri sošolci pa se srečanja za-
radi bolezni niso mogli udeležiti. 
Šolske potrebščine smo si tokrat 
dovolili zamenjati s kozarčkom 
rujnega Štefanovega vina in naz-
dravili s pesmijo Kol'kor kapljic, 
tol'ko let.

Preden smo zapustili šolo, 
smo naredili še spominski po-
snetek z veliko torto, na kateri je 
bilo 23 sladkornih ploščic z naši-
mi imeni – torta pa je bila prije-
tno presenečenje sošolke Irene.

Druženje smo nadaljevali ob 
prijetni glasbi in prijateljskem 
kramljanju v restavraciji Pan. 
Vsak ima svojo zgodbo, vsak ima 
svojo življenjsko pot! Pogovo-
ri so se zavlekli pozno v noč. S 
prijetnimi občutki smo se razšli 
z željo, da se odslej srečujemo 
pogosteje.

ŠM

Kidričevo � Srečanje učencev, ki so zaključili osemletko s šolskim letom 1964/65

Srečali smo se po 50 letih
Po petdesetih letih smo se srečali učenci, ki smo leta 1965 končali osmi razred v Osnovni šoli Borisa Kidriča Kidričevo.

Foto: MŠ

Film so posneli udeleženci in mentorji filmske šole Filmika, ki je 
potekala pod okriljem Univerzitetne knjižnice Maribor v sodelovanju 
s Kulturnim inkubatorjem Mladinskim kulturnim centrom Maribor.

Polna luna je mladinski film, ki se ukvarja s tematiko vedeževanja 
in deloma televizijskih novel. V filmu nastopa 15 igralcev, ki so se 
udeležili filmske šole za vse generacije Filmika. Mentorji projekta so 
Bojan Labovič (režija), Vlado Novak (igra), Damijan Vinter (zgodovina 
in kritika), Marko Radmilovič (scenarij), Jure Prevanje (kamera) in Uja 
Irgolič (montaža). Medijska pokrovitelja sta RTV Slovenija in Regio-
nalni RTV center Maribor.

Robert Vogrinec se v filmu pojavi v vlogi Riccarda, fanta Danice 
Zupan, ki jo igra Maja Selinšek. Robert se s filmom ukvarja že iz 
osnovne šole. Posnel je več kratkih filmov, v katerih se je preizkusil 
kot igralec, režiser, snemalec, montažer, scenarist. Robert je matu-
rant Srednje šole za oblikovanje Maribor, svojo nadaljnjo pot pa vidi 
na študiju režije v Ljubljani.

Matjaž Horvat

Maribor, Ptuj � Premiera Filmike

Robert v Polni luni
Ptujčan Robert Vogrinec je nastopil v kratkem igranem fil-
mu Polna luna, ki je doživel premiero v četrtek, 26. novem-
bra, v Veliki dvorani lutkovnega gledališča Maribor.

Foto: MH

Prizor iz filma Polna luna – Robert Vogrinec (Riccardo) in Maja 
Selinšek (Danica)
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 2 jajci, 200 g sladkorja, 200 ml olja, 200 ml mleka, 200 g mle�h orehov, 200 g pšenič-
nega zdroba, 200 g moke, 2 debeli naribani jabolki (ali več manjših), 1 pecilni prašek, 1 vanilijin 
sladkor, 2 žlici ruma, 2 zvrhani žlici marelične marmelade, 2 žlici narezanih orehov; nekaj žlic 
vode.
V posodi penasto zmešamo jajci, sladkor in vaniljin sladkor. Dodamo olje, mleko, orehe, zdrob in 
moko, pomešano s pecilnim. Če je testo gosto, dodamo nekaj žlic vode. Na koncu vmešamo nari-
bana jabolka in rum. Zmes damo v pomokan in z moko potresen pekač (velik 20 x 35 cm). Pečemo 
v pečici, segre� na 190 stopinj Celzija, 30 do 35 minut. Pečeno pecivo premažemo z marmelado 
(ki jo prej na vročini nekoliko utekočinimo) in posujemo z narezanimi orehi.

Sestavine: 2 žlici olja, 700 g govejega mesa, 30 g moke, 1 velika čebula, 2 stroka česna, 1 zelena in 1 
rdeča paprika, 2 žlici paradižnikove mezge, 2 žlici mlete paprike, 2 velika olupljena paradižnika, 75 ml 
belega vina, 300 ml goveje jušne osnove, 2 žlici sesekljanega peteršilja, poper, 150 ml kisle smetane.
Na koščke narezano govedino potresemo z moko in popražimo na vročem olju. Meso poberemo iz olja 
in na njem popražimo sesekljano čebulo, strt česen in obe vrs� paprike, drobno narezani. Dušimo 5 
minut, nato vrnemo v posodo govedino, dodamo mezgo in mleto papriko ter ob mešanju pražimo 2 
minu�. Dodamo paradižnik, vino in jušno osnovo. Pokrijemo in damo v pečico, ki smo jo segreli na 170 
stopinj Celzija. Dušimo uro in pol. Ko je golaž kuhan, ga potresemo s sesekljanim peteršiljem in vmeša-
mo kislo smetano. Postrežemo s polento ali z žemljicami.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

golaž v pečici, 
polenta, pecivo »vse 
po 2«

zelenjavna juha, 
rižota s piščančjim 
mesom, solata, 
skutni žličniki

ričet s prekajenim 
mesom, kompot

gobova juha, ajdovi 
žganci, sadje

pica s polento, 
tiramisu

juha, svinjska rulada 
z blitvo in gobami, 
krompirjevi ocvrtki, 
solata, sladica

juha, krompirjeve 
polpete s čebulno 
omako, radič v solati, 
skutne palačinke

Golaž v pečici Pecivo »vse po dva«

Pod drobnogledom ZPS  � Darilni boni in kartice pod drobnogledom

ZPS: Pravila uporabe preverite pred nakupom
Že veste, kaj boste družini in prijateljem podarili ob novoletnih praznikih? Darilni boni so za številne priročno darilo, izbira je pestra, a na ZPS opozarjajo, da so 
darilni boni in kartice lahko primerno darilo le, če jih izberemo preudarno in z mislijo na obdarovanca ter njegove želje.

Foto: Splet

nega bona ali kartice. Pogoji namreč 

veljajo, dokler jih pristojen organ (tr-

žna inšpekcija ali sodišče) ne razglasi 

za nepoštene. Zato je pomembno, da 

o pogojih uporabe darilnega bona ali 

kartice obvestite tudi obdarovanca,« 

svetuje Alina Meško. Ob tem dodaja: »Po 

izkušnjah naše pravne svetovalne pisar-

ne so podjetja večinoma pripravljena 

sprejeti tudi bone, katerih veljavnost je 

že potekla, zato članom vedno svetuje-

mo, naj se tudi po preteku roka obrnejo 

na podjetje.«

Z bonom ali kartico 
ravnajte kot z gotovino 

in ga skrbno spravite 
Če boste namreč bon morda izgubili 

ali ga založili, ga večina ponudnikov ne 

bo nadomestila z novim.

Kaj se zgodi, če imate 
darilni bon ali kartico 
v vrednosti 50 evrov, 
kupili pa bi radi izdelek 
za 30 evrov?

Pri darilnih karticah s tem ne bo te-

žav, saj se porabljeni znesek odšteje, 

preostanek pa lahko porabite pri nasle-

dnjih nakupih. Stanje na kartici lahko 

preverite na prodajnih mestih, pri neka-

terih trgovcih se izpiše tudi na računu. 

Drugače pa je pri darilnih bonih, saj le 

nekateri ponudniki vrnejo potrošniku 

del neizkoriščene vrednosti bona, in 

sicer v bonih manjše vrednosti ali pa v 

gotovini, zato bolje kupiti oziroma po-

dariti več bonov nižjih vrednosti (po 5 

ali 10 €) kot pa npr. en bon za 50 €.

Darilni boni in kartice imajo raz-
lično časovno veljavnost in način 
uporabe, zato je pomembno, da 
imate potrebne informacije pred na-
kupom ter da z njimi seznanite tudi 
obdarovanca.

Kako do informacij?
Podjetja objavljajo informacije o da-

rilnih bonih in karticah na svojih sple-

tnih mestih, a jih je v večini primerov 

premalo, da bi se lahko kar odločili za 

nakup. Tudi v objavljenih splošnih po-

gojih, ki urejajo uporabo darilnih bo-

nov in kartic, pogosto manjka kakšna 

pomembna informacija. »Potrošnikom 

svetujemo, da ponudnika pokliče-

jo ali obiščejo njegovo po-

slovalnico in še pred 

nakupom pridobi-

jo vse potrebne 

informacije 

za izbiro 

darilnega 

b o n a 

a l i 

k a r -
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Foto: SpSS: SpS letletlet

gojih, ki urejajo uporabo darilnih bo-o-

nov in kartic, pogosto manjka kakšna 

pomembna informacija. »Potrošnikom 

svetujemo, da ponudnika pokliče-

jo ali obiščejo njegovo po-

slovalnico in še pred  

naakuk pop m pridi obi-

jo vse potrebne

informacije 

za izbiro

darilnega 

b o n a

a l i 

k a r -

Kaj storiti, če izdajatelj 
ne sprejme bona?

Lahko se zgodi, da ponudnik darilnega bona zavrne sprejem bona 
v času njegove veljavnosti oziroma onemogoči njegovo uporabo s 
postavljanjem novih, dodatnih pogojev za uporabo storitev. V takem 
primeru pišite ponudniku in pisno zahtevajte izpolnitev v določenem 
roku. Če rok preteče in zahteva ni izpolnjena, na podlagi 299. člena 
Obligacijskega zakonika zahtevajte povračilo denarja. Ponudnik je 
torej dolžan vrniti kupnino, če ne opravi storitve.

Foto: Splet

tice. Pomembna sta zlasti čas veljavno-

sti in morebitne druge omejitve upo-

rabe. S tem boste prihranili slabo voljo 

obdarovancu, ki se bo lahko s splošnimi 

pogoji seznanil šele, ko bo bon že dobil 

in sprememba ne bo več mogoča,« opo-

zarja Alina Meško iz Zveze potrošnikov 

Slovenije.

Pozor: rok uporabe je 
pogosto (pre)kratek

Obligacijski zakonik namreč uvršča 

darilne bone med t. i. izkazne papirje, 

kar pomeni, da za njih velja zastaralni 

rok pet let, vendar pa na ZPS zagovar-

jajo stališče, da morajo biti darilni boni 

in kartice veljavni vsaj pet let od naku-

pa ali prvega polnjenja, »kot dobro po-

slovno prakso pa pozdravljamo njihovo 

neomejeno časovno uporabo. Žal je 

večina darilnih bonov in kartic še ve-

dno časovno omejena, najpogosteje le 

na eno leto, lahko pa celo samo na šest 

mesecev.«

Ste pozabili unovčiti 
darilni bon?

Morda imate tudi sami doma kakšen 

darilni bon, ki ga še niste izkoristili, 

njegova veljavnost pa je medtem že 

potekla. Ali boste darilni bon lahko 

še vedno unovčili, je odvisno 

od ponudnika. »Z nakupom 

darilnega bona ste pri-

stali na pogoje, ki jih 

je določil trgo-

vec, vključno 

z rokom 

trajanja 

daril-
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku  �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Torek, 8. december

9:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava Pravljično srce, za šole 
in izven

16:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksaverja Meška: igralna urica za 
otroke do 3. leta starosti

17:00 Ormož, galerija Grajske pristave: odprtje razstave Pranje 
in likanje perila nekoč

17:00 Slovenska Bistrica, 2. OŠ: božični bazar z dobrodelnim 
koncertom učencev

17:00 Slovenska Bistrica, MC Na placu: delavnica Slavnostno 
ličenje, vizažistka Bojana Krapše, društvo Bistriški škrat in 
Klub študentov Slovenska Bistrica

18:00 Kidričevo, Strnišče, Galerija FO.VI: odprtje razstave foto-
grafi j Stojana Kerblerja – Koline

19:00 Sveta Ana, avla občine: predstavitev pesniške zbirke Brede 
Slavinec Pajčevine, ob prevodu v hrvaščino

Sreda, 9. december

16:00 Lenart, knjižnica: pravljična ura, Ujemi pravljično snežin-
ko, Hanina posebna želja

18:00 Duplek-Korena: Otroci pojejo slovenske pesmi in se veseli-
jo, Radio-Tednik Ptuj

18:00 Ormož, Knjižnica: zaključna prireditev Bralne značke za 
odrasle s pravljičnim večerom za odrasle

Četrtek, 10. december

16:00 Slovenska Bistrica, Pionirska knjižnica: lutkovna predstava 
Božična simfonija

17:00 Cirkovce, Kulturna hiša tete Malčke: Festival idej, odprtje 
razstave Svetlobno leto, KD Idila in PD Cirkovce

18:00 Lenart, Dom kulture: praznična čajanka, nastop konserva-
torija za glasbo in balet Maribor, podružnica Lenart

18:00 Ptuj, grad, nekdanja konjušnica: odprtje razstave Vojna 
bolnišnica Sternthal, Strnišče pri Ptuju med letoma 1915 in 
1918, PM Ptuj-Ormož

18:30 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka: literarni 
večer s predstavitvijo knjige o RTV Slovenija, skozi čas, Ale-
ksa Štakula

19:00 Ormož, MCO: predavanje Aje Sever: Življenje je igra, Če 
poznaš pravila, je lahko zelo zabavno

19:00 Ptuj, Narodni dom: slavnostni koncert ob 20. jubileju 
Ženskega pevskega zbora Vrtec Ptuj

19:00 Slovenska Bistrica, dvorana Glasbene šole: javni nastop 
učencev kitare

Petek, 11. december

8:00 Lancova vas, društveni čebelnjak: slovesnost ob obisku 
predsednika ČZS Boštjana Noča in sodelavcev

16:00 Lenart, Trg osvoboditve: božično-novoletni sejem do 
21.00, 17:00 otroška gledališka predstava Osorni tečnež, 
dramske skupine Kalimero Vitomarci, prihod Božička, 
18:00 Miha Mihelič, Silence

17:00 Cirkovce, vaški trg: koncert FS Vinka Koržeta Cirkovce in 
slavnostni prižig luči

17:00 Ormož, MCO: ustvarjalnica, snežinke, vile in storži
17:00 Ptuj, Q-center: prireditev Veni vidi vino mlado
18:00 Slovenska Bistrica, dvorana Glasbene šole: javni nastop 

učencev pihal, fl avta
18:00 Slovenska Bistrica, grad, Cuke kuhna: delavnica, peka 

prazničnih slaščic
18:00 Sveti Andraž, Bar Rola: Turnir v pikadu, DU
20:00 Poljčane, Dom športa in kulture: stand up komedija Vida 

Valiča

Prireditvenik 

Foto tednaFoto tedna  �� Bralci fotografirajo Bralci fotografirajo

ri JBTZ, minuli teden pa 

smo bili tudi v Poetovioni 

priča mini aferi – NRMT 

(Niso Razumeli Moje Tak-

tike).

… da so delavci poetovi-

onske kurje mega firme 

takoj ugotovili, da gre za 

začetnice imen njihovega 

vodstva.

… da zato, ker so prvemu 

petelinu malo pristrigli kri-

la, sedaj Rabijo Nekaj Te-

dnov Miru.

… da naj bi države sku-

paj z davčnimi blagajna-

Vidi se …
… da v časih, ko ima že 

skoraj vsaka hiša po enega 

ali celo dva avtomobila, av-

tobusnim prevoznikom ne 

preostane drugega, kot da 

služijo tudi na račun rekla-

miranja; saj so lahko av-

tobusi tudi zelo učinkoviti 

mobilni reklamni panoji.

Govori se …
… da je baje velika škoda, 

da pred leti nismo dovolili 

južnim sosedom izkopa tu-

nela pod Slovenijo za vstop 

v Evropo; sedaj bi nam še 

kako prišel prav.
Foto: Tajno društvo PGC

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Kadar sledite svoji sreči...se vam bodo odprla vrata 

tam, koder ste mislili, da jih sploh ni; in koder tudi 

ni vrat za nikogar drugega.« Joseph Campbell

***
»Kdor je srečen, bo osrečil tudi druge.« Mark Twain

***
»Življenje vam bo samo po sebi prineslo bolečino, 

vaša odgovornost pa je, da porajate radost.« Dr. Milton 

Erickson

***
»Sreča obstaja v tem, da varuješ samega sebe.« 

Benedict Spinoza

***
»Brez sreče bi bilo življenje kakor juha brez kosti.« 

Heinz G. Konsalik

***
»Sreča ne izhaja samo ali predvsem iz človeških 

odnosov. Bog je srečo postavil vsepovsod, je v vsaki 

izkušnji. Samo dovolj pogumni moramo biti, da 

se upremo starim navadam in se podamo na 

nekonvencionalno pot.« Alex McCandless

2 6 7

1 3

9 4 6 5

2 9 5

6 2

7 8 3

8 2 4 7

7 8

5 9 1

mi na zakonskih posteljah 

uvedle seksomate, ki naj 

bi registrirali vsako seksu-

alno aktivnost. Predsednik 

DeSUSa se baje ne sekira, 

saj je prepričan, da starej-

ših upokojencev to ne bo 

prizadelo.

… da so vrli Poetovionci 

dokazali, koliko jim dejan-

sko pomeni pristna doma-

ča kultura. Na zelo kultur-

ni prireditvi Ta veseli dan 

kulture je bilo dvakrat več 

nastopajočih kot občinstva 

v dvorani.

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 8. do 14. decembra 2015
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺☺☺ € ���

Bik ��� ☺ €€€ ��

Dvojcka � ☺☺ €€ ���

Rak ��� ☺ €€ �

Lev �� ☺☺☺ € ���

Devica � ☺☺ €€€ ��

Tehtnica �� ☺ € ���

Škorpijon ��� ☺☺ € ��

Strelec � ☺☺ €€€ �

Kozorog �� ☺☺☺ € ���

Vodnar �� ☺☺☺ €€ �

Ribi ��� ☺☺ € ���

Vam je kakšna fotografija Vam je kakšna fotografija 
posebej uspela? Se vam zdi, posebej uspela? Se vam zdi, 
da bi bila zanimiva tudi dru-da bi bila zanimiva tudi dru-
gim bralcem? Pošljite nam gim bralcem? Pošljite nam 
jo, pa bomo izbrali najza-jo, pa bomo izbrali najza-
nimivejšo. Naš elektronski nimivejšo. Naš elektronski 
naslov: nabiralnik@radio-te-naslov: nabiralnik@radio-te-
dnik.si. Fotografija naj bo v dnik.si. Fotografija naj bo v 
formatu »jpg« in dovolj velika formatu »jpg« in dovolj velika 
za objavo v časopisu (vsaj za objavo v časopisu (vsaj 
300 kB - raje več). Pripišite 300 kB - raje več). Pripišite 
še avtorja fotografije in opi-še avtorja fotografije in opi-
šite, kdaj in kje je fotografija šite, kdaj in kje je fotografija 
nastala. Veselo na delo!nastala. Veselo na delo!

»To sta paradižnik in ku-»To sta paradižnik in ku-
mara, ki sta zrasla na do-mara, ki sta zrasla na do-
mačem vrtu mame Ane v mačem vrtu mame Ane v 
Dolanah. Kumara tehta 1,9 Dolanah. Kumara tehta 1,9 
kg, paradižnik pa 1 kg,« je kg, paradižnik pa 1 kg,« je 
ob današnji fotografiji tedna ob današnji fotografiji tedna 
pripisala avtorica Nina Ga-pripisala avtorica Nina Ga-
brovec.brovec.

Foto: Nina Gabrovec

… da je pred mnogimi leti 

Dolfek vozil judovsko ljud-

stvo z vlaki v logorje, danes 

pa njegova rojakinja An-

gelca vozi njihove brate v 

naseljene kraje z drugačni-

mi, humanimi nameni.

… da bi naš državni zbor 

lahko s samo eno vejico in 

dvema besedicama prihra-

nil 3,5 milijona evrov. V 14. 

členu ustave bi za spolom 

dodal le še spolno oprede-

ljenost.

… da smo bili v državi 

dolgo časa nazaj priča afe-
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www.tednik.si                                                                  tednik@tednik.si

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

S prijatelji v 
SALZBURG

Predbožični izlet (19. 12. 2015) po akcijski ceni 49 ��na osebo 
za poslušalce Radia Ptuj in bralce Štajerskega tednika.
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi 
čas, saj smo za vas pripravili privlačno nagrado. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili 
naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da 
boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE IZPLAČA – 
vsi, ki se boste na Štajerski tednik naročili v času trajanja akcije, boste prejeli 
toplo zimsko kapo in rokavice “touch screen” – za lažje brskanje po pametnem 
telefonu ali tablici.

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, dopustu, gospodarstvu, 
urejanju okolice, avtomobilizmu, fi nancah, zdravju, kulinariki …

• TV-priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV-sporeda in zanimivosti iz sveta 
glasbe in fi lma

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov

• ogled brezplačne gledališke predstave 
• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejši ceni)
• praktična darila za nove in obstoječe naročnike
• vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO IZPLAČA!

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN KLUBA 
PRIJATELJEV RADIA-TEDNIKA PTUJ IN PRIDOBITE UGODNOSTI:

Športna zveza občine 
Gorišni ca je v začetku 
oktobra sprejela odloči-
tev, da v okviru projekta 
»Gorišnica se giblje«, ka-
terega izvedbo omogoča 
Fundacija za šport Repu-
blike Slovenije, ponovno 
organizira telovadbo za 
otroke. 

Telovadbe – vsak četrtek 
poteka med 17. in 18. uro - 
pod vodstvo Saša Majeriča 
se je prvič udeležilo 10, na-
zadnje pa že 16 otrok. Ti se 
spoznavajo z različnimi špor-
tnimi zvrstmi, za začetek se 
izvajajo elementarne igre in 
naravne oblike gibanja, nato 
sledijo športi in igre z žogo. 

Pri teh želijo otrokom prika-
zati osnovne značilnosti po-
sameznih športov, osnovna 
pravila in pravilno uporabo 
rekvizitov. Vse aktivnosti te-

meljijo na igri in dobrem po-
čutju otrok v želji, da bi vsak 
otrok našel šport, ki ga še po-
sebej veseli.

Ratko Matjašič

Otroška telovadba v Gorišnici
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Skromno, tiho si živel,
za nas si delal in trpel.
Srce ljubeče zdaj v grobu spi,
nam pa rosijo se solzne oči.

V 95. letu je od nas za vedno odšel naš 
dragi oče, dedek, tast in brat

Mirko Bezjak
IZ KRČEVINE PRI VURBERKU 136

Od njega se bomo poslovili danes, v torek, 8. decembra 
2015, ob 14. uri izpred mrliške vežice na pokopališču na 
Vurberku.

Žalujoči: hčerki Mirica in Karolina z družino 
ter drugo sorodstvo

Mali oglasi

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ODKUPUJEMO debele krave in 
telice za zakol. Plačilo takoj!!! 
Tel. 040 179 780.

SHRAMBA, montaža, centrira-
nje, avtooptika in prodaja av-
toplaščev. Vulkanizerstvo Lamot, 
Ulica svobode 13, 2204 Miklavž 
na Dravskem polju. Tel. 02/ 629 
62 77.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.
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KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

KUPIM traktor Ferguson, Deutz, Ur-
sus, Zetor, Štore, Univerzal ali podob-
no. Telefon 031 851 485.

PRODAMO dve breji pašni telici eko-
loške reje. 031 377 882.

MOTORNA VOZILA

UGODNO prodam osebni avto Kia 
Sportage, letnik 2011, prevoženih 
60.000 kilometrov, ter enoosni pri-
klop za traktor Zetor. Telefon 041 
645 875.

PRODAM svinjo domače reje, težko 
okoli 200 kilogramov. Telefon 040 
742 828.

NESNICE ,rjave, grahaste, črne, 
stare 14 tednov, prodam. Cena za 
komad 4,50 €, dostava na dom. 
Marčič, Starošince 39. Telefon 792 
35 71.

PRODAJAMO bukovo hlodovino za 
drva. Tel. 059 073 000, www.kloster.
si.

RAZNO

IŠČEM starejšo upokojenko za dru-
ženje in kasnejše sobivanje. 031 239 
228.



ter varstvenega dodatka za sam-

sko osebo se zvišujejo.

Izboljšave za 
javne uslužbence

Konec novembra pa je bil 

podpisan Dogovor o ukrepih na 

področju plač v javnem sektor-

ju za leto 2016. Partnerji (vlada 

in sindikati) so se dogovorili, da 

v letu 2016 ne bo enostranskih 

posegov v plače in prejemke v 

javnem sektorju ter da bo vlada 

te sprejemala le v soglasju s sin-

dikati. Iz dogovora izhaja tudi 

to, da do konca avgusta 2016 ve-

lja sedaj veljavna plačna lestvi-

ca, od 1. septembra 2016 naprej 

pa plačna lestvica iz junija 2012. 

To bo pomenilo zvišanje za od 

0,5 odstotka do 5,11 odstotka. 

Za 65. plačni razred bi to pred-

stavljalo skoraj 260 evrov več, 

za 25. plačni razred 8 evrov me-

sečno več, za 35. plačni razred 

20 evrov ...

Ne bo pa se tudi v priho-

dnjem letu izplačevala redna 

delovna uspešnost, z izjemo 

delovne uspešnosti iz naslova 

povečanega obsega dela.

Eden največjih dosežkov sin-

dikatov je gotovo tudi izplačilo 

regresa za letni dopust. Tisti, do 

vključno 30. plačnega razreda, 

bodo prejeli regres v višini mi-

nimalne plače oz. 790,73 evra, 

od 31. do 40. plačnega razreda 

v višini 696 evrov, od 41. do 50. 

plačnega razreda v višini 450 

evrov, za preostale, torej za tiste 

z najvišjimi prejemki, pa bo re-

gres znašal 350 evrov. 

Pomemben korak je narejen 

tudi na področju zaposlovanja, 

saj se zahteva po znižanju števi-

la zaposlenih ne prenaša v pri-

hodnje leto. Delodajalci bodo 

lahko ob povečanem obsegu 

dela, dodatnih programih ipd. 

zaposlovali tudi brez soglasja 

ministrstva.

Kar se tiče napredovanj, naj 

bi ta bila izvedena in plačana ta 

mesec, naslednja pa čez natan-

ko eno leto, v decembru 2016.
Dženana Kmetec

Državni zbor RS je sprejel pa-

ket zakonov, ki delno odpravlja-

jo varčevalne ukrepe na podro-

čju socialnih transferjev. Kot so 

pojasnili na ministrstvu za delo, 

družino, socialne zadeve in 

enake možnosti, bo državno šti-

pendijo z novim letom prejelo 

več dijakov in študentov zaradi 

delne uvedbe 5. dohodkovnega 

razreda. „Do državne štipendije 

bodo upravičene tudi družine s 

povprečnim mesečnim dohod-

kom do 56 % na družinskega 

člana (v štiričlanski družini cen-

zus znaša 2.250 evrov),“ so poja-

snili na ministrstvu in dodali, da 

bo državno štipendijo prejelo 

3.218 več dijakov in študentov. 

Tudi znesek otroškega dodatka 

naj bi bil višji, skupaj ga bo od 

novega leta naprej prejemalo 

97.000 otrok. Zanimiv je tudi 

podatek, ki bo gotovo razveselil 

nosečnice in njihove partner-

je, z novim letom bo namreč k 

očetovskemu dopustu dodanih 

5 dni, s sedanjih 15 se ta podalj-

šuje na 20 dni.

Na boljšem bodo tudi preje-

mniki denarne socialne pomo-

či in varstvenega dodatka. Var-

čevalni ukrepi na tem področju 

bodo namreč v celoti odpravlje-

ni. Osnovni znesek minimalne-

ga dohodka za redno denarno 

socialno pomoč se z 270, 82 

evra na samsko osebo zvišuje 

na 288,81 evra.

Tudi zneski izredne denarne 

socialne pomoči, posmrtnine 

Slovenija, Podravje � Kaj prinaša novo leto

Zvišanje plač v javnem sektorju, 
višji znesek socialne pomoči ...
Zaradi delne odprave varčevalnih ukrepov, bodo prejemki na področju socialnih transferjev z januarjem višji. Za 
vse te pravice bodo v prihodnjem letu zagotovljena dodatna sredstva v višini 24,5 milijona evrov. Med drugim se 
bodo zvišali denarna socialna pomoč (z 270 evrov na 288 evrov) in otroški dodatki, več pa naj bi bilo tudi državnih 
štipendij. Veliko pa so dosegli tudi sindikati zaposlenih v javnem sektorju, saj bo od avgusta 2016 veljala plačna 
lestvica iz leta 2012, kar pomeni zvišanje plač.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: Milena Zidarič, Lan-
cova vas 23, Videm pri Ptuju 
– deklica Neža; Iva Pečnik, 
Ulica Ilije Gregoriča 8, Mari-
bor – deklica; Simona Simo-
nič, Janežovski Vrh 13, De-
strnik – deklica Lucija; Klara 
Megla, Cvetkovci 74, Podgorci 
– deček Cene; Nina Bračič, 
Zabovci 15 a, Markovci – de-
ček Leo; Natalija Golob, Senik 
17 b, Sveti Tomaž – deklica 
Ema; Marina Škerget, Sp. Ga-
steraj 28 a, Jurovski Dol – de-
klica Zala; Patricija Verbajs, 
Skorba 2 d, Hajdina – deklica 
Hana; Anita Žižek, Rinčetova 
Graba 2 a, Ljutomer – deklica 
Zara.
Umrli so: Silva Golob, roj. Ro-
jko, Ptuj, Zidanškova ul. 26, 
roj. 1948 – umrla 26. novem-
bra 2015; Ana Brodnjak, roj. 
Arnečič, Gruškovec 123, roj. 
1924 – umrla 25. novembra 
2015; Peter Vrbnjak, Apače 
200, roj. 1932 – umrl 26. no-
vembra 2015; Matija Kmetec, 
Trdobojci 44, roj. 1927 – umr-
la 23. novembra 2015; Franc 
Bombek, Mala vas 26, roj. 
1947 – umrl 28. novembra 
2015; Stanislav Prevolšek, 
Kočice 71, roj. 1951 – umrl 
26. novembra 2015; Vincenc 
Lovrec, Rjavci 35, roj. 1937 – 
26. novembra 2015; Ljudmila 
Sagadin, roj. Žižek, Sestrže 
35, roj. 1929 – umrla 28. no-
vembra 2015; Lucija Hvalec, 
roj. Potočnik, Ljubstava 46, 
roj. 1927 – umrla 1. decem-
bra 2015; Viktor Bobnarič, 
Strezetina 5, roj. 1956 – umrl 
30. novembra 2015; Marija 
Malec, roj. Munda, Središče 
ob Dravi, Partizanska ul. 8, roj. 
1927 – umrla 1. decembra 
2015; Miroslava Marija Mas-
ten, roj. Zidarič, Frankovci 34, 
roj. 1935 – umrla 2. decem-
bra 2015; Marija Horvat, roj. 
Skela, Kočice 47, roj. 1929 
– umrla 27. novembra 2015; 
Olga Bukovič, roj. Zdolšek, Zg. 
Velka 29, roj. 1946 – umrla 
28. novembra 2015; Veronika 
Novak, roj. Vogrinec, Zasavci 
15, roj. 1927 – umrla 3. de-
cembra 2015; Franc Ribič, 
Dolena 63, roj. 1963 – 21. no-
vembra 2015; Terezija Jurgec, 
roj. Kukovec, Bukovci 133, roj. 
1934 – umrla 29. novembra 
2015; Neža Kelenc, roj. Jurič, 
Cunkovci 12, roj. 1930 – umr-
la 2. decembra 2015.
Poroka – Ptuj: 1. Roman 
Šoštarič, Kukava 7, in Silvija 
Devetaković, Srbija.

Danes bo v severozahodni 
Sloveniji deloma jasno, drugod 
se bo večinoma zadrževala me-
gla ali nizka oblačnost. Najniž-
je jutranje temperature bodo 
okoli 0, v alpskih dolinah do -5, 
na Primorskem okoli 6, najviš-
je dnevne od 3 do 7 na Primor-
skem do 13 stopinj C.

Obeti
V sredo bo v zahodni Sloveni-

ji deloma jasno, drugod se bo 
večinoma zadrževala megla ali 
nizka oblačnost. V četrtek se 
bo nadaljevalo suho vreme.

Vremenska slika
Nad južno Evropo, Alpami 

in Sredozemljem je ustaljeno 
območje visokega zračnega 
tlaka. V višinah priteka k nam 
prehodno bolj suh zrak.

Foto: Črtomir Goznik

S prvim januarjem bo več denarja namenjenega za socialne transferje, skupaj bo to stalo 24,5 milijona evrov.

Je socialni paket 
le sprenevedanje vlade?

Andrej Čuš, poslanec državnega zbora, je podprl le dva za-
kona v paketu, in sicer Zakon o socialnovarstvenih prejemkih, 
ki povečuje denarne socialne pomoči in varstvene prejemke, 
ter Zakon o interventnih ukrepih na področju dela. „Glasoval 
pa sem proti Zakonu o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev 
ter proti Zakonu o starševskem varstvu in družinskih prejem-
kih, saj ta dva zakona jemljeta 53 milijonov evrov slovenskim 
družinam tako na področju štipendij in otroških dodatkov 
kot tudi na področju starševskih nadomestil. Po ZUJF bi se 
morali varčevalni ukrepi konec tega leta že sprostiti, omenje-
na zakona pa jih določata na novo in celo zaostrujeta, saj 
njihovo veljavnost vežeta na nemogoč pogoj, da bo v istem 
letu gospodarska rast presegla 2,5 % in se bo hkrati stopnja 
delovne aktivnosti povečala za 1,3 odstotne točke. Ta pogoj 
ni bil izpolnjen niti enkrat v zgodovini RS. Omenjeni socialni 
paket je tako navadno sprenevedanje vlade, da je sprostila 
varčevalne ukrepe.“

Foto: Črtomir Goznik
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